

Päivitys 23.7.2026

Tämä aineisto on julkaistu www.kultahippu.fi –sivustolla.

JÄLJET JÄIVÄT KIVELIÖÖN 2 (L-O) JJK

L

L M N O

LAAKKONEN JARI (Raisio) s. 1953

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Laani-Kulta" Rönkönoja, nelostien itäpuolella 2006–10,
"Vihtori" Kyläjoenniva ja Timanttiköngäs, Ivalojoen 2007–11

LAAKKONEN SEPPO (Kuopio)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultahitula" Metsämäennysoja, Aittojärveltä luoteiseen menevä oja, Luttojoen 1973–78

LAAKSO MATTI (Ylivieska)

* Jäkälä-äytsi ja Morgamoja vuonna 1950

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14

Partanen Seppo J. J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 221

LAAKSO SAMI

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2012:0049 "Miron 1" Jääskeläisenoja suoalueella, Palsioja, konekaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–32, Lehtonen Anurag ja Sami tullut toiseksi haltijaksi 2022.

HL2012:0050 "Miron 2" Jääskeläisenojan latvaosalla suoalueella, Palsioja, konekaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–32. Lehtonen Anurag ja Sami tulivat toiseksi haltijaksi 2022.

HL2012:0033 "Kultatarina 1" (& Rossi Miina, Patakallio Jouni) Jääskeläisenojan suuosan alapuolella, Palsioja, konekaivu, 2018–28. Siirto 11.2024, siirron saaja Rossi Minna. Siirto 2025, siirron saajat Ahola Kirsi-Marja ja Laakso Sami.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 46, 68, 69, 70, 140, 145

LAAKSONEN EERO

Eero kaivoi kultaa Lauri Kockin ja Seppo Maunon kanssa Kanadassa Rock Creekin ja Erikson Creekin varrella kesällä 1989 ja –90.

LAAKSONEN JARI (onko nimi väärin, pitääkö olla Laakkonen Jari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

Timanttiköngäs (Ivalojoen) 2007–11

LAAKSONEN PEKKA (lehtori, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Köysimukka" Köysihaara (Vuijemi, Sotajoki) 1990–93

LAAKSONEN LEO ERIK "Kixi" s. 30.12.1926 Eura, k. 1.4.2009 Rauma

Leon aikana Lapin Kullasta tuli koko maassa tunnettu ja tunnustettu olutmerkki.

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 44

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 57, 64

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 146, 209

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 141, 141 kuva, 142
Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 76

LAAKSONEN SEPPO (Vantaa) s. _1947

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultahitula" Aittojärvi (Lutto) 1973–78

LAAMANEN VESA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kelluva kulta" (& Sinisalo Jyrki) Köysihaara 1993–2001

LAPIO MATTI (Lappeenranta)

* Tolosjoki, Ramsanoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gollerogge" (& Hakkarainen Pertti, Lapio Matti, Rantala Erkki, Skants Lauri) Ramsanoja (Tolosjoki) 1977–87

"Gollerogge 2" (& Rantala Erkki, Reijonen Heikki, Skants Lauri, Vaskuri Kari) Ramsaynoja (Tolosjoki) 1988–93

Lapin Kullankaivaja 4/2004: 26–28

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 181

LAARI MATTI (Valkeala) s. _1953

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ollin onnela" Kivijoki (Ivalojoen) 1994–2001

LAATIO GUNNAR K. (diplomi-insinööri, Kisko)

* Kuivakuru ja Lentokentänoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tekniikka" Kuivakuru (Miessijoki) 1950–54,

"Työ" Lentokentänoja (Jäkälä-äytsi, Ravadasjoki) 1950–54,

"Helmi" Marastoäytsi (Ravadasjoki) 1950–54

Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 95 kuvat, 117, 118

Partanen Seppo J. J., Kultakuumeen kuvat: 86; Sankareita, veijareita ja huijareita: 221

Stigzelius Herman, Kultakuume: 210, 211 kuva, 212

LAHDELMA JUHANI (Kouvola) s. _1939

* Kopsusojat

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatekemä" (& Lindroos Kari) Kopsusjoki (Luiro) 1982–90,

"Lappasgolli" Lauravaara (Kietsimäjoki, Stuurabuggi) 1990–93,

"Juanita" (& Patala Anita, Tuohino Matti) Suolaoja (Tolosjoki) 1997–2002

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkymät: 94

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 28, 43, 45, 46, 94, 110, 111; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 6, 31, 47, 51, 126 kuva, 177 kuva, 188, 190, 194, 198

LAHDELMA KAARINA (os. Jaatinen) (lääkäri, Jaala)

* (Kopsusojat)

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 37

LAHDENKAUPPI ANDERS (renki, Kemi)

* (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 89

LAHTI (työmies)

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

LAHTI ANJA

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

LAHTI HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta Kallio" (& Kerkelä Reijo) Sotajoki 1986–92

LAHTI JUKKA

* (Rönskönoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rönskönoja" (& Pulkkinen Kaija ja Eelis, Härkönen Ilkka, Manner Raimo, Takkinen Paavo, Huttunen Erkki, Rahkola Hannu, Rahkola Pekka) Rönskönoja, nelostien länsipuolella (Hangasoja, Tolosjoki) 1983–89

LAHTI MIKA

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 46, 116

LAHTI OLAVI (ylivääpeli)

* Lapin sota

LAHTI OSMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vekari peera" Saddamasjohka Peerajärvi (Enontekiö) 1996–99

LAHTI PERTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Maailmanpankki" (& Hakala–Talvio Liisa, Leinamo Kari, Talvio Pekka, Veijalainen Vesa, Vesterinen Pertti) Maailmanpankki (Sotajoki) 1990–97

LAHTINEN (työmies)

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

LAHTINEN (Niilon veli)

* Ivalojoki (Kolmoskosken yläosa)

LAHTINEN ESA

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2015:0024, "Kultakuru II", Kuivakuru, osa Kuivakurunlammesta mukana (Tolosjoki), lapiokaivu, 2017–27. Luvan siirto 9.2020, aikaisempi haltija Tamminen Pertti. Luvan siirto 11.2022. luvan saaja Kultamäyrät ry.

LAHTINEN JARMO (geologi, Ivalo, Jaatila)

Jarmo toimi 1980–luvun kestäneen platinaprojektin vetäjänä etelä Lapissa ja Koillismaalla. Hän myös etsi kulta–esiintymiä Kuusamossa ja Kittilässä.

LAHTINEN NIILO (sukeltaja, Sippola)

* Ivalojoki (Kolmoskosken yläosa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmoskoski" Kolmoskoski, Ivalojoki 1949–52

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 56

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 64–65 kuvat; Lapin kultaa: 151

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 84; Sankareita, veijareita ja huijareita: 71, 87; Ivalojoiki: 89

LAHTINEN PENTTI

Mäkipuro Viljo, Lemmenjoen kultasatu: 48–49 kuvat

LAHTINEN TAPIO

HL2019:0026 "Kultasarvi" (& Niemenmaa Erkki, Ojanen Pertti, Tunturi Seppo, Niemenmaa Reijo, Lahtinen Tapio, Lahtinen Turo) Jäkäläoja (Palmrootinoja), Jäkälä-äytsin latva, lapiokaivu, 2020–30, entinen kaivospiirin alue).

LAHTINEN TURO

HL2019:0026 "Kultasarvi" (& Niemenmaa Erkki, Ojanen Pertti, Tunturi Seppo, Niemenmaa Reijo, Lahtinen Tapio, Lahtinen Turo) Jäkäläoja (Palmrootinoja), Jäkälä-äytsin latva, lapiokaivu, 2020–30, entinen kaivospiirin alue).

LAIHO JARI (Laitila)

* (Lemmenjoki)

LAIN EARTO (rehtori, Loimaa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ruihtu" Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1974–79,
"Ruitunsuu" Lemmenjoki 1979–82

LAIN EEEVERT

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 31; Ivalojoiki erämainen kultajoki: 15 kuva
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 23; Lapin kultamaat: 29; Ivalojoiki: 59
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14
Stigzelius Herman, Kultakuume: 7, 35, 51, 90

LAIN ESKO

Esko lähti Australiaan vuonna 1959. Esko on etsinyt kultaa kaivamalla sekä itse kehittämällä imurilla jokien pohjista. Suurin hänen löytämä hippu on ollut 67 g.

LAIN E KARI (lentäjä)

* Loijakkokuru

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 12

LAIN E MATTI (rakennuskonservaattori)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Vuijemi" Vuijemi (Sotajoki) 1988–93

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 11

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 53, 76 kuva, 107

LAIN E PERTTU (Vantaa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Rebeka leimasi" Eskottijoki yläosa 1997–2002,
"Rebeka Sisko" Eskottijoki yläosa 2008–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0042 "Rebeka sisko" Eskottijoki, Ahmapään itäpuolella, metsäautotien pohjoispuolella 60 m, (hakemus), moottorilapio ja imurikaivu, 2016–19. Jatkolupa 2019–22. Jatkolupa 2025–35.

LAIN E TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmen kulta" (& Hartikainen Sulo ja Veikko, Pöntinen Esko, Suhonen Pekka) Uusihaara 1993–2000,
"Kummituskuru" (& Asunta Markku, Mäkinen Arja, Nivala Reijo, Ritvanen Pirkko, Siekinen Sauvo, Tammelin Kyösti, Uski Jorma, Vikman Martti) Kummitusojan latvat (Kyläjoiki) 1999–2003

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0042 "Kultavaara" (& Pöntinen Esko, Hartikainen Sulo, Hartikainen Veikko, Laine Timo, Suhonen Pekka) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–20, mukaan tullut Hämläinen Tuomo. Jatkolupa 2020–30, (& Hämläinen Tuomo, Alestalo Esa, Hämläinen Henri, Katainen Jorma, Laine Timo, Varamäki Tapio).

LAINE TOM

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0008 "Kultaranta" (& Koivumäki Jari, Talka Teppo, Laine Tom, Rasilainen Reino, Koivumäki Jarno, Höyky Paavo, Suojanen Veli-Pekka, Haapanen Tuomas) Lauttaoja, heti sähkölinjan eteläpuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2022–26.

LAINE USKO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2016:0013 "I-kulta 2", (& Paavola Petri, Laine Usko, Iivonen Eero, Löflund Olli, Toivio Heikki, Kauppi Mikko), Harrijoki, Papinhamina, (Sotajoki), lapiokaivu, 2017–21.

LAINESALO PIRJO ("Piipa") (Pekka Itkosen puoliso)

* Hipputiedosto, (Miessijoki)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 82 kuva

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 325 kuva

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 71 kuva, 100, 107 kuva

Mineralia 2/2019: 4 – 8, kuvat 6 ja 8

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 74, 232, 233, 234, 236

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 39 kuva

LAINIORANTA J. (virastoapulainen, Helsinki)

* Purnuoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saamelaiskaivos" Purnuoja (Iso-oja, Tankajoki) 1949–53

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 84; Sankareita, veijareita ja huijareita: 159

LAITAKARI AARNE VIHTORI (geologian professori)

– s. 12.12.1890 Helsingin mlk, k. 6.2.1975

* Ivalojoen (Kultalan alue), Ivalojoen Oy, korukivi, ja Sotajoen–Ivalojoen Tutkimusyhdistys

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 43, 44, 47

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 9, 10, 11 kuvat, 25 kuva, 32 kuva, 40 kuva, 43 kuva, 56, 57

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 25–27

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 70, 83, 120, 122, 138, 175, 227

Kinnunen Kari ja Bo Johanson, Raportti korukäyttöön vuosina 1981–90...: 1, 2

Kojo Raimo, Heittöön vaellus: 255

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommuksien, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 86

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 13, 14, 16, 21

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 13

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 51

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 23, 24, 25, 60, 170

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 146

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 72, 73, 88, 144–145 kuvat; Lapin kultaa: 95 kuvat, 114, 116, 117, 127

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 99

Partanen Seppo J., Kullat ja luonnon kutsu: 55, 164; Kultakuumeen kuvat: 61 kuva, 83; Kultamaiden retkeilyopas: 74, 103; Kultamuseo 10 vuotta: 38; Lapin kultamaat: 39, 45; Sankareita, veijareita ja huijareita: 30, 70, 143, 154 kuva, 155, 225; Ivalojoen: 63, 100, 106, 113

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 39; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 44

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 3, 20, 35, 39 kuva, 40, 41, 51 kuva, 54 kuva

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 179

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 128–129 kuvat, 203; Kultaa ja kohtaloita: 96–97 kuvat, 148–149, 172, 173; Kultahiekka ja tiimalasi: 22, 58 kuva; Lemmenjoen kultamuistot: 90 kuva, 92, 93
Stigzelius Herman, Kultakuume: 63, 129, 130 kuva, 132, 133, 134, 135, 136 kuva, 137, 138, 139 kuva, 140, 144, 145, 146, 150, 151, 152, 153, 167, 172, 182, 189, 210, 211 kuva, 212, 224, 227, 234, 244
Suomen jalokiviharrastajain yhdistys, 25 vuotta jalokiviharrastusta Suomessa: 37, 39, 42, 48, 68, 69
Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: 18

LAITI ASLAK (opettaja, kirjuri, tarkastaja) s. 1837 Kostejärvi, Utsjoki, k. 11.1895

* Ivalojoen (Kultalan Kruunun Station)

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 25

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 260

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 129, 129 kuva, 130–135

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 14, 19; Lapin kultamaat: 22, 23; Sankareita, veijareita ja huijareita: 62, 63

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 99

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39, 47

LAITILA HERMAN (itsellinen, Haapavesi)

* Luttojoen 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 135

LAITILA PÄHL (talonpoika, Haapajärvi)

* Ivalojoen (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

LAITILA RIKU

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 20 kuva, 21 kuva

LAITINEN AHTI (Pihtipudas)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Selänpää" (& Koponen Seppo) Köysihaara (Vuijemi) 1994–2001,

"Kullan Muru" Köysihaara 2003–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0036 "Kullan Muru" Köysihaara, metsäautotien itäpuolella, 2013–15, lapiokaivu, kullanhuuhdon-
taluvan siirto Jouko Paanaselle 2013–15

LAITINEN JAKOB (työmies)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla, K. A. Ekmannin valtauksella)

LAITINEN JUSSI

– kullankaivaja Kanadassa

LAITINEN KAIJA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Laitmine" Tolosenhaara (Tolosjoki) 1992–99

LAITINEN MATTI (Saariselkä) s. _1956

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rönkkö" Ahopäännokat, Hangasoja (Tolosjoki) 2000–04

LAITINEN SIRPA (Saariselkä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tolkkupankki" Tolosenhaara (Tolosjoki) 2008–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0095 "Tolkunpankki" Suolaoja, Tolosenhaara, Nälkäselän luoteispuolella, (Tolosjoki), Sodankylä,
lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

LAJUNEN OSSI (Ivalo) s. _1952
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Oskari" Tolosenhaara (Tolosjoki) 1993–98,
"Loss maining" Hangasojan latvat 2002–07

LAJUNEN RIITTA-LIISA (Äänekoski)
Riitta on kaivanut Tankavaarassa ja myöhemmin LKL:n valtauksella vuokralaisena.

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 137 kuva, 139

LAKANIEMI JARMO
<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2011:0018 "Kultarohmu" (& Ylitalo Timo, Gynther Tuija, Kaartinen Petri, Lakaniemi Jarmo) Ramsanoja, Kutturantien eteläpuolella, Tolosjoki, lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–23. Luvan siirto 12.2022, siirron saaja Niskanen Jari.

LAKELA JOHAN PETTER (työmies, Sodankylä)
* Ivalojoki (Möllerinojasuu 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 43

LAKELA LARS (renki, Sodankylä)
* (Kitinen 1870 – luvulla)

LAKESIDE RUDOLPH (amerikkalainen jalokivenhioja) s. 1921, k. 2011
(ent. nimi Laukkanen Ruben)
* Korundimylly ja Miessijoki

Rudolph kiinnostui Lemmenjoen korukivistä vuonna 1958. Martti Koivisto, Niilo Raumala ja Heikki Pihlajamäki lähettivät Rudolphille kiviä vuonna 1960. Rudolph suunnitteli korukivistä yritystoimintaa mutta luopui ajatuksesta vuonna 1961.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 43, 47, 51, 87
Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 284
Kinnunen Kari ja Bo Johanson, Raportti korukäyttöön vuosina 1981–90...: 1, 2
Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 128
Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 196; Lemmenjoen kultasatu: 71
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 132; Kultamaiden retkeilyopas: 65, 94; Lapin kultamaat: 82;
Lemmenjoen kultamaat: 17; Sankareita, veijareita ja huijareita: 192
Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 30; Lemmenjoen kultamuistot: 113, 115, 116
Vartiainen Risto, Lapin korukivet: 33

LALLUKKA JORMA
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Jose" Ivalojoki 1991–96

LAMMI TAPIO
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kivekkään kraateri" Härkäselänojan latvat (Sotajoki) 2001–06

LAMMINAHO (isä ja poika)
Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 76 kuva

LAMMINSIVU VEIKKO
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Herra V:n valtaus" Sotajoki 1988–93

LAMPELA

* (Prospektor Oy)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 184 kuva

LAMPELA JUKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta–Souvarit" (Halonen E., Harjulahti H., Helenius A., Hietala J., Hoikka L., Kulmala J., Käsälä H., Nieminen T., Niukkanen R., Ruokamo J., Särkinen L.) Roivaisenoja Palsioja 1997–2004

LAMPELA MATS (työläinen, Kemi)

* Ivalojoki (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 46

LAMPELA RAMI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0025 "Multakulta" (& Hakomäki Jari, Helenius Timo, Lampela Rami, Mäki-Turja Jyrki) Pulk-kisenoja, Multatunturin luoteisreunalla, lapiokaivu, 2023–27.

LAMPI

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 124 kuva

LAMPI PETTERI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"TT Gold" (& Jyllikoski Ilari, Lampi Tauno, Takkala Tuomas) Sotajoen yläosa 1993–2001, "Leenanrinne" Vuijeminhaara 2003–08

LAMPI RISTO (Tampere) s. _1953

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0007 "Vuijemin kultaervastit 2" (& Lepistö Jarmo, Aho Jori-Pekka, Kouhia Voitto, Harhala Paavo, Valli Marko, Lampi Risto) Vuijeminhaaran yläosalla, Köysihaaran suulta 520 m alavirran suuntaan, lapiokaivu, 2012–16.

LAMPI TAUNO (Muurola) s. _1938

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"TT Gold" (& Jyllikoski Ilari, Lampi Petteri, Takkala Tuomas) Sotajoen yläosa 1993–2001

LAMPILA MARKKU (Helsinki) s. _1949

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kullanmuru" Suolaojan alue (Tolosjoki) 1997–2000

LAMPINEN KRISTIINA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0014 "Fatima" (& Haataja Erkki, Karppinen Urpo, Lampinen Kristiina) Lato-ojan alaosalla, lähellä Tolosjokea, Kotaharju, lapiokaivu, 2013–17.

LAMPPU LAURI "Lasse" (työmies, Heinola) s. 11.8.1919, k. heinäkuu 2011

* Kuruojan Kotkankuru (Iso-oja) ja Loijakkokuru

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kotkankuru" (Koskela V. J.) Kuruoja (Iso-oja, Tankajoki) 1946–49

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 10

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 84; Sankareita, veijareita ja huijareita: 154

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 45 kartta

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 90

Stigzelius Herman, Kultakuume: 185, 189

LAMSDORFF NIKOLAI (kreivi, Pietari)

* Kullanetsintälupa

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 21; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 25

Stigzelius Herman, Kultakuume: 29, 31, 39

LANDEN JARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0021 "Tonni-Kulta" (& Kalenius Antti, Halonen Eero, Kolkka Niko, Landen Jari) Harrijoen pohjoisrannalla, sillan alapuolella, Sotajoentien vieressä 2012–15, lapiokaivu. Luvan siirto Jari Jokelalle 2017.

LANGI ANDERS (työläinen, Oulu)

* Ivalojoen (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 59

LANKINEN JORMA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL 2014:0053 "Kyläkulta", (& Nurmi Visa, Konttinen Esko, Lankinen Jorma, Nissilä Ari, Pursiainen Alpo), Kylälehdonjoja, Kutturantieltä 800 m pohjoiseen, (Kyläjoen), lapiokaivu, 2016–20.

LANKINEN VILLE (työmies)

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

LANTTO JOHAN ERIK (irtolainen, Muonio)

* Ivalojoen (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 88

LANTTO MICHEL (talonpoika, Muonio)

* Ivalojoen (Korhosenkoski, Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 88

LAPINSALO MIKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2025:0028 "Pirun kulta" Uusihaara, lapiokaivu, 2026-30.

LAPPALAINEN JARMO k. 2017

Jarmo myi kullankaivajien hippuja Kaunispään huipulla 1990-luvun alkupuolella.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 69, 70, 70 kuvat, 71, 71 kuva, 72, 74 kuva

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 120, 121, 140, 152, 154, 155, 196

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 130–131

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 138

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 19, 181

LAPPALAINEN JYRKI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2025:0014 "Hirvikumpu 2" (& Lappalainen Petri, Sami ja Jyrki), Morgamoja, lapiokaivu, 2026-30.

LAPPALAINEN KALERVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hirvikumpu" (& Pajulahti Heikki) Hirvikuru ja Morgamoja (Lemmenjoki) 1998–2008,

"Hirvikumpu" Hirvikuru (Morgamoja) 2009–14

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0039 "Hirvikumpu" (& Lappalainen Kalervo, Lappalainen Petri ja Sami) Morgamoja, Hirvikurusta tulevan ojan suuosalla, (Lemmenjoki), lapiokaivu, 2014–17. Jatkoaika 2018–28.

LAPPALAINEN PENTTI (Vaasa) hakijana: Suomen Vuorikone Oy

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kesseli" (& Kerttula Alpo, Seppä Pentti) Härkäselkä (Uusihaara) 1997–2005

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0053 "Kulta–Parkki" (Suomen Vuorikone Oy), Härkäselkä, Härkäoja, Kutturantien pohjoispuolella (Uusihaara) 2012–14, konekaivu

LAPPALAINEN PETRI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0039 "Hirvikumpu" (& Lappalainen Kalervo, Lappalainen Petri ja Sami) Morgamoja, Hirvikurusta tulevan ojan suuosalla, (Lemmenjoki), lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2018–28.

HL2025:0014 "Hirvikumpu 2" (& Lappalainen Petri, Sami ja Jyrki), Morgamoja, lapiokaivu, 2026–30.

LAPPALAINEN PIRKKO (Oulu) s. _1953

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Annen Kultala" (& Roth Viljo) Lauttaoja (Tankajoki) 1984–92,

"Annen Lauttaojan Kultala" (& Roth Viljo) Lauttaoja (Tankajoki) 1985–93

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 72 kuva, 105 kuva, 117 kuva; Kultamaan tyttäret: 109 kuva, 137, 141, 142

LAPPALAINEN SAMI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0039 "Hirvikumpu" (& Lappalainen Kalervo, Lappalainen Petri ja Sami) Morgamoja, Hirvikurusta tulevan ojan suuosalla, (Lemmenjoki), lapiokaivu, 2014–17. Jatkoaika 2018–28.

HL2025:0014 "Hirvikumpu 2" (& Lappalainen Petri, Sami ja Jyrki), Morgamoja, lapiokaivu, 2026–30.

LARIS GUSTAF HERMAN (Kuusamo)

* Ivalojoen (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

LARSSON CARL NICLAS (Ruotsi)

(* Kellotapulinoja, Söderberg Magnus)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2025:0017 "Suuri Tyyneys" (& Johansson Dan, Larsson Carl, Carlsten Irja), Sotajoki, lähellä Kutturantietä ja tien eteläpuolella, lapiokaivu, 2026–30.

LASSILA HARALD

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0022 "Crono Gold" (& Björklund Henrik, Björklund Mervi, Lassila Harald) Kerkelän- ja Valkiankalliojoen, 2024–28, lapiokaivu.

LASSILA OLAVI REINO "Palokärki" (Oulu) s. _1948

Palokärki nimen antoi Esa Kujala. Nimi juontaa siitä, että Olavi ja Mikko Närhi olivat Oulun kaupungin palolaitoksella palomiehinä (tieto Olavilta 31.7.2016).

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palokärki" (& Närhi Mikko) Jäkäläpää (Ravadasjoki) 1985–92

LASSILA SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rauhanmaa" Kyläjoki ja Kummitusojat 2002–09

LATOMAA MATTI

(* Ruihtuäytsi)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 254

LATVALA

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 124 kuva

LAUKKA ANTTI (työmies)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla, K. A. Ekmannin valtauksella)

LAUKKALA JAKOB (* LOUKKOLA JAKOB)

LAULAJAINEN PERTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sota-Harri" (& Helin Matti) Sotajoki 1983–89

LAUNONEN ERKKI

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 11, 12

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 105 kuva, 108

LAUNONEN KAUKO "Muttinen" (teknikko, Kultakylän isäntä) s. 27.5.1939 Tampere, k. 21.9.2024 Sodankylä

* Ivalojoen (Lihrin muistomerkki), Maailman Kullanhuuhdontajärjestö, Rovasen maantie ja Tankavaaran Kultakylä

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Muttilla" Lauttaoja (Tankajoki) 1975–81,

"Hevoskuru" Hevoskuru (Tankajoki) 1979–84,

"Lapin kultakuru" Avesuorgorsa, Ivalojoen latvat 1995–98

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 10, 11 kuva

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 17

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 74

Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 5, 22

Kultamuseon julkaisuja nro 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasympposium: 9 kuva, 10, 11 kuva, 13, 16, 50, 109

Kultamuseon julkaisuja nro 32, Kultajoki kertoo: 8, 10, 11, 12, 13, (96 kuva)

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 6, 7, 8 kuva, 9, 10, 20, 23, 25, 26 kuva, 27, 30, 32, 36, 37, 38, 41, 42, 43, (47 kuva), 50 kuva, 52, 56, 57, 57 kuva, 59 kuva, 60, 62, (66 kuva), 66, 70, 72, 74, 75, 82, 85 kuva

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 4 kuva, 8, 9–11, 10 kuva, 12, 22, 25, 27, 28 kuva, 29, 32, 34, (38), (39), (40), (43), 44, (45), 49 kuva, 51, 52 kuva, 54, 58, 59, 59 kuva, 61 kuva, 62, (63), (64), 68 kuva, 68, 72, 74, 82, 82 kuva, 83, 94, 96, 97 kuva, 100, 107, 109, 117 kuva, 120, 120 kuva, 121, 121 kuva, 122 kuva, 122, 123, 123 kuva

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 3 kuva, 5, 6, 7, 9, 20 kuva, 24 kuva, 28 kuva, 47, (48 kuva), 49, (50 kuva), (52 kuva)

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 6 kuva, 39 kuva, 59 kuva

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia:

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 37, 57, 62, 63, 64, 70, 71, 73, 76, 79, 81, 90, 92, 94, 95, 96, 97, 98, 99, 100, 101, 105, 106, 107, 108, 109, 110, 168, 169

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): kansikuva, 17 kuva, 24, 25, 29, 30, 31 kuvat, 32, 36, 37, 38, 39, 40, 42 kuva, 44, 59, 60 kuva, 66 kuva, 67, 75, 78 kuva, 79, 81, 85, 87, 90 kuva, 92, 94, 96 kuva, 97 kuva, 98 kuva, 99, 100, 101, 108, 109 kuva, 112, 113 kuva, 114

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 399; Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 162–164, 165 kuva, 166

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 39 kuva, 40, 58, 72, 97, 99, 100, 102; Kultakuumeen kuvat: 3, 5 kuva, 14 kuva, 15 kuva, 19 kuva, 22 kuva, 29, 31 kuva, 32 kuva, 35 kuva, 37 kuva, 38 kuva, 40, 41, 42, 43 kuva, 48, 51 kuva, 53 kuva, 55 kuva, 56 kuva, 79 kuva, 80 kuva; Kultamaiden retkeilyopas: 90, 90 kuva; Kultamuseo 10 vuotta: 3, 5, 9, 11, 13, 16 kuva, 18 kuva; Lapin kultamaat: 56, 100, 127; Saariselkä:

138; Sankareita, veijareita ja huijareita: 78 kuva, 112, 132, 159, 162, 163, 164, 174, 175; Ivalojoiki: 40 kuva, 110 kuva

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 102; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 98

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 37, 105, 109; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 62, 67, 72, 92

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 62, 72, 74 kuva, 75, 109, 111, 112, 148; Kultamaan tyttäret: 101

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 107, 108, 120, 124, 128–129 kuvat; Kultaa ja kohtaloita: 96–97 kuvat; Kultahiekka ja tiimalasi: 35, 41; Povipullon kultaa: 102, 104, (113); Lemmenjoen kultamuistot: 43, (45), 46, 47, 53, (60); Vuosi Sata: 14 kuva, 89

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 96, 185

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 56 kuva

Stigzelius Herman, Kultakuume: 233, 238, 240, 243, 245

Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 28

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 13 kuva

LAUNONEN LEENA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puuhamaa" (& Launonen Matti, Sainio Jukka) Pohjoiskuru, Jäkälä-äytsi (Lemmenjoki) 1997–2004

LAUNONEN MARJAANA

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

LAUNONEN MATTI

* Lauttaoja ja Pohjois–Suomen Kaivosrautatie Oy

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultalaakso" (& Peronius Antti, Roth Viljo, Virtanen Kari) Tankavaara 1987–93

"Lauttaoja" (& von Wuthenau Kasper, Virtanen Kari, Peronius Antti, Roth Timo, Kähärä Matti, Mauno Seppo, Allen Martti, Roth Viljo) (kaivospiiri 1993–),

"Puuhamaa" (& Launonen Leena, Sainio Jukka) Pohjoiskuru, Jäkälä-äytsi (Lemmenjoki) 1997–2004

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 8

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 76, 161

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 98; Kultamuseo 10 vuotta: 23; Sankareita, veijareita ja huijareita: 160, 241

LAUNONEN PENTTI

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 220, 229, 232

LAUNONEN TOIVO (rakennusmestari) s. _1921

* Ivalojoiki (Lihrin muistomerkki)

Kultamuseo nro 18, Golden World: 16 kuva, 47 kuva

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 57, 81

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 86

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 33 kuva, 46

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 22 kuva

LAUPIAINEN PAAVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Paskaojan Pankki" Paskaoja (Vuijemi) 1980–81,

"Ardnaciehka" Vuijemi (Sotajoki) 1982–85

LAURAEUS LARS GUSTAF (vuorikadetti) s. 1804, k. 1880

* Kultatietoa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 12, 13, 14

LAURELL ADOLF G. (kauppias, Oulu)

* Ivalojoiki (Rovaniemenkoski, Saarnaköngäs 1870–luvulla)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 17; Lapin kultamaat: 23; Sankareita, veijareita ja huijareita: 43, 44, 82, 88
Stigzelius Herman, Kultakuume: 50

LAURELL GUSTAF FREDRIK (ylimäsuunimestari) s. 1802, k. 1884

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 26
Stigzelius Herman, Kultakuume: 22, 25

LAURELL TIMO

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2025:0027 "Barrel Gold" Tolosjoki (& Forsström Arttu, Laurell Timo), lapiokaivu, 2025-29.

LAURILA JOHAN (Oulu)

* Ivalojoiki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

LAURILA KARI (insinööri) s. 1960

* (Makasiinikuru)

Kari on "Susi–Ruikan" jälkeläinen. Kari opastaa porukoita kultamaille.

LAURILA UOLEVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sipinlaukaisu" Sotajoki 1993–2000 2 kpl (suurin piirtein samoilla paikoilla Kultarannikko–Goldcoast valtaus 2004–08)

LAURONEN ANTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Antinhippu" Siikaselän eteläpuoli (Tankajoki) 2001–05

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0023 "Deadwood" (& Knuutti Samu, Lauronen Antti, Juhani ja Marko) Vuotson länsipuolella, Tankajoki, Sodankylä, lapiokaivu, 2014–17.

HL2013:0007 "Vanhan Kulta" Siikaselän eteläpuolella, Mäkärrä, Tankajoki, Sodankylä, lapiokaivu.

Jatkolupa, konekaivu, 2017–27 (& Lauronen Marko, Lauronen Antti, Mauno Seppo, Touru Marko ja Touru Sami). Kullanhuuhdontaluvan siirto 2020, siirron saajat: Lauronen Marko, Lauronen Antti, Touru Marko ja Touru Sami, 2020–27.

Siirto, saaja: Hartikainen Tommi, lupa-aika 2021–23.

LAURONEN JUHANI (Raahe)

* (Sodankylä, Vuotson länsipuolella)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Luppokuru" Tsuoggajoki (Utsjoki) 1981–85,

"Yläkuru" Tankajoki 1994–97,

"Jussi ja pojat" Nuoluskuru (Salla) 1996–2001,

"Vanhan Kulta" Siikaselän eteläpuoli (Sodankylä) 2005–13

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0007 "Vanhan Kulta" Jerminkangas Tankajoki Sodankylä, lapiokaivu, 2014–16, kullanhuuhdontaluvan siirto Marko Lauroselle, Marko ja Sami Tourulle 2015.

HL2013:0023 "Deadwood" (& Knuutti Samu, Lauronen Antti, Juhani ja Marko) Vuotson länsipuolella, Tankajoki, Sodankylä, lapiokaivu, 2014–17.

LAURONEN KARI J.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mäkärän mätäs" Siikaselän eteläpuoli (Tankajoki) 1999–2004

LAURONEN MARKO (Halikko)

* Hipputiedosto

Marko kaivoi kultaa ensimmäisen kerran 7-vuotiaana ja kaivu on jatkunut joka kesä. Marko on myös kaivanut Utsjoella, Sallassa ja Tankavaarassa.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0009 "Uusi polvi" Tankajoki, Vuotso, Sodankylä, lapiokaivu, 2014–18. Uusi haltija Anu Suursalmi 2018-.

HL2013:0023 "Deadwood" (& Knuutti Samu, Lauronen Antti, Juhani ja Marko) Vuotson länsipuolella, Tankajoki, Sodankylä, lapiokaivu, 2014–17.

HL2012:0056 "Aurum" Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2013–16.

KullanhuuhdONTALUVAN siirto, aikaisempi haltija: Eeva-Liisa Veittikoski, siirron saajat: Markku ja Sami Touru sekä Marko Lauronen 2015.

HL2013:0007 "Vanhan Kulta" Siikaselän eteläpuolella, Mäkära, Tankajoki, Sodankylä, lapiokaivu, 2014–17, kullanhuuhdONTALUVAN siirto Juhani Lauroselta Marko Lauroselle, Marko ja Sami Tourulle 2015. Jatkolupa, konelupa, 2017–27, porukkaan tuli uusina osallistujina Lauronen Antti ja Mauno Seppo.

KullanhuuhdONTALUVAN siirto 2020, siirron saajat: Lauronen Marko, Lauronen Antti, Touru Marko ja Touru Sami, 2020–27.

HL2012:0056 "Aurum" (& Touru Marko, Touru Sami, Lauronen Marko), Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2017–27. Muutos, konekaivu 2022–27.

HL2019:0005 "Deadwood 1" (& Lauronen Marko, Touru Marko), Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23. Siirto 2022, siirron saaja Ojala Mika.

HL2019:0006 "Deadwood 2" (& Lauronen Marko, Touru Marko), Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23.

HL2019:0007 "Deadwood 3" (& Lauronen Marko, Touru Marko), Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23.

Siirto, saaja: Hartikainen Tommi, lupa-aika 2021–23.

HL2011:0037 "Kultapalakin" Siikaselän kaakkoispuolella, Tankajoki, Sodankylä 2016–2019, lapiokaivu. KullanhuuhdONTALUVAN muuttaminen lapiokaivusta koneelliseksi, 2017–19. Jatkolupa 2019–

29. KullanhuuhdONTALUVAN siirto helmikuu 2020, aikaisempi haltija Makkonen Hanna, siirron saaja Niskanen Jusa. Siirto 2022, siirron saajat: Lauronen Marko, Touru Marko, von Wuthenau Kasper 2022–29.

LAURONEN SAKARI (Raahe)

* (Sodankylä, Vuotson länsipuolella)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lassenkuru" Tankavaara (Tankajoki) 1986–92,

"Rauta-Kello" Siikaselän eteläpuoli (Tankajoki) 1993–2002,

"Kuusirinne" Raisio-oja (Tankajoki) 2003–08

LAURUKAINEN VEIKKO (Siikajoki)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0041 "Rove Vero" (& Laurukainen Veikko, Törnqvist Eija) Tankajoki, Jermikangas, Sodankylä, lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2018–28. Muutospäätös 2020, konekaivu. Luvan siirto 11.2024, siirron saajat Raesalmi Toni, Heikkinen Antti.

LAUSAMO JUKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kiisa" (& Toffela Timo) Ivalojoiki 1985–90,

"Saga" Ivalojoiki 1990–93

LAUTALA ILMARI

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 77; Kultahiekka ja tiimalasi: 36

LAUTAMÄKI (lentomestari)

* Ruihtuäytsi

Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 128

LAUTAMÄKI E. (Rovaniemi)

* Ruihtuäytsi vuonna 1950

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 15

LAUTIAINEN ESKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hippula 2" (& Hokkanen Eino) Sotajoki 1985–89

LAUTTALAMMI ARI ENSIO (Turku)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jeggenauta" Pahaojan alaosa (Sotajoki) 2007–11

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0017 "Hellu II" (& Lautalammi Ari, Vaulamo Rauno) Ramsanoja, Kutturantien eteläpuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2017–27. Siirto 2025, saajat Kaitera Juha, Pussila Petri.

LAVINEN PETTERI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Kakslauttanen 1993–96

LAVONIUS ROBERT JOHANNES (ins., vuorineuvos) s. 16.12.1879 Helsinki

* (Lapin Kulta Oy)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110

Stigzelius Herman, Kultakuume: 155

LAXSTRÖM ARTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Särkyneen sydämen sola" Lemmenjoki 1991–95

LEEMET KALLE

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2015:0017 "Lismankurvi" (& Pirhonen Joni, Leemet Kalle, Lindfors Juhani, Marjanen Harri), Lismajoki, (Roivainen, Sodankylä), lapiokaivu, 2017–20.

van der LEEST LOUIS (Hollanti)

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0020 "Tolos Creek" (& van der Leest Louis, Jacobsen Nils Saksa, Heinz Rudi Saksa) Tolosjoen itärannalla, Pikku Hangasselkä, lapiokaivu, 2014–17.

LEHIKONEN JUHANI

Juhani osti vuonna 2001 "Pikkumammutin" (250,7 g)

LEHIKONEN MARIA MATILDA "Tilda" tai "Tilta"

* Raja–Jooseppi

Tilda ja Josef Sallila tapasivat Ivalojoen Kultalassa. Joosef ja Tilda tulivat Luttojoelle vuonna 1915. Tildaa ja Josefia ei koskaan vihitty, koska Tilda oli Pekka Lehikoisen vaimo.

Borg Pekka, Koilliskaira: 53, 131

Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 51

Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 142, 143, 144

LEHKONEN VEIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Goldone" Grönholmankoski, Ivalojoki 2000–04

LEHMUSKALLIO SEPPO

* (Suomen Malmi Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 225, 226 kuva, 227

LEHTIMÄKI KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sapatti" Puolikko-oja (Sotajoki) 1997–2002,

"Kultainen Unelma" Sotajoen latvaosalla,

"Kultainen Unelma" Puolikko-ojan paikkeilla Mukkajoenrovan lounaispuolella (Sotajoki) 2002–10,

"Mosku" Sotajoen yläosa 2011–15

<> KULLNHUUHDONTALUPA:

HL2015:0008 "Mosku" (& Lehtimäki Kari, Heikkilä Jari-Pekka, Koskela Markku, Ylimäki Mika, Ylimäki

Reino), Puolikko-ojan alaosa ja Sotajoki, lapiokaivu, 2017–20.

LEHTIMÄKI RAILA

<> KULLNHUUHDONTALUPA:

HL2015:0008 "Mosku" Puolikko-ojan alaosa ja Sotajoki, lapiokaivu.

Jatkolupa 2021–31, (Heikkilä Jari-Pekka, Lehtimäki Raila, Koskela Markku, Ylimäki Mika, Ylimäki Reino).

LEHTIMÄKI TARJA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puskun Pankki" (& Hirvo Kari, Hirvo Ritva, Lehtimäki Veikko) Puskuoja 1988–91

LEHTIMÄKI VEIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puskun Pankki" (Hirvo Kari, Hirvo Ritva, Lehtimäki Tarja) Puskuoja 1988–91,

"Nokian oja" Karhukuru (Lemmenjoki) 1991–99

LEHTINEN ANNA-MAIJA (Pusula)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pitkämönttu" Kultaoja (Tolosjoki) 2010–12

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0049 "Rönkön Neloset" (& Lehtinen Kari, Lehtinen Anna-Maija) Rönkönoja, nelostien länsipuolella, Lato-ojanvaaran pohj. puol., lapiokaivu, 2012–14. Valtauksen siirto Lapin Kullankaivajain Liitolle 2012.

HL2012:0104 "Köyhyysloukku" (& Lehtinen Anna-Maija ja Kari, Vikstedt Leena ja Olavi) Sompiohaara, Pirra-liikan selän ja Ahkiovaaran välillä, metsäautotien vieressä, Lokan länsipuolella (Sodankylä), lapiokaivu, 2014–18.

LEHTINEN ARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pulteri" (& Hokka Matti, Kahela Esko, Lehtinen Jukka-Pekka, Länland Crister, Penttilä Teemu, Reini Raine) Lappalaisenoja (Ivalojoki) 1993–2001,

"Lehtinen" (Lehtinen Jukka-Pekka) Lappalaisenoja (Ivalojoki) 1995–2000

LEHTINEN EERO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Harrinjängän kumppanit" Harrijoen yläosan sivupuro (Sotajoki) 1995–2000

LEHTINEN JUKKA-PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pulteri" (& Hokka Matti, Kahela Esko, Lehtinen Ari, Länland Crister, Penttilä Teemu, Reini Raine) Lappalaisenoja (Ivalojoki) 1993–2001,

"Lehtinen" (Lehtinen Ari) Lappalaisenoja (Ivalojoki) 1995–2000,

"Pesula" Annabellanoja yläosa (Sotajoki) 2000–04

LEHTINEN KARI (Pusula)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rönkön Neloset" Rönkönoja (Tolosjoki) 2002–11,

"Maijan Monttu" Kultaojanniemi (Sodankylä) 2006–10

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0049 "Rönkön Neloset" (& Lehtinen Kari, Lehtinen Anna-Maija) Rönkönoja, nelostien länsipuolella, Lato-ojanvaaran pohj. puol., lapiokaivu, 2012–14. Valtauksen siirto Lapin Kullankaivajain Liitolle 2012.

HL2012:0104 "Köyhyysloukku" (& Lehtinen Anna-Maija ja Kari, Vikstedt Leena ja Olavi) Sompiohaara, Pirra-liikan selän ja Ahkiovaaran välillä, metsäautotien vieressä, Lokan länsipuolella (Sodankylä), lapiokaivu, 2014–18.

LEHTINEN MARTTI (professori) "Kivitohtori", s. 1941, k. 2020

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 138, 294, 295

LEHTINEN MATTI

* (Palsioja)

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 161

LEHTINEN RAULI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2018:0015 "Sysmis" Rönkönoja, Lato-ojanvaara, nelostien itäpuolella, lapiokaivu, 2019–23. Jatkolupa 2025–35.

LEHTINEN REINO (työmies, Inari) s. 23.5.1909 Ähtäri, k. 23.1.1984 Ivalo

* (Grönholmankoski), Hipputiedosto, Hopioja, (Ivalojohti), (Kuivakuru vuonna 1933), (Laanioja), Moberginoja, Rönkönoja, Sotajoki (Papinhamina ja Haminankoski) ja Vähä-Hangasoja

Reino kaivoi vuosina 1933–35 Kuivakurulla. Reino ja Nevalainen kaivoivat Kuivakurussa talvella 1933 jääkannen alla kontaten kalliota pitkin. Reino ja Blink patosivat Haminankosken (Papinhamina, Sotajoki) vuonna 1935. He kaivoivat Sotajoen pohjaa. Reino kaivoi 1937 Rönkönojalla (Hangasojan latvalla). Reino valmisti itselleen pellistä vaskoolit ja myöhemmin myös muille kaivajille. Reino toimi työnjohtajana Tankavaarasissa Werner Thieden työmaalla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pikku-Hangasoja" Hangasoja (Tolosjoki) 1936–40,

"Purnu upa" Purnuoja (Tankajoki) 1941–42

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 47, 100, 101, 106, 125

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 84

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 11, 20

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 29, 63, 98 kuva, 170

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 33, 75 kartta, 76, 78

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 77, 113, 144–145 kuvat; Lapin kultaa: 160–161 kuvat, 186; Lemmenjoen kultasatu: 68

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 63, 94; Kultamaiden retkeilyopas: 6; Lapin kultamaat: 100;

Saariselkä: 62, 113; Sankareita, veijareita ja huijareita: 118, 146, 155, 157 kuva

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 84, 202, 203; Kultaa ja kohtaloita: 8, 96–97 kuvat, 150–151

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 134, 140, 150, 151, 155, 156, 158, 159, 160, 161, 162, 163

Stigzelius Herman, Kultakuume: 182, 183

LEHTINEN RIITTA

* (Pohjoiskuru, Jäkälä-äytsi)

LEHTINEN SANTERI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0103 "Pauluksen Kotkankuru" Kotkankuru, hiekkamontun eteläpuolella, Iso-oja, Tankavaara, lapiokaivu, 2014–18. Jatkolupa 2019–29. Siirto 2022, aikaisempi haltija Kauhanen Juha.

LEHTINEN SEPPO (Kerava) s. _1943

* Hipputiedosto, (Jäkälä-äytsi, Morgamojan latva, Pohjoiskuru)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vedenjakaja" (& Janhunen Heikki) Morgamojan ja Jäkälä-äytsin latvat (Lemmenjoki) 1998–2008, "Itärinne" Pohjoiskuru (Jäkälä-äytsi) 2007–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0001 "Pohjoiskurun latva" (& Lehtinen Seppo, Janhunen Heikki, Lindblad Harri, Raumala Carina) Pohjoiskurun latvaosalla, Jäkälä-äytsi, lapiokaivu, 2012–16. Jatkolupa 2017–27. Siirto 2026, siirron saajat Pyrrö Joona ja Lindblad Harri.

LEHTISOLA VEIKKO s. 22.1.1921 Ylistaro, k. 12.1.2017 Kiiminki

Veikko oli Piispanojan silta- ja tieoikaisutyömaalla 1940-luvun alussa. Tienrakentajat kaivoivat kultaa vapaa-aikana. Veikko tuli tutuksi kullankaivaja Heikki Kokon kanssa ja tapasi jälkeenpäin monta kertaa Heikin Lapin matkoilla.

LEHTO JANI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0042 "Kultakolmoset" (& Pajuniemi Petri, Lehto Jani, Männistö Tero) Loijakkokuru, lampea mukana, Tankavaara, lapiokaivu, 2022–26.

LEHTO TAPIO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Niilon kultamaa" (& Heinonen Eeva ja Pirkko, Kivelä Mirja, Sievilä Niilo ja Reino, Touronen Olav) Sotajoen sivupuro 1998–2002

LEHTO TERHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Roavveojan pätkä" Roavveoja (Vaskojoki) 1990–95

LEHTOLA JOHAN (Haapavesi)

* Ivalojoen (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

LEHTOLA JUHAN (työläinen Pyhäjoki)

* Ivalojoen (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

LEHTOMÄKI PAULA s. _1972 Kuhmo

Ympäristöministeri Paulan mielipiteillä oli suuri merkitys uuden kaivoslain valmistelussa, ehkä Talvivaaran kaivos oli tärkeämpi. Paula teki vierailun Lemmenjoelle elokuun alussa 2010. Uusi kaivoslaki tuli voimaan 1.7.2011 ja laki lopettaa Lemmenjoen alueella kullanhuuhtontakaivospiirit 1.7.2020. Samalla konekaivu loppuu kokonaan Lemmenjoen alueella.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 315

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 168, 226

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 77, 78, 87, 99

LEHTONEN ANURAG

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0049 "Miron 1" Jääskeläisenoja suoalueella, Palsioja, konekaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–32, mukaan tullut Laakso Sami.

HL2012:0050 "Miron 2" Jääskeläisenojan latvaosalla suoalueella, Palsioja, konekaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–32, mukaan tullut Laakso Sami.

LEHTONEN ARTO (Nokia) s. _1961 tai _1962

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rännirinki" Sotajoki 1994–97

LEHTONEN IRMELI (nykyinen Niemi)

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 81

LEHTONEN JUSSI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eetin-syrjä" Hangasoja (Tolosjoki) 2010–14

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2014:0052 "Eetin-Syrjä II", Hangasoja, Valkiankallionoja ja Kerkelänoja, sähkölinjan itäpuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu ja konekaivu, 2016–19. Jatkolupa 2019–29.

LEHTONEN KALLE VILLE (kutsuttiin isäntä Lehtiseksi) (entinen poliisi, Kittilä) (kauppias Kyrö)

* Tolosjoki

Inari-seuran vuosikirja I 1995: 49, 52, 53, 55, 57, 63

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 307 kuva

LEHTONEN MARKO

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0038 "Kairan Kulta" Miessijoki (Hepo-ojan paikkeilla), lapiokaivu, 2020–30. Aikaisempi haltija Kanamäki Raimo. Siirto 3.2024, saajat Nikula Mika ja Lehtonen Marko.

LEHTONEN SEPPO

(* Miessijoki)

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 234

LEHTONEN TEUVO

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 82

LEHTONEN TIMO

* Miessijoki Kasino

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Miessin kulta" Miessijoki (Vaskojoki) 1980–88,

"Miessin kulta 2" (& Marjakangas Einari) Miessijoki 1988–93,

"Miessin kulta" (& Hjelt Jukka, Rapeli Martti, Ollila Lauri, Hietala Helena) Miessijoki kaivospiiri 1993–

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 136

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 147, 161

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 50

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 58 kuva

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 198

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 26, 169

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 75

LEHTONEN VEIKKO s. 8.1.1909, k. 29.10.1979

* Miessijoki

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 99

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 86, 87 kuva, 111

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 193

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1991: 9

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 126, 180; Kultamaiden retkeilyopas: 64; Lapin kultamaat: 78, 107; Sankareita, veijareita ja huijareita: 237

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 125, 133, 134; Povipullon kultaa: 124, 137, 207; Suuri vaskaaja on vaskannut: 11; Lemmenjoen kultamuistot: 46, 48, 50 kuva; Vuosi Sata: 102 kuva, 112

LEHTONIEMI MATTS (työmies, Kemi)

* Ivalojoen (Ruikansuvanto, Surmaköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45

LEHTOSAARI MARKKU

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 83

LEIKKONEN HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakuru" Kaksilauttanen (Tolosjoki) 2000–04,

"Karhu Kuru" Pahaojan yläosa (Sotajoki) 2003–07

LEINAMO KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Maailmanpankki" (& Hakala–Talvio Liisa, Lahti Pertti, Talvio Pekka, Veijalainen Vesa, Vesterinen Pertti)

Maailmanpankki (Sotajoki) 1990–97

LEINO ANTTI

* (Lemmenjoen alueella 1950-luvulla)

LEINO HEIKKI (Lahti)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0007 "Homecity 2" Harrioja, Iso Harrivaaran eteläpuolella (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–15.

HL2014:0022, "Homecity 3", Eskottijoki ja sen sivuoja, metsäautotiestä 230 m alavirtaan, lapiokaivu, 2016–20.

LEINO JOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Joutilas" (& Ristimäki Timo) Kyläjoki 1996–2002

LEINO TAUNO "Hunaja–Tauno" (puoliso Pirjo Kylä–Laaso) s. 1948

* Hipputiedosto, Korhosenoja ja Miessijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saletti" (& Sarre Jukka) Puskuäytsin mutka (Lemmenjoki) 1996–2001 (kaivospiiri 2000–).

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0039 "Hunajakukka" (& Leino Tauno, Mäläskä Risto) Miessijoki, lapiokaivu, 2020–30. Siirto 1.2024, siirron saaja Puikkonen Anssi.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 244, 252, 328

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 54, 62, 72 kuva

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 27–35

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 13, 15 kuva, 17, 18

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 100

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 28, 28 kuva, 29 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 149 kuva

LEINONEN ALPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Unssi" Kultaoja (Tolosjoki) 2000–08

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 11

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 108

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 114

LEINONEN ARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kustinkuru" Morgamojan latvaosalla (lemmenjoki) 1991–98

LEINONEN ISAK (talonpoika, Muhos)

* Ivalojoen (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 46

LEINONEN KEIJO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0042 "Koiarikuru" (& Haataja Niilo, Huusko Rauno, Leinonen Keijo, Jokelainen Jari, Kivioja Santeri), Eskottijoenkuru, tien eteläpuolella, lapiokaivu, 2021–25.

LEINONEN MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Heisu" Uudenhaaranniemi (Tolosjoki) 1996–2001

LEINONEN TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kyläjokisuu" (& Huusko Pentti) Kyläjoenniva (Ivalojoen) 1995–2000

LEINONEN YRJÖ

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta kutkutus" (& Jussila Matti, Kuha Jaakko, Kärnä Erkki, Riutta Paavo, Särkelä Kaisa) Ramsanoja (Tolosjoki) 1994–2001

LEIPÄLÄ PEKKA

Skants Lauri, Kulta, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 158, 159

LEISTI MATTI

* Miessijoki

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 194; Lemmenjoen kultasatu: 70

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 64

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 77; Kultahiekka ja tiimalasi: 36

LEITSINGER OLEG

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0101 "S.L ja O.L" (& Leitsinger Sergei, Leitsinger Oleg) Latnjoaijohka, Jäkäläpään luoteispuolella, (Vaskojoki), lapiokaivu, 2016–20.

LEITSINGER SERGEI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0101 "S.L ja O.L" (& Leitsinger Sergei, Leitsinger Oleg) Latnjoaijohka, Jäkäläpään luoteispuolella, (Vaskojoki), lapiokaivu, 2016–20.

LEIVO VEIJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakaltio" Harrijoki (Sotajoki) 1992–97

LEMMETTY MATTI (pankinjohtaja)

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 10, 11 kuva

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 16 kuva

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 94

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkymät: 54, 57, 61 kuva, 83

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 43 kuva, 44 kuva; Kultamuseo 10 vuotta: 18 kuva

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 113, 121; Kulta ja kohtaloita: 64, 65, 96–97 kuvat; Kultahiekka ja tiimalasi: 3, 41; Lemmenjoen kultamuistot: 47

LEMPEÄ ISAK (renki, Alatornio)

* Ivalojoiki (Alakoski, Kolmoskosken alaosa, Saunakoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 76, 87

LEMPIÄINEN ESKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sota-aapa" Sota-aava, Lupposelänjätkä (Tankajoki) 1989–90

LEMSTRÖM SELIM KARL (fysiikan professori)

– s. 17.12.1838 Inkoo, k. 2.10.1904 Helsinki

* Ivalojoiki (Kultalan alue) ja Pietarlauttanen

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 45

Kojo Raimo, Pohjoiset erämaat: 153

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 122, 125–128

Luukkola Pekka, Kultajoki: 38

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 23, 184; Lapin kultamaat: 29; Sankareita, veijareita ja huijareita: 67; Ivalojoiki: 20, 81

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 17

Stigzelius Herman, Kultakuume: 75, 77, 77 kuva, 78, 79

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 168

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 137, 141 kuva

LEPISTÖ ENSIO K. A. (poromies, Inari)

* Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Latvakuru" Latvakuru, Ruihtuäytsi (Lemmenjoki) 1948–51

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 84; Sankareita, veijareita ja huijareita: 208

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 178–179

LEPISTÖ JARMO (Tampere) s. _1947

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuijemin–Kultaervastit" Vuijeminhaaran yläosalla 2004–11

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2012:0007 "Vuijemin kultaervastit 2" (& Lepistö Jarmo, Aho Jori-Pekka, Kouhia Voitto, Harhala Paavo, Valli Marko, Lampi Risto) Vuijeminhaaran yläosalla, Köysihaaran suulta 520 m alavirran suuntaan 2012–31.7.2016 (hakemus), lapiokaivu

LEPISTÖ MATTI

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

LEPISTÖ NILS (Niklas) (merimies) s. 4.2.1827 Raahe, k. 10.1.1893 Espoo

* Hipputiedosto, Ivalojoiki (Alakoski, Appisjokisuu, Ritakoski, Saariporttikoski, Saarna-köngäs 1870–luvulla), kullanetsintälupa, Luttojoki ja Repojoiki

Nils oli kaivanut kultaa Kaliforniassa 1850-luvun lopulla Ervastian ja Grönholmin kanssa.

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 63

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 12

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 66

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 171

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 330

Kojo Raimo, Pohjoiset erämaat: (138)

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 76

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 110, 111

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 8

Lainio Eka, Noitarummut ja kalajumalat: 42

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 30, 33, 34

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 101
 Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 142
 Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 378, 380; Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 116
 Luhta Vesa, Ivalojoen erämainen kultajoki: 2
 Mineralia 3/2024: 4-15 (uutta tietoa)
 Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 15, 17, 32–33 kuvat; Lapin kultaa: 46
 Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 8
 Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 7, 8, 10, 11, 13, 15, 16, 17, 47, 164, 183; Kultamaiden retkeilyopas: 31, 72; Lapin kultamaat: 17, 19, 20, 21, 22, 23, 108; Lemmenjoen kultamaat: 18; Saariselkä: 47; Sankareita, veijareita ja huijareita: 4, 19, 28, 33, 34, 43–44, 56, 59, 60, 73, 74, 75, 76, 77, 80, 81, 82, 84, 129, 135, 225; Ivalojoen: 60, 68 kuva, 70, 77, 81, 83, 84, 86, 88, 89, 110
 Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 21, 22, 24, 26; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 24, 25, 26, 28, 30
 Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 11, 12
 Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 9; Kultaa ja kohtaloita: 7, 10; Povipullon kultaa: 7; Lemmenjoen kultamuistot: 7, 8
 Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 98
 Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 4
 Stigzelius Herman, Kultakuume: 17, 30, 31, 32, 33, 34, 36, 37, 40, 41, 42, 47, 49, 50, 51, 52, 61
 Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 37, 186
 Wikipedia, luettelo Lapin kullankaivajista

LEPISTÖ PIRJO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0007 "Vuijemin kultaervastit 2" Vuijeminhaaran yläosalla, Kutturantieltä puroa pitkin noin kaksi kilometriä etelään. Jatkolupa 2017–27, (& Aho Jori-Pekka, Harhala Paavo, Koskinen Antti, Kouhia Voitto, Lepistö Pirjo, Valli Marko).

Siirto, saaja: Ansamaa Markku, lupa-aika 2021–27.

LEPISTÖ SEIJA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lepistön valtaus" Sotajoki 1980–86

LEPOLA ANTTI (tai AHTI)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tuopin jälki" Lemmenjoki 1980–86

LEPOMÄKI PENTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lepomäen kulta ja jalokivi" Lemmenjoki 1992–97

LEPPIMÄKI HARRY

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuninkaitten laakso" Zellberginoja (Palsioja) 2007–11

LEPPIÖ AARNO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kutustajanojan latva" (& Kaisanlahti Pekka, Kuvaja Jorma, Yliraudanjoki Mikko) Kutustajanoja (Sotajoki) 1988–94

LEPPÄ MARKUS

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0056 "Kultakehys" (& Pääkkönen Matti, Malinen Timo) Köysihaara, konekaivu, 2022–26. Luvan siirto 11.2024, siirron saaja Leppä Markus.

LEPPÄHARJU (työmies)

* Prospector Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

LEPPÄHARJU KATI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Katin Kultra" Sotajoki 1986–90

LEPPÄLUOTO ANDERS (merimies, Raahe)

* Ivalojoiki (Merimieskoski) ja Palsioja 1870–luvulla

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 31" (& Leppäluoto Anders, Juola Emmanuel, Wiitanen Mats, Eskola Benjamin) Palsiojansuu Kultalasta 11 km alavirtaan (Ivalojoiki) 1872

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 22

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 15, 97, 129; Ivalojoiki: 112

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 29; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 36

Stigzelius Herman, Kultakuume: 59

LEPPÄNEN ANTTI (Karstula) s. _1963

* Hipputiedosto ja Palsioja, Jääskeläisenoja ("Matkahuolto")

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultarohmut" Jääskeläisenoja ja Palsioja 2008–12,

"Kultarohmut 2" Palsioja 2011–15

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

"Kultarohmut 2" Palsioja, Jääskeläisenojasaasta noin 500 m ylävirtaan, konekaivu, 2015–18.

HL2012:0058 "Kultarohmut" Palsioja ja Jääskeläisenoja, konekaivu, 2015–18. Jatkolupa 2018–28.

HL2017:0040 "Mennyt aika", osittain Palsiojalla, länsipuolen tien poikki kolme sakaraa, konekaivu, 2019–23. Jatkoaika 2024–34.

HL2018:0024 "Kaikki peliin" (& Leppänen Antti, Ahola Kirsi), Lappalaisenojan latvalla, lapiokaivu, 2026–36.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 96, 97

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 18

LEPPÄNEN JUSSI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0003 "Hippunotko" Sotajoen sivupuro, Harrijoenvaarojen lounaisreunalla, Sotajoentien vieressä. moottorilapiolupa, 2019–23. Luvan siirto, saaja: Paakkari Pasi, 2021–23.

LEPPÄNEN KIRSI

* Palsioja, Jääskeläisenoja, ("Matkahuolto")

LEPPÄNEN OSKARI s. 1998

* Hipputiedosto ja Palsioja, Jääskeläisenoja

Partanen Seppo J. J. & Niemelä Raimo; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 19

LEPPÄNEN SAULI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Matinkivenniemi" Matinkiviniemi, Sotajoki 1984–92

LEPPÄNEN SIRU (Karstula)

* Hipputiedosto, (Palsioja)

LEPPÄNEN UUNO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotakoski" Sotakoski (Ivalojoiki) 1983–87

LEPPÄNEN VÄINÖ

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kokko" Lemmenjoki 1985–90

LEPPÄNIEMI HERMAN (Säräsniemi)

* Ivalojoiki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

LEPPÄNIEMI SAULI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Rovaniemen Pankki" (& Raivio Pauli, Vehviläinen Reino, Vitikka Tauno, Vitikka Toivo) Rovaniemen-
pankki, Sotajoki 1980–85,
"Hoikan Pankki" Sotajoki 1982–90,
"Matinkiven Niemi" Sotajoki 1982–84

LEPPÄSALKO SAIJA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2016:0027 "Mummokulta" (& Leppäsalko Saija, Pylkki Pirkko), Kuivakurunoja, lammen eteläosa ja
siitä etelään, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2018–22.

LESKELÄ SAKARI k. _1976

Stigzelius Herman, Kultakuume: 233, 235

LESKINEN EINO s. _1958

LESKINEN HANNU s. _1957

* Ivalojoiki (Vaskissuvanto)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Granuliitti" (& Hartikainen Hannu) lisalmenojoansuu (Ivalojoiki) 1979–84

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 57, 102

LESKINEN RAILI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2019:0044 "Akan unelma" Palsiojan ylittävän tien eteläpuolella, lapiokaivu, 2020–24.

LESKINEN TUOMO (Tuovilanlahti) s. _1949

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Henkireikä" Eskottijoen yläosa 1993–98

LETTINEN ARTTURI

* Hipputiedosto, Miessijoki
Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 297
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 145; Sankareita, veijareita ja huijareita: 195; Ivalojoiki: 124
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15; Kullankaivajan opas (täydennetty painos
2014): 18
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 201

LEVON MARTTI ALBERT (professori) s. 10.1.1892 Oulu

* (Ivalojoiki Oy)
Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

LEVONPERÄ VILHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Pahaojan Kulta" (& Juustinho Yrjö, Koskela Heikki, Koskela Kaarlo) Pahaoja (Sotajoki) 1985–1990

LIDMAN HANS (ruotsalainen kirjailija)

Lapin legendat 5, Kruunupäitä ja kullankaivajia: 35, 36

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 225
Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 52

LIEKOVUO KALLE

* Kaarreoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Viherpohja" Miessijoki, Aitavaara (Vaskojoki) 1976–81,

"Louhikko" Lemmenjoki 1979–84,

"Kivisuo" Lemmenjoki 1982–89,

"Kivisuo" Kaarreoja (Miessijoki) 1989–95

LIHR KONRAD JOHAN (insinööri) s. 5.11.1831 Tammisaari, k. 10.3.1913 Helsinki

* Hammasjoki, Inarijoki, Ivalojoen (Alakoski, Kultalan Kruunun Stationi, Lihrin muistomerkki, Nulkkamukka, Palsiojasuu, Ritakoski), Kietsimäjoki, Laurivaarat, Lihrin retkikunta, muinaislöydöt, Tenojoki, Thule, Tolosjoki, Toloskoski, Utsjoki, Vaskojoki ja Äimijoki

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 24, 25, 28

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 63, 64 kartta, 64, 69

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 7, 95

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 12, 17

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 67

Kangasniemi Jaakko, Yrri-Äijän suku ja Inarin Kangasniemet ja heidän jälkeläisensä: 14

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 16, 17

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 171

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 330

Kojo Raimo, Lapin retkeilyopas: 103; Pohjoiset erämaat: 138, 143, 147

Kultamuseo nro 18, Golden World: 13

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 62, 96, 98

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 3, 6, 76

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 6, 9

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 36, 39, 40, 56

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 234, 260

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 126, 142

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 29, 33, 399; Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 115, 116, 123, 131

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: tiivistelmä, 4, 55, 60; Ivalojoen erämainen kultajoki: 2, 7, 21; Inarin Lapin luonto – ja lintukohdeopas: 156

Luukkola Pekka, Kultajoki: 10

Mineralia 3/2024: 4–15 (uutta tietoa)

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 12, 13, 14, 16, 32–33 kuvat, 120; Lapin kultaa: 45, 46

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 8, 103; Uusi kullankaivajan käsikirja: 3, 112

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 8, 10, 11, 14, 15, 19, 40, 58, 60, 77, 156, 164, 174, 175, 183, 187, 188; Kultakuumeen kuvat: 80; Kultamaiden retkeilyopas: 15, 17, 31, 34, 35, 72, 76, 77 kartta, 77, 78, 79, 80, 81, 82, 83, 84, 85, 86, 87, 88; Kultamuseo 10 vuotta: 25, 30, 31, 33, 59; Lapin kultamaat: 19, 20, 22, 23, 42, 43, 46, 103, 104, 108; Lemmenjoen kultamaat: 18; Saariselkä: 46, 47, 51; Sankareita, veijareita ja huijareita: 6, 7 kartta, 17–19, 58, 62, 63, 65, 78, 80, 84, 94, 96, 106, 110, 112–113, 137, 168, 217, 225, 233; Ivalojoen: 50, 61, 81, 109, 110, 111

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 10, 18, 19, 20, 21, 33; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 10, 21, 23, 24, 26, 37

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 8, 9 kuva, 9, 10, 12, 22

Rantanen Lasse, Tarmio Hannu, Lapin sydän: 116, 117

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 11

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 103; Kultaa ja kohtaloita: 7; Kultahiekka ja tiimalasi: 7; Lemmenjoen kultamuistot: 8

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 41, 91, 95, 96, 98

Stigzelius Herman, Kultakuume: 17, 25, 27, 28 kuva, 28, 29, 31, 39, 43, 44, 46, 47, 50, 93, 241, 243, 244, 245

Teeriaho Yrjö, Pitkin ja poikin Saariselkää ja muita Lapin takamaita: 20; Kartan kanssa kairassa: 90; Vanhojen karttojen Lappi: 67

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 33, 33 kuva, 35, 198

LIIAS JUHANI (Kalajoki) s. _1952

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Vasanttila" Sotajoen alaosa 1996–2003

LIIAS TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Annabellanoja" (& Isopahkala Tapio) Annabellanoja tai Lövgreninoja (Sotajoki) 1998–2000

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0063 "Kolomas" (& Isopahkala Tapio, Liias Timo, Penttilä Erkki) Palsiojan itäranta, Nenosenojan ja Zellberginojan välillä, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

LIKAMAA TERHO (Kittilä)

Terho on Rovaniemellä Tukes:in kaivosyli-insinöörinä vuodesta 2011 alkaen.

LIIMATAINEN

Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 61

LIIMATAINEN JANNE

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0004 "Kiviä ja kimallusta" (& Liimatainen Janne, Repo Johanna) Alimmainen Suoltijoki, Salla, lapiokaivu, 2022–26. Siirto 2025, saaja Kuusisto Jukka.

LIIMATAINEN KAUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Alppiköngäs" Appisjoki (Ivalojoiki) 1984–87

LIIMATAINEN MATTI s. 19.11.1883 Rautalammi, k. 30.9.1959

* (Lemmenjoki)

LIIMATAINEN KIRSI (FM)

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 153, 155, 155 kuva, 156, 157, 157 kuva, 167 kuva, 168, 211

LIIMATAINEN SIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuosikulta" Kakslauttanen ja sivupuro (Sodankylä) 2003–07,

"Kultaperä" Härkäselkä, itäpuolella 2004–12

LIIMATAINEN TERO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0024 "Moberginojan latva" Moberginoja, konekaivu, 2021–30. Aikaisempi haltija: Niemelä Raimo. Luvan siirto, saaja: Tapio Marko, 2021–30. Siirto, saajat Hannukainen Panu ja Liimatainen Tero 2024–30.

LIKANDER JUHO

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235 kuva

LILJA ERKKI (tiesuunnittelija, tieperinnetallentaja, Rovaniemi) s. 1939

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tamarasset" (& Keinänen Pekka, Pirinen Hannu, Rahko Pertti) Vuijeminhaaran latvalla, lähellä Sodankylän rajaa (Sotajoki) 1988–92

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 68, 96, 111

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 371, 372, 375; Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 145 kuva, 323, 324

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 4: 21–25, 24 kuva

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 56

Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 13, 197, 130, 131, 133, 182

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 36

LILJA SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rauhanmaa II" Kuusiniemenselän, Lupposelän ja Keinotievan välillä, sähkölinjan itäpuolella, Tankapirtistä 3,5 km luoteeseen, (Sotajoki) (Sodankylä) 2011–15.

<> KULLANHUUDONTALUPA:

HL2015:0027 "Rauhanmaa II" Kuusiniemenselän, Lupposelän ja Keinotievan välillä, sähkölinjan itäpuolella, Tankapirtistä 3,5 km luoteeseen, (Sotajoki) (Sodankylä) 2011–15, lapiokaivu, 2017–27. Luvan siirto 8.2024, siirron saaja Karppinen Veli-Matti.

LILJEBLAD A. ERIK (merimies, Oulu)

* Ivalojoen (Alakoski, Kolmoskosken alaosa, Saunakoski 1870-luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 76, 87

Stigzelius Herman, Kultakuume: 49

LILJEBLAD VIKTOR EMIL (lääkinsihtööri) s. 1847

Stigzelius Herman, Kultakuume: 88, 90

LILJEQVIST TOIVO MATTI SEVERI (dipl.insinööri, Lahti) k. 1972

* Ivalojoen (Appisjokisuu, Ritakosken yläosa, Vaskissuvanto), Liljeqvistin kämpä, Luulampi, Rautulampi, Sotajoki (Alakoski) ja Tankavaaran kultakylä

Toivo rakensi 1948 Sotajoen suulle pienen kämpän ja saunan. Hän rakensi myös Appisjoen suulle 1950-luvun alussa kämpän Gabriel Aikion vanhoista ulkorakennuksista. Lisäksi Toivo rakenteli kämppiä Ivalojoelle Palsiojasuun paikkeilla, Luulammelle ja Tankavaaran alueelle.

Ivalojoen etelärannalla Ritakosken yläpuolella Vaskissuvannon alapäässä on entisöity (1991–94) puinen ruoppaaja jonka Toivo rakensi vuonna 1953 Ivalojoen rannalla Talosen talon pihassa. Ruoppaaja uitettiin oman moottorin avulla. Ponttoonit olivat 11 m pitkät ja 1,5 m leveät. Kuutiometrin vetoinen kauha oli 95 cm:n levyinen. Kauha oli valmistettu kaksi cm:ä paksusta raudasta. Kultahommissa ruoppaaja ei toiminut.

Ruoppaaja on entisöity useampana kesänä Kultamuseon toimesta.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoen alajuoksu" Sotajokisuu, Ivalojoen 1948,

"Ritakoski 1–2" (& kumppanit) Vaskissuvanto, Ivalojoen 1954–58 (2 kpl)

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 73

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 17

Kojo Raimo, Lapin retkeilyopas: 96–97 kuva, 112; Pohjoiset erämaat: 143

Kemppinen Kullervo, Eräretkeily: 462

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 34, 37, 38

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 39, 40, 41, 66, 67, 76, 78, 84, 87, 109

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 33 kuva, 44 kuva

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 35, 46, 78, 79, 112, 112 kuva

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 37, 38 kuva, 39

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 278

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 58; Ivalojoen erämainen kultajoki: 16 kuva, 18, 19 kuva, 20, 32

Luukkola Pekka, Kultajoki: 52, 58 kuva

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 64–65 kuvat, 73, 77, 78

Oulun yliopisto (inventointityöt), Ivalojoen 1981:7, Ivalojoen 1981–83: 14, 17, 64, Tankavaara, Laanioja, Kuivakuru 1983: 103D, 103E

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 20 kuva, 21

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 48, 49, 56, 57, 186, 190; Kultakuumeen kuvat: 39, 64 kuva, 64; Kultamaiden retkeilyopas: 9, 17, 19, 21, 30 kuva, 30, 31, 33 kuva, 75; Kultamuseo 10 vuotta: 9, 22

kuva; Lapin kultamaat: 40 kartta, 41 kuva, 42, 47, 49 kartta, 110, 114; Saariselkä: 43; Sankareita, veijareita ja huijareita: 85, 107 kuva; Ivalojoen: 27, 98, 101, 108
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 64; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 70
Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 42
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 131
Stigzelius Herman, Kultakuume: 221, 222
Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 93
Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 116

LILJEROOS EINO H. (insinööri, Tampere) s. 1882, k. 1977

* Lapin Kulta Oy

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 38
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110
Stigzelius Herman, Kultakuume: 155, 158, 161, 164

LILLVIS PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kultakuume PL" (& Hautakangas Kalevi) Palsioja 1990–98

LIND ESKO (lääkintävahtimestari, Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Miessiranta" Miessijoki 1972–77,
"Hippuranta" Lemmenjoki 1978–83

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 67 kuva

LIND OLAVI (OLLI) (Kirkkonummi, Vihanti) "Nopsajalka" s. 20.12.1937 Heinola, k. 6.2.2025

* (Tolosjoen Uusihaara)

Olli aloitti kullankaivuun 1976 ystävien valtauksilla. Ensimmäinen oma valtaus oli 1989 Sodankylän puolella Tolosenhaarassa. Välillä Ollilla oli valtaus Harriojan sivuhaarassa. Uusihaarassa Olli kaivoi 1995–2007 ja 2011–12.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kultamuru" Tolosenhaara (Tolosjoki, Sodankylä) 1989–94,
"Kultaliru" Harriojan sivuhaaran latvaosalla (Tolosjoki) 1998–2003,
"Kultakuhnuri" Uusihaara 2004–11

Patala Anita, Taita ja saivareita eli Iljetys 2: 43, 43 kuva, 76–77
Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 57 kuva

LIND UUNO "Viipurin Unski" s. 8.2.1898, k. 24.9.1962

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 229; Lemmenjoen kultasatu: 85
Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Povipullon kultaa: (47), (50), 207; Suuri vaskaaja on vaskannut: 58; Vuosi Sata: 111

LINDBERG BOSSE (Ruotsi)

Bosse näki ensimmäisen kerran huuhtontakultaa Tankavaarassa vuonna 1983. Bosse on kaivanut kultaa Ruotsissa ja Suomessa. Bosse lopetti kultahommat 2012.
Gruvfogden, Guldgrävarens guide till galaxen: 83, 86

LINDBERG HARRI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Hevoskurun Hippu" Hevoskuru (Tankavaara) 1987–92

LINDBERG LENA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Karuoja" Maddib Ravadas, sivupuro 2002–06

LINDBLAD HARRI (Helsinki) s. _1963

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Haraoja" Hukkaojan latvat (Maddib Ravadas) 1998–2002,
"Luna 03" Morgamojan sivupuro 2008–2012

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0001 "Pohjoiskurun latva" (& Lehtinen Seppo, Janhunen Heikki, Lindblad Harri, Raumala Carina) Pohjoiskurun latvaosalla, Jäkälä-äytsi, lapiokaivu, 2012–16. Jatkolupa 2017–27. Siirto 2026, siirron saajat Pyrrö Joona ja Lindblad Harri.

KaivNro 5207/1a "Jeagiloaivi Kultasarvi" Jäkälä-äytsin yläosa Palmrootinoja (Kokko) kaivospiiri 1996-. Kaivosoikeuden aikaisemmat haltijat: (& Ekström Marcus, Ahvonen Jorma, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Mika Telilä).

Kaivosoikeuden uudet haltijat 2019: (& Niemenmaa Erkki, Janhunen Heikki, Lindblad Harri, Sainio Jukka, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Telilä Mika). Kaivospiirin lakkautus 4.2024.

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0010 "Virvatuli" (& Sainio Jukka, Janhunen Heikki, Lindblad Harri) Palmrootinoja, Jäkäläoja, (Jäkälä-äytsi), lapiokaivu, 2021–31.

LINDEN HEIKKI (Mikkeli) s. _1948

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Pahtajärvi" Lemmenjoki 1985–87

LINDFORS JUHANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kuukkelinkolo" (& Vataja Pentti) Purnuvaara (Tankavaara) 1993–2000

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0017 "Lismankurvi" (& Pirhonen Joni, Leemet Kalle, Lindfors Juhani, Marjanen Harri), Lismajoki, (Roivainen, Sodankylä), lapiokaivu, 2017–20.

HL2019:0001 "Kaltiookuru" (& Lindfors Juhani, Vesala Ville) Rajakaltionoja, Liikavaaran ja Kiimavaaran välillä, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23. Jatkolupa 2023–33. Luvan siirto 1.2024, siirron saajat Soppi Antti ja Hirvikoski Pete.

LINDGREN

* (Sotajoki 1930–luvulla)

LINDGREN D. E. (värитеhtailija, Oulu)

* Ivalojoen (Porttikoski 1870–luvulla)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kyläjoen 1–2" Kyläjoen, Kyläjoensuu (Ivalojoen) 1882 (2 kpl)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 114

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 35 kartta

Stigzelius Herman, Kultakuume: 70

LINDGREN J. F. (leipuri, Raahe)

* Ivalojoen (Penttilänkosen, Saarikorva 1870-luvulla) ja Kullanetsintälupa

<> VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 4" (puolikas huutomo) (& Snellman Robert, Candelin John, Åkerman J., Lindgren J., Benttilä Petter) Kultalasta 4,8 km ylävirtaan Ruikanmutka, Ivalojoen 1870

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 51

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39

LINDHOLM EMANUEL (vuorioppilas)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 14

LINDHOLM ESA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saariselän kultasuoni" (& Ohtonen Alpo, Simonaho Esko) Luton latvat (Luttojoki) 1993–2001

LINDHOLM LEA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0017 "Eldorado 50 v." Miessijoki ja Kivikkopuro, lapiokaivu, 2020–30 Mäläskä kp. Siirto 6.2024, saaja Lindholm Lea.

LINDHOLM ESTER-SOFIA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Masa" Lemmenjoki 1981–86

LINDHOLM URHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Purnu" (& Kaartamo Kari, Peltonen Tauno) Vuijeminhaara 1997–2004

LINDHOLM VOITTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hukka–Kultala" Hukkaoja, Marastoäytsi (Lemmenjoki) 1979–85

LINDMAN ÅKE (ohjaaja) s. 11.1.1928 Helsinki, k. 3.3.2009 Helsinki

* elokuva ja Ivalojoiki (Kyläjokisuu)

Åke ohjasi elokuvan Lapin kultan kimallus. Ensi-ilta oli syksyllä 1999.

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 15

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 80, 81

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 88, 110, 110 kuva, 111

Launonen Kauko, Kultakisa 25 vuotta: 60 kuva

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 28, 29

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 166, 287

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 370, 372, 375, 384, 385 kuva, 385, 491, 503, 505; Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 152

Luukkola Pekka, Kultajoki: 8

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 8, 36, 39, 72, 244; Ivalojoiki: 19, 25, 27, 68, 82

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 297

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 143

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 179; Povipullon kultaa: 6, 7; Lemmenjoen kultamuistot: 7, 78, 81

Stigzelius Herman, Kultakuume: 238

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 208

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 28, 29, 30 kuva, 30, 33, 34, 37, 38

LINDQVIST JARI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0061 "Devils Field" (& Lindqvist Jari, Salmela Tiia) Nuoluskuru, Ylimmäisen Nuoluskurun paikkeilla, Salla, lapiokaivu, 2020–24. Jatkolupa 2025–35.

LINDROOS ALF

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Stenmo 1" Bjensböleträsketin pohj. puol., Stenmo (Kemiö) 2000–05

LINDROOS IIRO A.

* Palsioja

liro teki valtauksen entiseen Jorma Valtosen paikkaan Pulkkisenojan suulle. Iiro kaivoi paikassa vain yhden kesän. Iiro oli aikaisemmin kaivanut Palsin latvalla ja Lutolla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hirvilaidun" Palsioja, Jääskeläisenoja 1977–80,
"Sippisissin Kämppekuru" Saariselkä (Lutonlatva) 1978–83,
"Hohenthalin Kirkko" Palsioja 1983–84,
"Romagnon räme" Tolosenhaara (Tolosjoki) 1991–92

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 63, 65
Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 30–31
Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 106

LINDROOS KALLE

* Kopsusoja

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 47–48, 167

LINDROOS KARI "Kalle" (Jaala)

* Kopsusoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatekemä" (& Lahdelma Juhani) Kopsusjoki (Luiro) 1982–90

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 47–48, 167

LINDROOS MARTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"M–L Mining" (& Keituri Jarmo, Markkanen Tommi) Harrioja (Tolosjoki) 1996–2003

LINDROOS PEKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0045 "Lupposutti" Ivalojoen etelärantaa Björklundinkosken kohdalla ja osa Pataojan itäistaisella haaralla, lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2017–27. Siirto 10.2022, siirron saajat Lindroos Pekka ja Mansikkasalo Rami.

LINDROOS TUIJA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kopsus" Kopsusjoki 1994–2000

LINDSTEDT AHTI (Kangasala) s. _1935

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tertun kulta" Lauttaoja (Tankajoki) 1996–2004,

"Tertun kulta" Tullinkuru (Tolosjoki) 2005–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0091 "Tertun kulta" Lauttaoja, Tankavaara, nelostien länsipuolella, lapiokaivu, 2013–15. Kullanhuuhdontaluvan siirto Hannu Karenolle ja Markku Yli-Mannilalle 2013.

LINDSTEN SVEN

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hukkataival" Ivalojoen 1980–85

LINDSTRÖM BJARNE (Kirkkonummi)

* (Moberginon latvauoma)

LINDSTRÖM JUKKA (JOHAN) (lentäjä) k. 1953 Kemijärvi

* Jäkäläpää

Jukka lensi vuosina 1951–52 Jäkäläpään "lentokentälle" 6–8 kertaa päivässä. Lastina oli kullankaivajia, turisteja ja tavaroita.

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 70

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 69

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 64 kuvat

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 86

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 235, 239, 246

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 72

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 26, 28, 29, 31, 33

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 435, 467

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 144–145 kuvat, 149, 193; Lapin kultaa: 160–161 kuvat;

Lemmenjoen kultasatu: 136–137 kuvat, 139, 140

Niskanen Annamari (toim.), Tahto oli vanhempien taskussa: 162

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 122; Lapin kultamaat: 76; Sankareita, veijareita ja huijareita: 184

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 279, 280; Inarilaisia 3: 49; Inarilaisia 4: 37

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 40; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Povipullon kultaa: 57, 58, 59;

Lemmenjoen kultamuistot: 17, 22, 23

Stigzelius Herman, Kultakuume: 212

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 177

LINDVALL STIG TORBJÖRN (Ruotsi)

(* Kellotapulinoja, Söderberg Magnus)

LINKOLA ERKKI (Oulu)

* Ivalojoen (Saarnaköngäs)

LINNA KULLERVO (muusikko) s. 24.11.1911 Helsinki, k. 19.10.1987 Helsinki

* Morgamoja (1948–49)

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 7

Inari-seuran vuosikirja I 1995: 27

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 80

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 24

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 103–104

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 47

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 79, 151

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 432 kuva

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 112; Lapin kultamaat: 70; Sankareita, veijareita ja huijareita: 171

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 188

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 138, 139

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 118, 131–132; Povipullon kultaa: 116; Lemmenjoen kultamuistot: 56, 75

LINNA MARTTI (Inari) s. 2004

Martti on Lapin Kullankaivajain Liitto Ry:n 4000. jäsen.

LINNA PENTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pentin-kulma" Saariselkä (Tolosjoki) 1990–96

LINTUNEN MARTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palkisojan Kulta" Palkisoja (Alajoki) 2000–2005

LIPIN HENRIK (itsellinen, Iisalmi)

* Ivalojoiki (Vaskissuvanto 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

LIPIN HENRIK (itsellinen, Piippola)
* Ivalojoiki (Vaskissuvanto-lisälmenoja 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

LIPPONEN JAAKKO (työmies, Lapinlahti)
* Kaarreoja
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Louhela" (& Koski Viktor, Lipponen Kalle) Kaarreoja (Miessijoki) 1949–52

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 15
Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 168; Lemmenjoen kultasatu: 38
Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 85; Sankareita, veijareita ja huijareita: 189

LIPPONEN KALLE (työmies, Lapinlahti)
* Hipputiedosto ja Kaarreoja
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Louhela" (& Koski Viktor, Lipponen Jaakko) Kaarreoja (Miessijoki) 1949–52

Lehtola Veli–Pekka Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 15
Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 168; Lemmenjoen kultasatu: 38
Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 85; Sankareita, veijareita ja huijareita: 187, 189

LIPPONEN PAULI
<>KULLANHUHDONTALUPA:
HL2014:0039 "Heijan kulta" Jermikankaan kohdalla Tankajoen länsipuolella, rajoittuu vähän Keltaojaan, Sodankylä, lapiokaivu, 2016–19.
Kullanhuhdontaluvan siirto syksyllä 2017 Pauli Lipposelle. Aikaisempi haltija Heikki Rautio. Luvan siirto 10.2020, siirron saajat: Kujala Pekka, Hannu Markku ja Ruohoniemi Kalervo.

LIPSANEN PEKKA
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Jänkä" Lemmenjoki 1988–91,
"Kanjoni" (& Koskelainen Tuomo, Mattila Teuvo, Postila Pekka) Lemmenjoki 1989–94

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 82 kuva

LITHNER J. L. (kelloseppä)
* Kulanetsintälupa
Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 27
Stigzelius Herman, Kultakuume: 44

LIUKKONEN ANTTI
Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 11
Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 105 kuva, 108

LIUKKONEN ESA (katsastusmies, Kuhmo)
* (Vuijeminjoki)

Esa kokeili vaskausta vuonna 1997. Tästä alkoi Esan kultakuume. Ensin Esa kahden ystävän kanssa kaivoi lapiolla, sitten Topi–moottorilapiolla, Kubota–kaivurilla ja nykyisin Hitachi–kaivurilla. Vuijemijoen valtauksella Esa on kaivanut vuodesta 2006 lähtien.

<>KULLANHUHDONTALUPA:
"Palsin Kuukkeli" Palsiojan alaosaalla 2014–17

HL2013:0034 "Kultaperho" (& Malinen Timo, Liukkonen Esa, Pääkkönen Matti) Vuijeminhaara, Paskaojansuulta 210 m ylävirtaan, Sotajoelta noin 1,1 km, konekaivu, 2015-?.

LIUKKONEN ILKKA (Valkeala)

* (Palsioja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Willin Pohjolan Kulta" Palsiojansuu 1996–2003,

"Willin Pohjolan Kulta 2" Ivalojoen suun yläpuolella 2000–04,

"Palsin Vanha Pankki" Palsioja alaosa 2006–13

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0038 "Palsin Kuukkieli" Palsioja, Ivalojoelta 1100 m, lapiokaivu, 2014–18. Jatkolupa 2019–29.

LIUKKONEN KERTTU (Ristiina) s. _1938

LIUKKONEN ESA

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0034 "Kultaperho" (& Malinen Timo, Liukkonen Esa, Pääkkönen Matti) Vuijeminhaara, Paskaojansuulta 210 m ylävirtaan, Sotajoelta noin 1,1 km, konekaivu, 2015-?. Jatkolupa 2018–28 (& Malinen Timo, Pääkkönen Matti).

LIUKKONEN REIMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolomenlöytämä" Kalaojan sivupuron latvat Anninlammelta luoteeseen 300 m 2003–08,

"Kahenlöytämä" Kummitusojan latvat, Kutturantien eteläpuolella 2006–14,

"Potku" Rovaniemenpankki (Sotajoki ja Vuijeminhaara) 2009–14

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0086 "Äffäväärin", Elsaajan yläosalla, Palsintien länsi-pohjoispuolella, konekaivu, 2015–19. Jatkolupa 2019–29. Luvan siirto 1.2024, saajat: Walda Tim, Moorlag Froukje Ester.

LIUKKONEN TAISTO (rajamies, Suomenniemi, Ristiina) s. _1933

* Hipputiedosto ja Morgamoja

Taisto oli kyläilemässä Jaakko Isolan luona vuonna 1978 ja hän taisi saada kultakuumeen koska vuodesta 1980 lähtien on kaivanut Morgamojalla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hakku" Morgamoja Lemmenjoki 1980–87,

"Hakku" Lemmenjoki 1987–96 (kaivospiiri 1995–),

"Morgamin kulta" (& Manninen Tapani) kaivospiiri 1996–

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 64

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 161

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1984: 103

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 185, 241

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 19

LIUKKONEN TARMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsinhaarat" (& Katajamaa Heikki) Palsioja 1982–87,

"Iso-Härkä" Tornijuppura, Suolaoja (Tolosjoki) 1996–2001

LOGREN ERKKI (kullankaivaja, Toivoniemi)

* Kietsimätunturi ja Stuorrabogg

Erkki kaivoi Arthur Aspelinin kanssa kultaa Kietsimäjoella vuonna 1913.

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 394, 395, 396
Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 126

LOHI LASSI (talollinen, Rovaniemi)

* Hipputiedosto, Kietsimäjoki, Sotajoki (Maailmanpankki, Rovaniemenpankki, Erkkilän-
niemi), Tenojoki ja Vaskojoki

Stigzelius Herman, Kultakuume: 71, 72, 73, 74

LOHI RISTO (talollinen, Pudasjärvi)

* Ivalojoki (Ritakosken alaosa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ritakoski 1" Ritakoski, Ivalojoki 1882

Stigzelius Herman, Kultakuume: 70

LOHI TANELI (talonpoika)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 12

LOHINIVA KAARLO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta–Morosto" Palsioja 1987–91

LOHTANDER REIJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaharju" Tankavaara (Tankajoki) 1989–93

LOIHTO ABEL (talonpoika, Haapavesi)

* Ivalojoki (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

LOIKKANEN KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jambar" Kullaojan latvat (Salla) 1997–2001

LOIKKANEN TEIJO (Hyvinkää) s. _1965

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rönkönojan Raatajat" Rönkönojan sivukuru, nelostien itäpuolella 2001–11.

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0002 "Wilperti" (& Kantoniemi Martti, Wilen Veijo) Limppuoja, Palsioja, lapiokaivu, 2014–18. Jatkolupa 2018–28. Kullanhuuhdontaluvan siirto 2020, siirron saajat Loikkanen Teijo ja Talaslahti Tero-Mikko.

HL2021:0053 "Salt & Pepper" (& Loikkanen Teijo, Talaslahti Tero-Mikko) Palsioja ja Limppuojan latva, lapiokaivu, 2022–26. Jatkolupa 2026-36.

LOIKKANEN VILJO (Kerisalo) s. _1945

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsinsuora" Palsioja 2007–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0044 "Palsinsuora" Nenosenoja suulta Palsiojaa ylävirtaan 360 m, 2012–14. Jatkolupa 2016–19. Kullanhuuhdontaluvan siirto 2015, aikaisempi haltija Huuki Julle.

LOIKKANEN VILLE

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 56 kuva

LOIMO EEVA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0021 "Hippu" Ruihtuäytsi (Ollikaisen kohdalla), lapiokaivu, 2020–30.

LOKKA OLLI Juhonpoika (itsellinen, Sodankylä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Zellberginoja 1–2" Zellberginoja (Palsioja) 1889–90 (2 kpl)

LOKIO PERTTI (Lapin vesipiiri)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 69, 95, 175, 189

LONTSCHKOVSK IVAN (kollegiasihtööri)

* Kullanetsintälupa 1870–luvulla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11; Lapin kultamaat: 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33

LOPPUKAARRE JOUKO (koneasentaja, Rovaniemi)

– s. 29.10.1926 Rovaniemi, k. 3.11.1997 Rovaniemi

* Hipputiedosto, Lapin Kullankaivajain liitto, Lemmenjoki ja Miessijoki

Jouko ja Pauli Ruokanen tekivät valtauksen Miessijoen yläosalle vuonna 1948. He olivat Ylä-Miessin löytäjät ja ensimmäiset valtaajat. Kaivajina olivat mukana Urho Korppila ja Pekka Morottaja. Parhaimmillaan heidän porukassa oli 12 miestä ja kokki. He asuivat alkuun turvekodassa, myöhemmin Pekka Morottaja veisti hirret kämppää varten ja kuljetti ne poroilla Miessille.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Aava" Miessijoki (Vaskojoki) 1948–52 (kaivospiiri 1952)

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 71

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 61, 69

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 14, 20, 27, 30, 88 kuva, 149, 150, 167

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 144–145 kuvat, 146, 192, 193; Lapin kultaa: 80–81 kuvat, 111; Lemmenjoen kultasatu: 64–65 kuvat, 68, 86

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 90 kuva, 121, 125; Kultakuumeen kuvat: 67 kuva, 78 kuva, 85, 87; Kultamaiden retkeilyopas: 64, 89; Lapin kultamaat: 13 kuva, 75, 78; Lemmenjoen kultamaat: 14; Sankareita, veijareita ja huijareita: 138 kuva, 183, 187, 189, 206

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 199

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 36, 38, 41, 43, 44, 116, 128–129 kuvat; Kultahiekka ja tiimalasi: 20, 21; Povipullon kultaa: 57, 58; Lemmenjoen kultamuistot: 17, 18, 58, 65 kuva, 67

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 159 kuva

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 182

Stigzelius Herman, Kultakuume: 210, 222, 224

LOUKAMO KAARLE J. (Helsinki) "Parta–Kalle"

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puskunmukka" Puskuoja (Lemmenjoki) 1969–74

Kultamuseon julkaisuja, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: (10)

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 14 kuva

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 94, 96, 97

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 56 kuva, 57, 60, 61 kuva, 66, 67, 73, 83, 84

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 102; Kultakuumeen kuvat: 29, 32 kuva, 45 kuva, 49; Lapin kultamaat: 101; Sankareita, veijareita ja huijareita: 164

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 121; Kultaa ja kohtaloita: 96–97 kuvat; Kultahiekka ja tiimalasi: 40, 41, 41 kuva, 42; Povipullon kultaa: (104)

LOUKIA HANNELE (Oulunsalo) s. _1939

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0005 "Kivitasku" (& Soini Timo, Loukia Hannele) Multatunturin pohjoispuolella olevassa nimettömässä ojassa, Zellbergintien itäpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2015–20. Jatkolupa 2021–31. Luvan siirto 8.2024, siirron saaja Haikonen Jukka.
HL2019:0040 "Sinirinta" (& Soini Timo, Loukia Hannele) Multatunturin pohjoispuolella olevassa nimettömässä ojassa, Zellbergintien itäpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2021–25.

LOUKINEN KAISA (= Rastin Brita Caisa) "Ralla-Kaisa" (Kittilä, Rastin kylä, nyk.) Kuivasalmen kylä) s. 6.5.1851 Kuivaniemi

Kaisa oli Nils Peter Loukisen tytär ja asui Ivalojoen Kultalaan johtavan polkutien varrella.

* Ivalojoen (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 65, 92

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 16–19, 150

LOUKINEN NILS PETER (Pehr) (= Nils Petter Kyrö) (Kittilä) s. 1817, k. 18.3.1888

* Rovasen maantie

Vaulonlammen rannalta on löytynyt paksu honkapaalu, johon on kaiverrettu Rovasen maantien tekijöiden päällikön puumerkki: Nils Peter Loukinen Kittilästä on tämän tien Rovasesta Kultalaan linjannut, hakannut ja porrastanut w. 1872–73.

Nykyisin paalu on Tankavaaran Kultamuseossa.

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 256

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 18

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 38, 40, 101, 102

LOUKKOLA JAKOB (Oulu)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

LOVEN ANTTI (työmies)

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

LUHTA VESA (FK) s. _1958 Seinäjoki,

* Hipputiedosto, Ivalojoen (Alakoski, Surmaköngäs) ja Moberginoja

Vesa on kaivanut lapiolla Moberginojan suoalueella vuodesta 1978 lähtien ja aloitti imuroinin Ivalojoella vuonna 1991.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Moberginpankki" Moberginoja (Sotajoki) 1979–84,

"Jänkälinna" Moberginoja 1986–94 ("Moberginoja" & 10 kaivospiiri 1993–,

"Untonlehto" Ivalojoen 1988–91,

"Mustasurma" Ivalojoen 1991–97,

"Moberginoja" (hallinta-alueet alavirrasta ylävirtaan: & Vihavainen Pertti, Salonen Juhani, Ahola Jorma / Pitkälä Ismo, Salonen Jukka, Luhta Vesa, Kobra Usko, Backman Göran, Luolamo Timo ja Heikkinen Jouko), kaivospiiri 1994-

Kaivosoikeuden siirto 2019: Ahola Jorma, Bäckman Göran, Heikkinen Jouko, Jauhiainen Jussi, Kopra Usko, Luhta Vesa, Mastomäki Ari, Mononen Terho, Salonen Jukka, Salonen Juhani ja Valkonen Juhani.

"Pohjanlouhi 1" Louhioja (Ivalojoen) 1995–99,

"Piilokoto" Näätäselkä, Ristiinamorostonoja 1995–99,

"Rallaränni" Saariporttikoski (Ivalojoen) 1999–2004,

"Pykkä" Björklundinkoski (Ivalojoen) 2006–13

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0058 "Pykkä", Björklundinkosken ja Ivalojoen pohjoisrannan jokialue, imuri- ja lapiokaivu, 2015–18. Jatkolupa 2018–28.
HL2019:0022 "Jänkämönttu" Moberginoja, lapiokaivu, 2020–30.

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 79
Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 114
Keränen Pekka, Teknokulturaatio: 57
Launonen Kauko, Kultakiset 25 vuotta: 48 kuva, 56
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 160, 161
Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 79
Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 75 kartta, 105
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 63, 64 kuva; Sankareita, veijareita ja huijareita: 118, 118 kuva, 163, 239, 241, 244; Ivalojoki: 87, 91 kuva, 99, 124
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14, 21; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 18
Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 72; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 33
Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 3: 197; Inarilaisia 4: 268
Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 119; Kultamaan tyttäret: 18
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 201, 202
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 163
Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 56 kuva
Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 28, 103 kuva, 104, 105, 106, 126; Uhkia & isommuksia: 148 kuva

LUIKKONEN (työmies)

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

LUIMULA AARNE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Polarkulta" Välituvanoja, Iso Vuomaselän itäpuolella (Sodankylä) 2003–07,

"Karhunkulta" Härkäselkä, pohjoisosa 2007–12

"Moreeni Myyrät" Härkäoja, Härkäselkä Kutturantien pohjoispuolella 2013–,

KaivNro 8100 "Moreeni Myyrät" valtausoikeuden siirto 2013 Rainer Kaplilta ja uudet omistajat ovat: Luimula Aarne, Mäkelä Aki ja Sipponen Juha

<> KULLANHUHDONTALUPA:

KaivNro 7635 "Kultaselkä" Härkäselkä valtausoikeuden siirto Sami Hakalalta 2013–16

HL2013:0016 "Kultaselkä" (Järvenoja Heikki, Mäkelä Aki), Härkäoja, Härkäselän päällä, Kutturantien eteläpuolella tien vieressä, konekaivu, 2016–19. Jatkolupa 2020–30, (& Mäkelä Ari, Järvenoja Heikki, Luimula Aarne). Luvan siirto 9.2020, siirron saaja Mähönen Tommi.

HL2013:0046 "Moreeni Myyrät II" (& Luimula Aarne, Mäkelä Aki, Sipponen Juha) Härkäojan yläosalla, Härkäselkä, Kutturantien vieressä tien pohjoispuolella, konekaivu, 2016–19. Jatkolupa (& Mäkelä Ari, Luimula Aarne, Sipponen Juha), 2020–30. Luvan siirto 12.2022, siirron saajat Mäkelä Ari, Rouhiainen Jussi, Vainio Timo.

LUIRO JUHAN (itsellinen, Sodankylä)

* (Kitinen 1870 – luvulla)

LUIRUVAINEN JOHAN ABRAM (talollinen, Pudasjärvi)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

LUKIN NIKOLAI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsin Kultala" (& Rantala Heikki) Raahenpirtistä ylöspäin (Palsioja) 1997–2006,

"Palsin Kultalan sydän" (& Rantala Heikki, Lukin Nikolai) Palsioja 1998–2011

LUKKARI EINO (Törmänen)

* (Laanila)

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 110

LUKKARI JOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolleroggi" (& Ollila Ilkka) Äimijoki (Utsjoki) 1981–89

LUKKARI OLAVI (itsellinen)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" Sotajokisuulta 3 km, Sotajoki 1891–92

LUKKARI SYLVESTER "Verne" (Onko sama henkilö kuin Lukkari Selmi)(Törmänen, Inari) s. 1901, k. 1976

* (Ivalojoen Oy, Kivekkään työmaalla Ritakoskella) ja Tolosjoen silta

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: (119), 122, 129, 159, (161)

LUKKARI SELMI "Verne" (Törmänen)

* (Laanila)

Selmi oli Kivekkään töissä.

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 110

LUMENTIE PAULI (kullankaivaja)

* Kullankaivajien muistomerkki ja kullankaivajien hautamuistomerkki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta–Hippu" Palsioja 1987–90

Inari-seuran vuosikirja I 1995: 3

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 63

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 65

LUMPUS JUHAN (itsellinen, Tervola)

* Ivalojoen (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 47

LUNDBOMM KARL EDVARD (nimismies, Utsjoki)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 24, 27, 63

LUNDENIUS KATI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0011 "Kiviset ja Soraset" (& Lundenius Matti ja Heli) Alimmainen Suoltijoki, Salla, lapiokaivu, 2022–26.

LUNDENIUS MATTI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0011 "Kiviset ja Soraset" (& Lundenius Matti ja Heli) Alimmainen Suoltijoki, Salla, lapiokaivu, 2022–26.

LUNDQVIST DANIEL (Oulu)

* Ivalojoen (Grönholmankoski 1980 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

LUNGA SALOMON (itsellinen, Alatornio)

* Ivalojoen (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

LUNGREN MIKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eltoraato" (& Murro Jarmo) Livonlammenpuro (Posio) 1996–2000

LUOKKANEN RAILI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2021:0050 "Ruosteenperä" (& Luokkanen Raili, Haarahiltunen Vesa) Ruosteojan keskiosa, (Sotajoki), lapiokaivu, 2022–26.

LUOKKINEN GUSTAF (työläinen, Oulu)

* Ivalojoiki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 59

LUOLA VELI-MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultafarmi II" Uusihaara 2008–12

LUOLAMO TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Laanikuru" Laanilauttanen (Tolosjoki) 1987–93,

"Kultamekkala" Sotajoki 1992–95,

"Moberginoja" (hallinta-alueet alavirrasta ylävirtaan: & Vihavainen Pertti, Salonen Juhani, Ahola Jorma / Pitkälä Ismo, Salonen Jukka, Luhta Vesa, Kobra Usko, Backman Göran, Luolamo Timo ja Heikkinen Jouko), kaivospiiri 1994-. Luopunut kaivosoikeudesta 2019.

Lehtola Veli-Pekka Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 169, 170

LUOMA K. (poramestari)

* (Lapin Kultra Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 165

LUOMA MATTS (Härmä)

* Ivalojoiki (Ritakosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 108

LUOMA PEKKA s. _1952 Lapua

* (Pikku-Kutustajanoja, Sotajoki)

Pekka tutustui ruskaretkellä 2002 kullankaivuuseen. Seuraavana kesänä Pekka oli mukana kaivamassa ja "lapioterapia" jatkui useita vuosia.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatusina" (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku, Syvänen Kari ym.) Pikku-Kutustajanoja, Kutustajanharjut (Sotajoki) 2001–08,

"Kultatasku-Goldpocket" (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku ym.) Pikku-Kutustajanojan latvaosalla (Sotajoki) 2005–12

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0079 "Kultatasku 2-Goldpocket 2" (& 7) Pikku-Kutustajanojan latvaosalla, Kutustajanharjun ja Kutturantien eteläpuolella, (Sotajoki), lapiokaivu, 2013–16, (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku), jatkolupa 2017–27. Kullanhuhdantaluvan siirto 27.2.2020.

LUOMANEN ELJAS (Ylivieska)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

Pehkosenkuru, Postijoki (Vaskojoki) 1975–80

LUOSTARINEN ASMO

Asmo oli Erkki Kreivin apulaisena malminetsinnässä.

Skants Lauri, Kultraa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 176

©JJK

LUOSTARINEN SEIJA

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 30

LUOSTARINEN USKO (liikkeenharjoittaja, Inari) s. 1928

* Pikku-Kutustajanoja

Usko aloitti konekaivamisen 1980-luvun puolivälin paikkeilla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultamaa 1" Pikku-Kutustajanojan alaosa Sotajoki 1980–86,

"Heikin hippu" Pikku-Kutustajanoja (Sotajoki) 1992–97

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 23, 57, 231

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 100, 104, 107

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 34, 102

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 4, 83, 116

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 36, 37, 37 kuva, 38, 39, 40, 41, 42, 43; Inarilaisia 2: 3, 249; Inarilaisia 3: 210–216, 211 kuva, Inarilaisia 4: 19, 286

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 131, 192, 194

LUOSUJÄRVI ERKKI (Rovaniemi)

* Miessijoki

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 15

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 40; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

LUOTO CARL (merimies, Raahe)

* Ivalojoen (Vaskissuvanto-lisalmenoja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

LUOTO EINO

* (Sotajoki)

LUOTO KARL-ERIK

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Petronellan kukkaro" Morgamoja (Lemmenjoki) 1987–90

LUOTO OSMO s. 4.11.1925, k. 26.5.2009

LUOTO PENTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuijemin Terassi" (& Merivuori Aarne, Virtanen Matti, Virtanen Seppo) Vuijemi (Sotajoki) 1990–95,

"Someron pojat" (& Helle Heikki, Mikkola Matti, Virtanen Matti ja Seppo) Vuijeminhaara 1996–2003

LUPANDER KURT (geologi) s. 1908, k. 1969

Stigzelius Herman, Kultakuume: 188

LUSIKKA MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Karhunvartija" (& Jämsä Esko) Jäkäläpää (Lemmenjoki) 1986–91

LUTTINEN EERO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Koivula" Inari 2004–06

LUTTO HENRIK (talollisen poika, Kittilä)

* (Ivalojoen 1870 – luvulla)

LUUKKANEN TAPANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Purnukuru" Purnuvaara (Sodankylä) 1985–91

LUUKKO PEKKA (Turku) s. _1953

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huilijätkä" (& Hänninen Jukka, Järvelä Teppo, Järvelä Tony) Multatunturi (Palsioja) 1989–95,

"Huilijätkä II" (& Hänninen Jukka, Merenlinna Teuvo, Yli-Heikkilä L.) Saunaaja Moberginoja 1997–2004

LUUKKONEN EFRAIM (talonpoika, Kuusamo)

* Ivalojoiki (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

LUUKKONEN TERO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0007 "Juuso" Moberginoja, Matinkiviniemeen menevän tien molemmin puolin, konekaivu, 2020–30 (Ahola Jorma). Siirto 2025, siirron saaja Luukkonen Tero ja Salonen Jukka.

LUUKKONEN-LUOLA ANITA (Mehamn, Norja) s. _1955

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultafarmi" Uusihaara 2002–07

LUUSUA JOHAN (itsellinen, Kemijärvi)

* Ivalojoiki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 58, 59

LUUSUANNIEMI PEHR (Alatornio)

* Ivalojoiki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

LÅGLAND CRISTER (Harjunpää) s. _1946

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pulteri" (& Hokka Matti, Kahela Esko, Lehtinen Ari, Lehtinen Jukka-Pekka, Penttilä Teemu, Reini Raine) Lappalaisenoja (Ivalojoiki) 1993–2001

LÅNGSTRÖM OTTO-VILLE ("Otto-mustalainen" tai "mustalais-Otto") (miekannielijä)

– s. 1876 paikkeilla

* Hipputiedosto ja (Laanila)

Otto kaivoi Laaniojalla Prospectorin louhoksen kohdalla 1939. Hän löysi 15 g:sen hipun. Vuonna 1940 kaivoi myös Moberginojalla. Otto oli miekannielijä ja esiintyi myös kultamailla. Näytöksen loputtua hän keräsi katsojilta maksun.

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 108, 109

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 133, 134, 135, 136, 137, 138, 139, 157, 197

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 48, 49

LYYTINEN MARKKU (Lukkarila) s. _1962

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmen Kopla" Pikku-Harrijoen latvat (Tolosjoki) 1999–2004

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0034 "Gobra 2", (& Hottinen Ari, Lyytinen Markku, Suli Hannu), Kaita-Kotsamon luoteisreunassa olevassa kurussa, (Tulppaoja, Tankajoki, Sodankylä), konelupa, 2017–21. Luvan siirto 3.2021, siirron saajat: Paavola Timo ja Rissanen Markku.

HL2018:0031 "KHR Tolonen", Tolosjoen itärantaa, Iso-Hangasselän ja Vihaisen Seppäsen maan välillä, konekaivu, 2019–23. Luvan siirto 10.2020, siirron saajat: Hottinen Ari ja Lyytinen Markku. Aikaisemmat

haltijat: Kujala Pekka, Hannu Markku ja Ruohoniemi Kalervo. Luvan siirto 10.2022, luvan saaja SS-Metalli Oy.

HL2021:0048 "Gobra 3" (& Hottinen Ari, Lyytinen Markku) Kylälehdonjoja (Kyläjoki), konekaivu, 2022–26. Luvan siirto 10.2022, luvan saaja Hottinen Ari.

LÄHDEOJA YRJÖ

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Keltanokka" Vuojemi 1995–97

LÄHDERINNE VILJO ((työnjohtaja, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Morgamoja (Lemmenjoki) 1947

Viljo kaivoi Erkki Kokon kanssa Morgamojalla (Juhani Jomppasen alapuolella) 1947.

LÄHDESMÄKI PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta–Paukku" (& Haataja Seppo, Jussila Tapio, Kaltio Kullervo, Kropsu Timo, Maunu Esko, Niemi Kari, Nissilä Kari, Oikonen Taisto) Hangasojja (Tolosjoki) 1986–91

LÄHTEENMÄKI HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hengetönpankki" Harrijoki (Sotajoki) 2004–09

LÄHTEENMÄKI MARTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mooseksen huokaus" Sotajoen yläosa 2000–04,

"Haltijankorpi" Sotajoen yläosa 2009–13

LÄHTEENMÄKI MARIA-TERTTU (os. Kustula)

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20, 23

LÄMSÄ HANS (työmies, Kuusamo)

* Ivalojoki (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 41

LÄMSÄ JOHAN ERIK (talonpoika, Kuusamo)

* Ivalojoki (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 46

LÄMSÄ OIVA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rin" Palsioja 2004–08

LÄNSMAN NIILA

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 51

LÄTTI TAPIO (Heinävesi) s. _1943

LÄTTI ULLA–MAIJA (Jyväskylä)

* Pahaoja, Pillunsilmälampi, (Ramsanoja)

Ulla innostui kultahommista vuonna 1984 Pahaojalla. Ramsanojalla Ulla on kaivanut yli 20 vuotta. Paikka on nimeltään "Sääskenpesä" ja sen haltija on Esko Wirkkala.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 19, 22, 66, 95, 99, 126, 127, 137, 142

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 34, 45

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 22, 22 kuva, 23 kuva

LÄÄKKÖ SALOMON (Alatornio)

* (Lemmenjoki 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 168

LÖFGREN

* Sotajoki (Löfgreninoja, Löfgreninpankki)

Oulun yliopisto (inventointityöt), Ivalojoiki 1981–83: 21

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 116

LÖFGREN ANNA GRETA (Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 47

LÖFGREN ERKKI (autoilija)

* Jäkälä–äytsi

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 54, 115; Kultaa ja kohtaloita: 167; Povipullon kultaa: 165, 166

LÖFGREN F. (perämies, Oulu)

* Ivalojoiki (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 31, 38

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 68, 70, 71

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 100, 101, 114

LÖFGREN JOHAN (merikapteeni, Turku) s. 1832, k. 12.6.1876 Surmaköngäs

* Ivalojoiki (Surmaköngäs)

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 8

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 40; Lapin kultamaat: 38; Sankareita, veijareita ja huijareita: 44; Ivalojoiki: 71

Stigzelius Herman, Kultakuume: 65

LÖFGREN N. H. (kauppias, Kokkola)

* Ivalojoiki (Ruikanmutka), Juuttuanjoki ja kullanetsintälupa 1870–luvulla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 12; Lapin kultamaat: 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33, 47, 48, 168

LÖFLUND OLLI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2016:0013 "I-kulta 2", (& Paavola Petri, Laine Usko, Iivonen Eero, Löflund Olli, Toivio Heikki, Kauppi Mikko), Harrijoki, Papinhamina, (Sotajoki), Iapiokaivu, 2017–21.

LÖK RAIMO (Lahti)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Hopiaaja 1982

LÖNNQVIST FREDRIK (maanmittausoppilas, valvoja)

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi 1870–luvulla)

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 25

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 131

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 14, 19; Lapin kultamaat: 22, 23; Sankareita, veijareita ja huijareita: 16 kartta, 39 kartta, 42 kartta, 43 kartta, 55 kartta, 58, 62, 63, 65, 72, 100 kartta; Ivalojoiki: 53 kartta, 69 kartta, 75, 77 kartta, 78 kartta, 94 kartta, 95 kartta

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 99

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39, 47, 50, 52, 59, 62

LÖNNQVIST JOUNI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Veljekset" Kuusiojan sivupuro (Palsioja) 1999–2003

LÖNNQVIST LARS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Harrimorosto" Pikku-Harrijoki (Harrijoki, Sotajoki) 1990–95

LÖTJÖNEN (metallimies, Oulu)

*(Lato-oja, Merenluoto 1994)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 208, 209

M

L M N O

MAANSELKÄ RAIJA

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 20

MACKMAN JOONAS 1870–luvulla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 14; Lapin kultamaat: 22; Sankareita, veijareita ja huijareita: 35

MADETOJA KEIJO

* (Miessijoki, Isola)

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 165 kuva

MADETOJA KYLLIKKI (Kärsämäki) s. _1953

* (Miessijoki, Isola)

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 167 kuva

MADETOJA PENTTI (Kärsämäki)

* (Miessijoki, Jaakko Isolan entisellä valtauksella vuokrakaivajana 2009)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 9327 "Kivikulta" Kivikkopuro, Miessijoki 2012–16

KaivNro 4887 "Kaarrepankki", Kaarreoja, Miessijoki, kaivospiiri 1997-

Kaivosoikeuden siirto 2015, uudet haltijat: Isola Terho ja Tarja, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kudinoff Jari, Kurkela Jouko, Madetoja Pentti, Niinikoski Ulla ja Orajärvi Ilmari. Lakkauttamispäätös 3.2023.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2016:0036 "Kivikulta" Kivikkopuron keskiosalla, (Miessijoki), lapiokaivu, 2018–28.

HL2019:0052 "Kaarrepankki" (& Madetoja Pentti, Isola Tarja, Isola Terho, Niinikoski Ulla) Kaarreoja, Miessijoki, lapiokaivu, 2020–30.

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 164 kuva, 165 kuva, 166 kuva

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 8 kuva

MAGGA ANTE–JOHAN s. 2000 (Kai Rantasen poika)

* (Jäkäläoja)

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 153

MAGGA ANTTI

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasyposium: 17

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 8, 10

Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää: (25), (26)

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 76

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 136

Pitkänen Paavo, Kulta ja kivikirveitä: 38

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 80, 83, 84

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 63

MAGGA ESA

* (Kuttura)

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasyposium: 17

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 8

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 76

MAGGA GUTTORM (Kuttura) Niilanpoika, s. 1843 Enontekiö, k. 1899 Inari

* Kuttura ja Palsioja

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 45
Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 28
Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 28
Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 44, 45
Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 83
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 72, 251
Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 159
Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 16, 17, 130

MAGGA HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Raha-hara" Markkajoki, Vuontisjärvi (Enontekiö) 2003–08

MAGGA IISKO

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 72, 126, 139

MAGGA JUHANI (poromies)

* Ivalojoen (Lihrin muistomerkki)

Erkkilä Veikko, Iivari Pekka, Jätetyt kodit, tuhotut sillat: 138, 139

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 121, 124, 125

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 17, 63, 125, 126, 127 kuva

MAGGA JOUNI s. 1929

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 436

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 183

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 150

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 75

MAGGA LAURI

Laurin kaverina kaivoi vuosina 1999–2012 Jukka Mattila.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta Palkinen" (& Hirvasvuopio Osmo) Siikaselän eteläpuoli (Tankajoki) 1995–2003

MAGGA LEO

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 399

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 40; Kultakuumeen kuvat: 79 kuva; Sankareita, veijareita ja huijareita: 112

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 96

Stigzelius Herman, Kultakuume: 243

MAGGA NIILA Guttorminpoika s. 1868, k. 1931

* (Kuttura)

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 173, 176, 179

Luukkola Pekka, Kultajoki: 86

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 32–33 kuvat, 50, 51, 52, 54, 55, 88, 94, 95, 98, 136

Partanen Seppo J., Ivalojoen: 11

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 45

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 72

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 17, 62, 63

MAGGA NIILA s. 18.4.1905, k. 8.8.1969

* Kuttura

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 27, 43; Lapin kultamaat: 31; Sankareita, veijareita ja huijareita: 49, 112

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 74

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 4, 17, 35, 56

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 97, 98

MAGGA NILS-HENRIK

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0013 "Kultaköysi" Köysihaara, metsäautotien molemmin puolin, konekaivu, 2016–21. Jatkolupa 2024–34.

MAGGA OLAVI "Kutturin Olavi" (poromies, erämies) s. 27.4.1931, 17.12.2024

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 244

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 38

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 73, 75, 77, 78

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 17

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 3, 22 kuva, 62, 63, 64, 106, 107 kuva, 108

MAGGA TUOMAS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Litmurivaara" Litmourvaara (Ivalojoen) 1989–91

MAGNUS OLAUS (GOTHUS)(Olavi Maununpoika)(ruotsalainen arkkipiispa)

– s. 1490 Linköping, Ruotsi, k. 1.8.1558 Italia, Rooma

* Kultatietoa

Olaus teki Pohjoismaista kartan ns. Carta Marinan vuonna 1539.

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen kultalat: 5

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 171

Kultamuseo nro 18, Golden World: 13

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 124

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 285, 286, 287, 288

Van Mingroot Erik, van Ermen Eduard, Suomen ja Skandinavian vanhoja karttoja: 20, 21, 23, 24

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina: 9, 10, 11

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 29

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 17 kartta

Stigzelius Herman, Kultakuume: 9, 256, takakannen kartta

Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 6, 8, 9, 15; Muuttuva Sompio: 18

MAGNUSSON MICHEL

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoen 1" Ivalojoen 1887–89

MAHANEN UNTO (Kangasala) s. _1942

Unto ja Kurosen Matti ovat imuroineet joen pohjaa.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Suvanto" Björklundinkoski, Ivalojoen 1991–96,

"Niva" Vaskiniva, Ivalojoen 2001–10

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 34, 35

MAHOSENAHO SAULI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Altim" (& Hyytiäinen Esko) Kotaoja Morgamoja 1996–2005

MAICHE ABDEL (lääkäri, Rovaniemi) s. Algeria

Abdel löysi kultamaat vuonna 1997 Pertti Haimin opastuksella. Avovaimo Seija Silvén on mukana kaivamassa Vuijemilla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Bab–El–Qued" (=Joen portti) Vuijeminjoki 1999–2004

MAIJALA ERIK (työmies, Kemi)

* (Ruikansuvanto, Surmaköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45

MAIJALA KAUKO "Niila" s. 20.10.1936, k. 11.9.2007

Kauko työskenteli useana kesänä Niilo Raumalan montulla Lemmenjoella.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Purnukka 1–2" Tankavaara (Tankajoki) 1984–90 (2 kpl)

Lapin kullankaivaja 4/2007: 29

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 6, 44 kuva, 50

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20, 92, 204, 205, 206, 229, 246, 257, 258, 258 kuva

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 68

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 75

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 18 kuva; Kultakuumeen kuvat: 43 kuva; Sankareita, veijareita ja huijareita: 163

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 12, 143–144, 144 kuva, (173), (174)

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 3: 16

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 54 kuva, 89–90, 91 kuva, 116, 117 kuva; Kultamaan tyttäret: 98

MAIJALA LARS (Oulunpitäjä)

* Ivalojoki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 94

MAIKKILA ERIK

* Ivalojoki (Ruikanmutka)

Partanen Seppo J., Ivalojoki: 71, 72

MAJALA LARS (renki, Kemi)

* Ivalojoki (Ruikansuvanto, Surmaköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45

MAJANEN AHTI (Tukholma) s. _1947

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Goldfinger" (& Siven Tapio) Harrijoki (Sotajoki) 1985

MAJAVA JOHAN PETTER (työläinen, Kuusamo)

* Ivalojoki (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

MAJURI JANI

<> KULLNHUUHDONTALUPA:

HL2015:0026 "Kivipelto" Ivalojoen länsirannalla, Kyläjokisuun pohjoispuolella, lapiokaivu, 2017–21.

MAKAJEV (kollegioneuvos, Pietari)

* Kullanetsintälupa 1870–luvulla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11; Lapin kultamaat: 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33

MAKKONEN (geologi)

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 69

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 168

MAKKONEN EERO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kumpele" (& Hurmasti Kalle, Hurmasti Kimmo, Rajala Kalervo, Siniluoto Simo) Sotajoki 1987–92

MAKKONEN HANNA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0037 "Kultapalakin" Siikaselän kaakkoispuolella, Tankajoki, Sodankylä 2016–2019, lapiokaivu. Kullanluvan siirto joulukuu 2016, siirtäjät Seppo ja Terttu Vikiö.

KullanhuuhdONTALUVAN muuttaminen lapiokaivusta koneelliseksi, 2017–19. Jatkolupa 2019–29.

KullanhuuhdONTALUVAN siirto helmikuu 2020, siirron saaja Niskanen Jusa.

HL2016:0026 "Elämän rikkaus" Siikaselän kaakkoispuolella, (Tankajoki), Sodankylä. konelupa, 2019–23.

KullanhuuhdONTALUVAN siirto helmikuu 2020, siirron saaja Niskanen Jusa.

MAKKONEN RAUNO

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 83

MAKKONEN SEPPO (Savonlinna) s. _1935

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0045 "Terassin kulta" (& Kokkonen Pentti, Makkonen Seppo) Palsioja (Raahenpirtistä ylävirtaan n. 60 m), lapiokaivu, 2012–14.

KullanhuuhdONTALUVAN siirto Anneli ja Pauli Ristolaiselle sekä Irma ja Paul Kälviäiselle 2013.

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 83

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 168

MAKKONEN UNO (insinööri)

* Palsioja ja Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

MAKKONEN VILHO

Vilho kaivoi porukassa Miessillä "uskovaisten valtauksella" kesällä 1950.

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 4: 37

MALIN HERMAN (renki, Kemi)

* Ivalojoen (Appiskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

MALIN RAIMO (Helsinki) s. _1947

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuru" Harrioja (Tolosjoki) 1996–2000

MALINEN ARVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ryysyranta" Pikku-Harrioja (Tolosjoki) 1987–92

MALINEN HELI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0051 "Jäkäläpaltio" (aikaisempi haltija Salomaa Tuomo ym.) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella 2013–16, lapiokaivu. Siirto 2026, siirron saaja Malinen Heli.

MALINEN TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaperho" Vuijeminhaara 2006–13

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0034 "Kultaperho" (& Malinen Timo, Liukkonen Esa, Pääkkönen Matti) Vuijeminhaara, Paskaojansuulta 210 m ylävirtaan, Sotajoelta noin 1,1 km, konekaivu, 2015–18. Jatkolupa 2018–28 (& Malinen Timo, Pääkkönen Matti). Kullanhuuhdontaluvan siirto 2020, siirron saaja Peltola Erno.
HL2019:0056 "Kultakehys" (& Pääkkönen Matti, Malinen Timo) Köysihaara, konekaivu, 2022–26. Luvan siirto 11.2024, siirron saaja Leppä Markus.

MALINEN TOIVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ryysyranta" Tolosjoki 1987–92

MALKAVAARA SEPPO (kaivertajamestari)

* Miessijoki

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 28 kuva

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 57, 82

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 198, 252; Lapin kultaa: 96 kuvat, 121; Lemmenjoen kultasatu: 74

MANBERG SALOMON (Jalasjärvi)

* (Kanada, Klondike 1890–luvulla)

MANGINEN PETTER (työläinen Oulusta)

* Ivalojoen (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

MANNELIN TOMMI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kultapankki Tommi Mannelin" Köysihaara 1996–2004

MANNER RAIMO (geologi) s. _1956 Salo

* (Rönkönoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rönkönoja" (& Pulkkinen Kaija ja Eelis, Härkönen Ilkka, Takkinen Paavo, Huttunen Erkki, Lahti Jukka, Rahkola Hannu, Rahkola Pekka) Rönkönoja, nelostien länsipuolella (Hangasoja, Tolosjoki) 1983–89

"Syyskuu" Kakslauttanen (Tolosjoki) 1991–96,

"Elämän suola" Uusihaara 1994–99

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 17

MANNERJÄRVI ERKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ojanhaaran kultala" Suolaojan läheisyydessä (Tolosjoki) 1994–2000

MANNERHEIM CARL (kreivi) s. 1865, k. 1915

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 16

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 141

Stigzelius Herman, Kultakuume: 115

MANNILA JARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2016:0023 "Golleba'iki", (& Kämäräinen Pekka, Annanolli Jussi, Moilanen Marko, Mannila Jari, Kuru Pirkka-Pekka), Lismajoen yläosalla, Roivainen, Sodankylä, lapiokaivu, 2017–21. Jatkolupa 2022–26.

MANNINEN (työmies)

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

MANNINEN A. (nimismies)

*** Kaarreoja ja Kittilä**

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 176; Sankareita, veijareita ja huijareita: 234

MANNINEN ARI

<> KULLNHUUHDONTALUPA:

HL2015:0035 "Lippari II" (& Ahonen Lauri, Manninen Ari, Jomppanen Oula), Morgamojan alaosalla, muistomerkistä ylä- ja alavirtaan, lapiokaivu, 2017–27. Siirto 6.2024, saaja Jomppanen Esa Jouni.

MANNINEN JARI SAKARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hukkaselän kulta" (& Saurama Erkki) Hukkaaja Maddib Ravadas 1997–2004

MANNINEN JOHAN (merimies, Raahe)

* Ivalojoki (Merimieskoski) ja Palsioja 1870–luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 97, 129

Stigzelius Herman, Kultakuume: 59

MANNINEN JOSEF (talollinen, Inari)

* Ivalojoki (Grönholmankoski)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Björklundinkoski 1" Björklundinkoski, Ivalojoki 1883

Stigzelius Herman, Kultakuume: 74

MANNINEN JUUSO Henrisson (entinenTavajärvi)

* Sotajoki (Villipankki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

Sotajoki 1887–89 (2 kpl)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 45

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 103, 120

Stigzelius Herman, Kultakuume: 80

MANNINEN MARKO

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2024:0003 "Kultapojut" (& Jokela Kari, Manninen Marko) Kahdentoistakattilanoja, Härkäselän ja Tornijuppuran välissä, konekaivu, 2024–28.

MANNINEN TAPANI (Mikkeli) s. _1945

* (Morgamoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Altin" (& Hyytiäinen Esko) Lemmenjoki 1987–93,

"Pure Gold" Morgamoja (Lemmenjoki) 1991–96 (kaivospiiri 1996-),

"Morgamin kulta" (& Liukkonen Taisto) kaivospiiri 1996-

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 161

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 185, 241

MANNINEN TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Heinäkaivos" Heinäjärvet Metsonmäennysäoja (Lutto) 1997–2001

MANSIKKA-AHO VILHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Perikato" Tolojoki 1985–90

MANSIKKASALO RAMI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0045 "Lupposutti" Ivalojoen etelärantaa Björklundinkosken kohdalla ja osa Pataojan itäistaisella haaralla, lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2017–27. Siirto 10.2022, siirron saajat Lindroos Pekka ja Mansikkasalo Rami.

MARJAKANGAS EINARI "Mainari–Einari" (Oulainen)

* Hipputiedosto, Miessijoki (Ylä–Miessi)

Einari aloitti kultahommat 1980-luvun puolivälissä Palsiojalla Heikki Korhosen valtauksella, seuraavat pari kesää kului Zellberginojalla vuokralaisena. Einari siirtyi Pehkosen-kuruun ja kaivoi siellä kolme kesää vuokralaisena. Einari oli osakkaana Miessin yläjuoksulla olevalla valtauksella (Kasinon paikkeilla).

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Miessin kulta 2" (& Lehtonen Timo) Miessijoki 1988–93 (kaivospiiri 1993-),

"Kultapysäkki" Ramsanoja (Tolosjoki) 2003–07

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 82 kuva

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 125

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 50

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 161

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 207, 240

MARJALA MAURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Nättihaara" Pikku–Harrijoki (Tolosjoki) 1995–99

MARJANEN HARRI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0017 "Lismankurvi" (& Pirhonen Joni, Leemet Kalle, Lindfors Juhani, Marjanen Harri), Lismajoki, (Roivainen, Sodankylä), lapiokaivu, 2017–20.

HL2018:0025 "Golden Grouse" (& Pirhonen Joni, Marjanen Harri) Löfgreninoja, (Sotajoki), lapiokaivu, 2019–23. Luvan siirto 10.2020, siirron saajat: Tuominen Juha, Tapani ja Tuulikki.

MARJELIN ANNA (piika, Raahe)

* (Palsioja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 129

MARKKANEN JUSSI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0060 "Hakku" Pahaojan keskiosalla, Sotajoki, lapiokaivu, 2025–29. Siirto 2025, siirron saajat Jyrinki Mikko ja Markkanen Jussi.

MARKKANEN KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ladnjotrio" (& Saarinen Martti, Taskinen Rauno) Lemmenjoki 1987–89,

"Puordnatrio" (& Saarinen Martti, Taskinen Rauno) Puordnajohka (Postijoki, Vaskojoki) 1987–89

MARKKANEN PENTTI KALEVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Penan kultala" Paskaoja (Sotajoki) 1996–2000

MARKKANEN TOMMI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"M–L Mining" (& Keituri Jarmo, Lindroos Martti) Harrioja (Tolosjoki) 1996–2003

MARKOFF VILLE (Metsähallituksen mittamies)

* (Härkäselkä 1980-luvulla)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 175

MARMO JUKKA (geologi)

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 180

MARMO VLADI (geologi, professori) s. 1914 Orjoli, Venäjä, k. 23.8.1969

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 9

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkymät: 40, 42 kuva, 170

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 99

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 71, 203; Kultaa ja kohtaloita: 96–97 kuvat, 171–173;

Kultahiekka ja tiimalasi: 23; Povipullon kultaa: 71, 90; Lemmenjoen kultamuistot: 21, 90 kuva, 92, 93

Stigzelius Herman, Kultakuume: 227, 228 kuva, 229, 231

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia:

MARTIKAINEN ANSSI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Maanei" Vuijemi (Sotajoki) 1979–84

MARTIKAINEN RISTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tyhjäkäynti" Härkäseljanoja (Sotajoki) 2000–04

MARTIKAINEN SAMI-PEKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0008 "Kultaharakka" (& Murto Mikael, Martikainen Sami-Pekka) Pahaojan keskiosalla, (Sotajoki), lapiokaivu, 2022–26.

MARTIKAINEN TAPIO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0013 "Häränsilmä" Härkäselkä, Härkäoja, (Uusihaara), konekaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–26 lapiokaivu, (& Vaarala Jukka, Somersalmi Lauri, Martikainen Tapio, Martikainen Teuvo).

MARTIKAINEN TEUVO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0013 "Häränsilmä" Härkäselkä, Härkäoja, (Uusihaara), konekaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–26 lapiokaivu, (& Vaarala Jukka, Somersalmi Lauri, Martikainen Tapio, Martikainen Teuvo).

MARTIKAINEN TIMO

Timo on kokeillut kullan imukaivua talvella jään alta.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lähde" Ivalojoen 1987–92,

"Pohjan kulta" Kolmoskoski (Ivalojoen) 2006–10

MARTIKKALA JYRKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"JM Gold" Köysihaara 2005–14

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0040 "JM Gold" Köysihaara (Vuijeminhaara), metsäautotiestä 440 m itään, konekaivu, 2016–20. Jatkolupa 2021–31.

MARTINMÄKI HEIKKI

MARTISKAINEN JARI (Riihimäki)

* (Tolosjoen Uusihaara)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"KultaRakka" Uusihaara 1996–2003

MARTISKAINEN SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakiveliö" Tolosjoen sivupuro 1995–2002

MARTTI JOHAN AUGUST (itsellinen, Alatornio) k. 30.5.1872 Surmaköngäs

* Ivalojoen (Björklundinkoski, Surmaköngäs)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 92; Ivalojoen: 71

Stigzelius Herman, Kultakuume: 56

MARTTILA FILIPPUS (talollisenpoika, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" Sotajoen suulta 6 km, Sotajoki 1896

MARTTILA MANNE MARTTI ALBERT s. 9.9.1934, k. 20.12.2008 Oulu

* Hipputiedosto, (Miessijoki)

Manne kaivoi vuosina 1983–2002 Hepo-ojan kaivospiirillä. Alueen haltija oli Martti Marttilan perikunta. Mika Telilä osti kaivospiirin vuonna 2005.

MARTTILA MARTTI ALBERT, s. 25.2.1912 Laihia, k. 20.5.1982 Inari

* Ammattisormus, Hipputiedosto ja Miessijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hepo-oja" Miessijoki 1975–81, kaivospiiri vuodesta 1952 alkaen

"Hepo-oja" haltija M. Marttilan perikunta, Miessijoki (Isolan ja Kanamäen välissä) 1981–

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 92

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 68, 133, 136

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 70, 86, 87

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkymät: 42, 44 kuva, (45 kuva), 160, 161

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1991: 3

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 181; Sankareita, veijareita ja huijareita: 188, 194, 198, 238, 240

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 72, 77; Kultahiekka ja tiimalasi: 25, 36 kuva, 36; Povipullon kultaa: 207; Suuri vaskaaja on vaskannut: 33 kuva, 35, 58; Lemmenjoen kultamuistot: 27; Vuosi Sata: 112

Marttila Martti perikunta

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 130

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 101, 118

MARTTILA MATTS (Liminka)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

MARTTILA REIJO (insinööri, Helsinki) s. _1942

* (Nenosenoja 1990–)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Ivalojoen 1989

MARTTINEN ARVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultapallero" (& Haikonen Aaro, Pesonen Jukka, Saaririnne Markku) Palsiojan sivupuro 1999–2006

MARTTINEN RAUNO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ylä Palsi" Palsioja 1983–89

MARTTINEN TAUNO

* Palsioja

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 63

MARTTINEN TIMO s. _1943

MASSALA MUISTO J. (autonkuljettaja, Inari)

* Ivalojoen (Kolmoskosken yläosa, Ritakosken yläosa), Lemmenjoki ja Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ritakoski" Ritakoski 1949–52,

"Lemmenjoki" Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1951–54,

"Tuonenjoki" Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1951–54

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 56

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 64–65 kuvat, 75; Lapin kultaa: 151

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 84, 85; Sankareita, veijareita ja huijareita: 87; Ivalojoen: 89

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 41; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 131

MASTOMÄKI ANSA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Limppuoja" Palsioja 1988–93

MASTOMÄKI ARI

* Zellberginoja

Ari, Heikki ja Lempi kaivoivat koneella. Ari kaivoi Moberginojan latvaosalla Usko Kopran valtauksella 2010-luvulla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Unssi puro" Ivalojoen 1988–90,

"Kulta–Runni" Zellberginoja (Palsioja) 1990–98,

"Kulta Ruutta" Siikaselän eteläpuolella (Tankajoki) 1999–99,

"EETI–KULTA II" Valkiankalliojoen (Hangasjoen) 1999–2004,

"Zellbergin Seniori" Zellberginoja (Palsioja) 2005–12,

"Zellbergin Seniori 2" Zellberginoja 2011–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0083 "Zellbergin Seniori 2" Zellberginojan yläosalla, Palsiojalta noin 2,4 km, konekaivu, 2015–19. Jatkolupa 2020–30.

Moberginojan kaivospiiri, kaivosoikeuden siirto 2019: Ahola Jorma, Bäckman Göran, Heikkinen Jouko, Jauhainen Jussi, Kopra Usko, Luhta Vesa, Mastomäki Ari, Mononen Terho, Salonen Jukka, Salonen Juhani ja Valkonen Juhani.

HL2019:0042 "Murheenlaakso" Moberginojan yläosalla, Sotajoentien molemmin puolin, konekaivu, 2020–30. Luvan siirto 9.2020, siirron saaja Koskikukka Jussi.

MASTOMÄKI HEIKKI (Kuorevesi)

* Zellberginoja

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 116, 131–133, 195

MASTOMÄKI KALEVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kallen Kuru" Harrijoki (Sotajoki) 1992–96

MASTOMÄKI KIMMO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0005 "Juoksuhaudantie" Nenosenjoen, Palsintiestä ylävirtaan, lapiokaivu, 2022–26.

MASTOMÄKI LEMPI

* Zellberginoja

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 116, 131–133, 139, 195

MATALA-AHO BENJAMIN

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Benjamin kulta" Ivalojoki 1991–98

MATALA-AHO TAPANI

* Ivalojoki (Alakoski)

Partanen Seppo J., Ivalojoki: 91 kuva

MATERO MIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kakkoskulta" (& Vatanen Risto, Uusivirta Pekka) Vuijemi (Sotajoki) 1986–91,

"Sahalan kulta" (& Vatanen Risto, Uusivirta Pekka) Uusihaara (Tolosjoki) 1986–91

MATHLEIN ALFERD (Sodankylä)

* Ivalojoki (Ruikanoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1-2" Sotajoen suulta 7 km, Sotajoki 1882 (2 kpl),

"Ivalojoki 1" Appisjoen suulta 2 km ylävirtaan, Ivalojoki 1882

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 34

Stigzelius Herman, Kultakuume: 70

MATHLEIN G. A.

* Sotajoki (Pahaojan Kultala, Pahaojasuu)

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 41

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 115 kartta

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 35 kartta

MATHLEIN JOHAN GUSTAF (järjestysmies, Sodankylä) s. 17.3.1850

* Hipputiedosto, Ivalojoki (Alakoski, Kultalan Kruunun Stationi, Sotajoenkoski 1870–luvulla)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 64

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 37

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 13, 66, 102

Stigzelius Herman, Kultakuume: 65, 66, 70

MATIKAINEN PERTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Riuku" Kakslauttanen 1991–92

MATIKAINEN SEPPO (Siilinjärvi) s. _1949

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hukkamukka" (& Huhtala Ari) Rönkönoja (Tolosjoki) 1987–92,

"Kuhilaat" Vuijeminhaara 2009–13

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2014:0002 "Kuhilaat" Vuijeminhaara Kutturantieltä pohjoiseen 460 m, lapiokaivu, 2014–18. Jatkolupa 2018–28.

MATILAINEN KAUKO (opettaja, puuseppä, Jyväskylä, Kangasala) s. _1943

* (Kopsusojä, Miessijoki, Lauttaoja)

Kauko tutustui kultaan Miessijoella Riku Ilosen ja Martti Koiviston kaivospiirillä vuonna 1970. Riku hankki uuden valtauksen Kopsusojalta vuonna 1972 ja Kauko siirtyi myös sinne. Kauko palasi Miessijoelle vuonna 1976 kaivoi siellä viisi kesää. Kauko palasi Kopsusojalle vuonna 1981. Hän teki valtauksen Lauttaojalle vuonna 1991.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Korukuru" Miessijoki 1978–82,

"Tomin kultapala" Lauttaoja (Tankavaara) 1991–98,

"Tomin kultala 2" Lauttaoja (Tankavaara) 2001–10

Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 80 kuva, 84

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 45

MATILAINEN RIITTA (Jyväskylä)

* (Lauttaoja)

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 45

MATILAINEN SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Klobonotko" Sotajoki 1991–95

MATILAINEN TAINA

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 7, 18

MATILAINEN TIMO s. 2008

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultalähde" Kakslauttasen sivupuro 1999–2006

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 82, 110

MATILAINEN TOMI

* (Lauttaoja)

MATLEIN KARL J. (Alatornio,)

* Ivalojoen (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 58

MATSSON ERIK V. (kauppias, Helsinki)

* Hopiajoen, Purnuoja ja Tankavaara Oy

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tankavaara 1–20" Purnuoja = Ruosteoja = Hopiajoen (Tankajoki) 1937–40 (20 kpl kaivospiiriä)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 94; Lapin kultamaat: 100; Sankareita, veijareita ja huijareita: 153, 158

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 40, 41; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 46, 47

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 22

Stigzelius Herman, Kultakuume: 177, 179, 181, 182

MATSSON ISAAC (Turku) elänyt 1800–luvulla

* (Australia)

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 3

MATTI HELENA KATARIINA (piika, Turtola)

* Ivalojoen (Appiskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

MATTILA ARI ANTERO (Honkajoki) s. _1954

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Välkevaskooli" Loijakkakuru (Iso-oja) 1999–2003

MATTILA ARMI

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 41; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

MATTILA F. (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hangasoja 1" Hangasoja (Tolosjoki) 1897–99

MATTILA H. (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Luttojoki 1" Luton lähteet (Luttojoki) 1899–99

MATTILA HANNA

* Tankavaaran kultamuseo

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 104

MATTILA I. (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hangasoja 1" Hangasoja (Tolosjoki) 1899–99

MATTILA JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lutikkamaa" (& Heikkilä Pekka) Laanioja 1985–91

Patala Anita, Iijetystä ja vaskoolisärkeä: 54; Täitä ja saivareita eli Iijetys 2: 96, 187, 196

MATTILA JOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mamman Kulta" Härkäseljängöjan latvat (Sotajoki) 2000–04,

"Mammankulta II" Zellberginoja (Palsioja) 2003–12

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0015 "Terhi" Lismajoki, Lismajoki Sodankylä, valtausoikeuden siirto Janne Kannistolta 2015.

Jatkolupa 2019–29. Siirto 2025, saaja Takalahti Kai.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 46, 59, 98

MATTILA JUKKA (Nivala) "Isojussi"

Jukka kaivoi vuosina 1994–95 Hevoskurussa Sainkankaan valtauksella ja siirtyi Ponukurulle (Tankavaara) vuonna 1995 jossa kaivoi vuosina 1996–97. Jukka kaivoi omalla valtauksella Loijakkokurussa vuosina 1998–2007.

Samaisessa kurussa Jukka kaivoi vuosina 2008–2012 Matti Mähösen ja Hanski Aaltion valtauksilla. Jukan kaverina oli vuosina 1999–2012 Lauri Magga ja heillä oli kahdenkeskinen sopimus yhteisestä kaivuhommasta.

Tiedot antoi Jukka sähköpostilla 27.6.2014.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakuru" (& Mattila Jukka, Vuorela Juho) Loijakkakuru, Iso-oja 1998–2007

MATTILA JUSSI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0087 "3 kilos" (& Hakala Janne, Mattila Jussi) Katajaoja, Tolosjoelta 890 m, lapiokaivu, 2013–17.

HL2012:0087, jatkolupa "Louhos" (& Hakala Janne, Kokkonen Pekka, Mattila Jussi), Katajaojan keskivaiheilla, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–32, lisänä Mattila Ville.

MATTILA KEFAS Matinpoika (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Laanilauttanen 1" Vanhanjängänojan suulta 900 m, Laanilauttanen (Tolosjoki) 1894–95

MATTILA MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultasuoni" Sotajoki 1992–97

MATTILA MARTTI E.

* Mörö

MATTILA RISTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kalliokopla" (& Piironen Pekka ja Tuulikki, Rossinen Jaakko, Vilminko Anja) Kahdentoistakattilanoja (Uusihaara) 1998–2006

MATTILA RITVA

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 98, 129

MATTILA SELIM (talollisenpoika, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsioja 1" (& Kyrö Johan) Korvasenojan suulla, Palsioja 1904,
"Kyläjoki 1–2" Kyläjoki, Ivalojoelta 1,5 km 1916–17 (2 kpl)

MATTILA SYLVESTER (talollisenpoika)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Louhioja 1" Louhiojan lähteillä (Ivalojoen) 1904

MATTILA TEUVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jänkä" (& Kuvaja Jorma, Postila Pekka) Lemmenjoki 1987–91,
"Kulta–Pusku" (& Kreivi Erkki) Lemmenjoki 1989–94,
"Kanjoni" (& Koskelainen Tuomo, Lipsanen Pekka, Postila Pekka) Lemmenjoki 1989–94,
"Kanjoni II" (& Koskelainen Tuomo, Postila Pekka) Lemmenjoen yläosalla 1995–2002,
"Poijusoja" Poijusoja (Lemmenjoen sivupuro) 2002–11

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 244

MATTILA VILLE

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2012:0087, jatkolupa "Louhos" (& Hakala Janne, Kokkonen Pekka, Mattila Jussi), Katajaojan keskivaiheilla, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2018–21. Jatkolupa 2022–32, lisänä Mattila Ville.

MATTILA YRJÖ

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kirsin Kultala" (& Kropsu Timo) Harrijoki (Sotajoki) 1984–87

MATTLEIN KARL J. (Alatornio)

* Ivalojoen (Alakoski, Korhosenkoski 1870-luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 58

MATTSSON ERIK V. (kauppiaas, Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tankavaara 11–20" kaivospiiri Purnuoja = Ruosteoja Tankavaara kaivospiiri 1936–40 (10 kpl)

MATTSSON THOMAS (talollisenpoika, Rovaniemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 20" Ruikka Ivalojoen 1871

MATTUS HANNU (postimies, Inari, Tirro) "Posti–Hannu" k. 22.1.1920 Inari

* Espanjantauti, Kultatietoa, Lemmenjoki ja Miessijoki

Ville Kangasniemi ja Hannu Mattus löysivät hienoa kultaa ja 2 g:n hipun vuonna 1919. He palasivat sumussa leirille, eivätkä enää löytäneet kultapaikkaa (luultavasti Miessijoen latvoilla). Keväällä 1920 miehet kuolivat espanjantautiin.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 6

Inarilainen 1996, vuosikirja: 29

Johansson Peter ym., Lemmenjoki, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 14

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 68

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 24

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 18, 19, 60, 118, 124, 125, 174, 325

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 178

Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää: (30), (32)

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 42, 49

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 310 kuva

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 121, 140

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 109, 134; Lapin kultamaat: 78; Sankareita, veijareita ja huijareita: 170, 206, (240)

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 79–80

Stigzelius Herman, Kultakuume: 197, 199

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 16

MATTUS HANNU (postimies) "Junnas–Hannu"

Inarilainen 1996, vuosikirja: 26

Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 13, 133

MATTUS HANNU (talollinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ojanniska" Puskuoja (Lemmenjoki) 1949

MATTUS HENRIK (lukkari)

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 270

MATTUS IISAKKI s. 5.2.1919, k. 23.12.1991

* Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Holvi" Ruihtuäytsi (Lemmenjoki) 1951–51 (kaivospiiri 1951–52)

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 89 kuva

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14, 15

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 134; Kultakuumeen kuvat: 84, 87; Sankareita, veijareita ja huijareita: 186, 208

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 117

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 41, 186; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Povipullon kultaa: 28, 29;

Lemmenjoen kultamuistot: 18

MATTUS ILMARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ristiinaoja" Nenosenoja Palsiojan sivuoja 1981–86, valtauksen osti Esa Pylväs.

MATTUS JOHAN (Ivalojoella 1870–luvulla)

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236, 238
Partanen Seppo J., Ivalojoki: 60

MATTUS MATTI (postimies) "Posti–Matti" s. 3.9.1917 Inari

* Ruihtuäytsi vuonna 1950

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 15

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 135

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 59

MATTUS PIERA MORTEN (työmies Inarista)

* Jäkälä–äytsi vuonna 1950

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jomppasen kurun kuiva" Jomppasenkurru, Morgamoja (Lemmenjoki) 1950

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14, 15

Mäkipuro Viljo, Lemmenjoen kultasatu: 48–49 kuvat

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 40; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

MAUNO MIKKO (*RAUHALA MIKKO) (talollinen Inarista)**MAUNO SEPPO** (Porvoo, Sodankylä, Vuotso) s. _1948 Kuusankoski

* Hipputiedosto, (Lauttaoja) ja Vuijeminhaara, Tankajoki.

Sepon kullankaivu alkoi 1975 tai –76 vaskoolin hankkimisella. Appisjoen suun alapuolella hän suoritti koevaskauksia. Seppo meni Vuijemille vuonna 1978 ja kaivoi Pentti Nummela valtauksella ja sen yläpuolella. Seppo haki omaa valtausta Vuijemille 1982 ja suoritti imukaivua joen pohjasta vuoteen 1994 asti.

Seppo kävi kaivamassa kultaa Lauri Kockin ja Eero Laaksosen kanssa Kanadassa Rock Creekin ja Erikson Creekin varrella kesällä 1989 ja –90.

Ivalojoella Penttilänkoscalla, Surmaköngkällä ja Ruikanmutkan tienoilla hän imuroi Vesa Luhdan kanssa. Seppo suoritti joen pohjasta imurikaivua 1994–97. Vuonna 1998 Seppo liittyi Lauttaojan kaivospiiriin osakkaaksi.

Seppo löysi suurimman hippunsa Siikaselän eteläpuolelta Tankajoen läheisyydestä.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Järriitti" Vuijemi (Sotajoki) 1981–87,

"Järriitti 2" Vuijemi (Sotajoki) 1987–94,

"Suvanto" Surmaköngäs, Ivalojoki 1995–97,

"Lauttaoja" (& von Wuthenau Kasper, Launonen Matti, Virtanen Kari, Peronius Antti, Roth Timo, Kähärä Matti, Allen Martti, Roth Viljo), kaivospiiri 1993–.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" Lauttaoja (Tankavaara) kaivospiiri 1993–, kaivosoikeuden siirto 2013, aikaisemmat haltijat: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvinen Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" uudet haltijat 2013: Karhu Juhani, Heimonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti. Lakkauttamispäätös 2.12.2022.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0007 "Vanhan Kulta" Siikaselän eteläpuolella, Mäkärä, Tankajoki, Sodankylä, lapiokaivu. Jatkolupa, konelupa, 2017–27 (& Lauronen Marko, Lauronen Antti, Mauno Seppo, Touru Marko ja Touru Sami).

HL2019:0064 "Lauttaoja 3-norra" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapiokaivu, konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0065 "Lauttaoja 2-mitte" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapijo- ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0066 "Lauttaoja 1-puisto" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapiokaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

Keränen Pekka, Teknokulturaatio: 73, 74, 75, 76, 77, 84, 85, 86, 89, 91, 93, 96, 97, 100, 101, 102, 103, kuvat 27, 28, 30, 31

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 92 kuva, 103 kuva, 107 kuva, 107

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 105 kuva, 106, 107, 108

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 220, 251, 252, 252 kuva

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 157 kuva, 161, 170

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 50

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 74, 75, 76 kuvat

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 102; Sankareita, veijareita ja huijareita: 120, 164, 165, 241

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 45, 46, 98; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 36, 38, 99, 100, 189

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 106, 107 kuva, 132 kuva, 133–134

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 114

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 10 kuva, 11 kuva, 11, 12 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 148 kuva, 189 kuva

MAUNU

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 150

MAUNU ESKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Paukku" (& Haataja Seppo, Jussila Tapio, Kaltio Kullervo, Kropsu Timo, Lähdesmäki Pekka, Niemi Kari, Nissilä Kari, Oikonen Taisto) Hangasoja (Tolosjoki) 1986–91

MAUNU JAAKKO (työmies)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla, K. A. Ekmannin valtauksella)

MAUNU JOHAN (itsellinen, Rovaniemi)

* Ivalojoen (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

MAUNU MAUNU Maununpoika (talollinen Inarista) "Pikku-Maunu" s. 1866 (tai 1861), k. 1937 (tai 1932)

Maunu ja Sameli Pekkala kaivoivat yhdessä Merimieskosken yläpuolella.

Maunulla ja Aatu Karppisella oli yhteinen valtaus Hangasojalla vuosina 1911–26.

Maunu on lisäksi kaivanut Sotajoella, Paha- ja Palsiojalla ja Luttojoella.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 2" Sotajoen suulta 9 km, Sotajoki 1895–96

Niskanen Annamari (toim.), Tahto oli vanhempien taskussa: 26

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 26

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 115, 126, 150

MAUNU MIKKO (talollinen, Inari)

* Palsioja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Zellberginoja 1" (& Salmela Antti) Zellberginoja (Palsioja) 1896–99,

"Merimiehenkoski 1" Merimieskoski, Ivalojoen 1900,
"Sotajoki–Pahaoja 1" Sotajoki 1900,
"Sotajoki 2" Pahaojan suulla, Sotajoki 1901,
"Palsioja 1" Palsioja 1901

Luhta Vesa, Kullaan Placer–esiintymät Sotajoen alueella....: 70; Ivalojoen erämainen kultajoki: 15

MAUNU PEHR (Rovaniemi)

* Ivalojoen (Grönholmankoski), Vaskojoki 1870 – luvulla
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 96

MAUNULA MIKKO (Inari)

* Palsioja
Partanen Seppo J., Kullaan ja luonnon kutsu: 26; Lapin kultamaat: 30
Stigzelius Herman, Kultakuume: 125

MEHTÄLÄ JOHAN (Haapajärvi)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

MELAMIES VESA

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 95

MELANDER M. A. (postimies, Oulu)

* Hippuputiedosto, Ivalojoen (Björklundinkoski) ja kullannetsintälupa 1870–luvulla
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Huuhtomo 8" (puolikas huuhtomo) (& Björklund Frans) Björklundinjoensuuta Kultalasta 3 km alavirtaan,
Ivalojoen 1870

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 54
Partanen Seppo J., Kullaan ja luonnon kutsu: 11, 14, 46; Kultamaiden retkeilyopas: 22, 29; Lapin
kultamaat: 20, 22, 40; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33, 35, 90–92; Ivalojoen: 92
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 25; Kullankaivajan opas (täydennetty painos
2014): 29
Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 23
Stigzelius Herman, Kultakuume: 36, 46, 54, 55, 56

MENESJÄRVI ANDERS (Morottaja Antti) "Menes–Antti"

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238

MENNA LEILA

Pentti Hongiston avopuoliso.

MERENLINNA TEUVO (Turku) s. _1959

* (Moberginoja)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Huulijänkä II" (& Hänninen Jukka, Luukko Pekka, Yli–Heikkilä Lasse) Saunaaja, Moberginoja 1997–2004

MERENLUOTO ANNIINA (Saijan ja Pekan tytär)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 282, 284, 305

MERENLUOTO ANTTI s. 1971

* Hippuputiedosto, Miessijoki, Puskuoja, Ruihtuäytsi

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 40, 41, 47, 48, 62,
63, 67, 68, 69, 71, 76 kuva, 77 kuva, 79 kuva, 107, 118, 120, 135, 136, 168 kuva, 169 kuva, 179, 214,

218, 266 kuva, 267 kuva, 269 kuva, 282, 283, 288, 289, 290, 292, 304, 305, 306, 307, 316, 322, 323, 324, 325, 328

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 221

MERENLUOTO FIIA-SOFIA (Tiinan ja Antin tytär)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 266 kuva, 282, 289

MERENLUOTO KARI "Miessin Patruuna" (koneinsinööri) s. _1945 Haukipudas

* Hangasoja, Hipputiedosto, Korhosenoja, korundi, Kutustajanoja, Lato-oja, Miessijoki, Puskuoja ja Ruihtuäytsi

Karin ensimmäiset kosketukset kultaan tapahtuivat 1970-luvulla ja oman valtauksen hän hankki 1980-luvun alussa. Kari ja Hannu Hanski ottivat käyttöön traktorikaivurin keski-Miessillä vuonna 1983. Keväällä 1985 Kari siirtyi Miessijoelle Korhosenojan haaran yläpuolelle. Hän suoritti traktorikaivurilla valtauksen tutkimukset ja seuraavaksi kesäksi hankki kaivukoneen. Merenluodot siirtyivät Puskulle vuonna 1992.

Kari teki koemonttuja Lato-ojalla vuonna 1994, kultaa ei ollut tarpeeksi. Kari kaivoi Hangasojalla vuonna 1995 ja käytti hihnakuljetinta. Kuljetin siirsi seulotun maa-aineksen täryseulalle.

Kari kokeili kaivua myös Kutustajanojalla ja parilla muulla valtauksella, eivät antaneet tarpeeksi hyviä merkkejä kullasta.

Merenluodot palasivat Puskulle takaisin vuonna 1997.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruihtun Haara" (& Kopakkala Reino) Ruihtuäytsi 1980–87,

"Keskiemiessi" Miessijoki 1984–91 (kaivospiiri 1989–),

"Nipan kaivos" Puskuoja 1989–93 (kaivospiiri 1991–), kaivospiirin laajennus marraskuussa 1999

"Ruihtuhaara" Ruihtuäytsi 1988–93 (kaivospiiri 1991–),

"Kotaharju" (& Kolmas Prospektor Oy) Lemmenjoki –1999,

"Ala-Hangasoja" (& Saviharju Heikki, Saariselän Panimo Oy) Hangasoja (Tolosjoki) 1995–99

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0033 "Ruitunmutka" (& Viranto Hannu, Kulta Prospektor Oy, Merenluoto Kari) Ruihtuäytsin yläosalla, lapiokaivu, 2021–31. Siirto 2025, siirron saajat Välitälo Saku, Vahvanen Pasi ja Defico Oy.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 6, 8 kuva, 10, 70 kuva, 71, 77, 92, 93, 96

Johansson Peter ym., Lemmenjoki, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 21

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 74, 83, 96, 296

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina

Keränen Pekka, Teknokulturaatio: 65, 66, 67, 68, 69, 70, 71, 78, 82, 84, 85, 88, 89, 90, 93, 94, 98, 99, 100, 104, 105, kuvat 17, 18, 19, 20, 21

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 331 kuva

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 96–97 kuvat, 160

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 58–67, 95 kuva

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 70, 72 kuva

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 50

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 130, 133 kuva, 133, 135, 138, 141, 157 kuva, 161, 169, 170, 172

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1988: 2

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 78 kuva, 79, 79 kuva; Uusi kullankaivajan käsikirja: kansikuva, 4, 5 kuva, 6, 7, 16, 22, 85 kuva, 102, 115 kuva

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 132, 133 kuva, 133, 134, 135, 136, 137, 138, 139, 140, 154, 157, 191, takakansi kuva; Kultakuumeen kuvat: 59, 82; Saariselkä: 61; Sankareita, veijareita ja huijareita: 5, 9, 30, 182 kuva, 188, 199–202, 201 kuva, 210, 214, 216, 240, 244; Ivalojoen: 124

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 12, 14, 15, 169; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 11, 12, 15, 17, 18, 19

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 112; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 38, 48

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 45, 53, 65, 68, 69, 71, 72, 99, 102, 103, 108, 109, 110, 112–113 kuva, 115, 139, 185, 187, 195, 198, 200, 221, 222, 223, 234, 236

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 108–113

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 159; Lemmenjoen kultamuistot: 50 kuva, 79, 86 kuva, 88, 89, 106 kuva; Vuosi Sata: 109

Vartiainen Risto, Lapin korukivet: 24 kuva, 33 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 8, 9, 10 kuva, 11, 11 kuva, 14, 15, 16, 17, 18, 20, 22, 23, 24, 26, 27, 40 kuva, 93, 153 kuva, 154, 189 kuva

MERENLUOTO PEKKA s. 1969

* Hipputiedosto, Miessijoki, Puskuoja, Ruihtuäytsi

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 92

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 37, 39, 41, 44, 45, 46, 47, 48, 49, 50, 62, 63, 67, 68, 69, 71, 76 kuva, 77 kuva, 79 kuva, 82 kuva, 107, 114, 118, 136, 137, 138, 149, 150, 151, 152, 154, 181, 182, 183, 185, 186, 191, 198, 199, 218 238, 244, 267 kuva, 269 kuva, 282, 283, 284, 285, 286, 287, 288, 289, 291, 292, 300, 302, 305, 306, 307, 316, 321, 322, 323, 324, 325, 328, 330

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 200 kuva

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 108

MERENLUOTO SANNA (Saijan ja Pekan tytär)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 282

MERENLUOTO SIRKKA (os. Kopakkala) (Inari, Toivonniemi) s. _1948

* Hangasoja, Hipputiedosto, Miessijoki, Puskuoja, Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Posti Hannun perintö" Miessijoki (Korhosenojasta ylöspäin) kaivospiiri 1992–.

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0004 "Posti-Hannun perintö" Miessijoki, Korhosenojan yläpuolella, lapiokaivu, 2020–30.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 6, 10

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 331 kuva

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 58–67, 95 kuva

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommuksia, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 70, 72 kuva

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 161

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 8, 9, 17, 34, 36, 133

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 134, 136, takakansi kuva; Sankareita, veijareita ja huijareita: 170, 198, 200, 202, 240, 244

Partanen Seppo J. Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014):

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 86, 198, 221, 222, 224, 234, 236

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 106–113, 109 kuva

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 79, 106 kuva

Vartiainen Risto, Lapin korukivet: 24 kuva, 33 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 11 kuva, 16

MERENLUOTO TIINA

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 282, 289

MERENLUOTO VILHELMIINA (Tiinan ja Antin tytär, Oulu) s. 1995

Vilhelmiina oli ensimmäistä kertaa Lemmenjoella vuonna 2007 isovanhempien valtauksella. Myöhemmin hän on tehnyt kultahommia Puskuilla.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 267 kuva, 282, 292

MERENLUOTO VILJAMI (Tiinan ja Antin poika)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 266 kuva, 282, 284

MERILUOTO HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ha-Ka Kultra" (& Huhtala Kalervo) Vuijeminhaara 1999–2003

MERILUOTO KARI

* (Ruihtuäytsi 1982)

Skants Lauri, Kultraa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 171

MERILUOTO PAUL (Helsinki)

* Laanioja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Hippula" Laanioja (Tolosjoki) 1982–89

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 43, 48, 70, 74, 76, 77, 78, 79, 80; Taitä ja saivareita eli Iljetys 2: 125

Suomen jalokiviharrastajain yhdistys, 25 vuotta jalokiviharrastusta Suomessa: 17, 18, 44, 82

MERILÄINEN ESA (Haukipudas) s. _1941

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eskari" Vihaisen Seppäsenoja (Tolosjoki) 2008–12,

"Kultakallio" Ramsanpalo (Tolosjoki), lapiokaivu, 2011–15

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2015:0010 "Kultakallio II", Ramsanpalon länsireunalla, pieni lampi osittain mukana, Ramsanojan valuma-alueella, (Tolosjoki), lapiokaivu, jatkolupa 2017–27.

MERIVUORI AARNE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuijemin terassi" (& Luoto Pentti, Virtanen Matti, Virtanen Seppo) Vuijemi (Sotajoki) 1990–95

MERIÖ JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puro" Papinhamina, Sotajoki 1999–2003

MERKKINIEMI TAPANI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0006 "Deadwood 2" (Ylisuvanto Jouko, Merkkiniemi Tapani) Ruosteoja, Tankavaara, Sodankylä, lapiokaivu, 2023–33.

MERTEN RUDOLF (saksal. geologi) s. 1928

* Pihlajakuru

Stigzelius Herman, Kultakuume: 222, 223 kuva

METSOKUMPU HANS (postinhoitaja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Metsokumpu" Hangasoja (Tolosjoki) 1976–81,

"Metsokumpu" Hangasoja (Tolosjoki) 1982–86

Skants Lauri, Kultraa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 158

METSOLA TAPIO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolli Miessi" Miessijoki (Isolan yläpuolella) 1991–96 kaivospiiri 1996–

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2020:0013 "KolliMiessi" (& Sarre Jukka, Metsola Tapio) Miessijoki, lähellä Isolaa, lapiokaivu, 2021–31.

METTIÄINEN MICHEL (Sodankylä)

* (Luttojoki 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 135

METTOMÄKI OSSI (Seinäjoki)

Ossi on imuroinut joen pohjaa Vuojemilla, Sotajoella ja Harrijoella 1990-luvulla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Sänkävittinki" Harrijoki (Sotajoki) 1996–98

METTOMÄKI PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Suuren kultan kaipuu" Vuojeminhaara 2000–09

MEURLING SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kotimaa" Miessijoki 1991–95

MIETTINEN MARKO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2021:0015 "Jäniksen Vuosi" Pahaojan Kultalan ja Sotajoentien lopun välillä oleva kuru, (Sotajoki), konekaivu, 2022–26 (Heinonen Ari). Siirto 2025, siirron saajat Väätäinen Markku ja Miettinen Marko.
HL2021:0016 "Ulvova Mylläri" Annabellanoja (Sotajoki), konekaivu, 2022–26 (Heinonen Ari). Siirto 2025, siirron saajat Väätäinen Markku ja Miettinen Marko.

MIETTINEN PENTTI ILMARI "Sametti" s. 28.4.1932, k. 1.10.1989

* Härkäselkä, sametti ja Suolaoja

Pentti käytti aluksi vain karkeaa vakosamettia rännissä. Myöhemmin lisäsi myös rihlat ränniin. Pentti käytti samettia kaiketi aika ensimmäisten joukossa ja sai siitä kutsumanimen. Kemppaisen Jaakko oli mukana parina kesänä Suolaojalla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ritsa" Härkäoja, Härkäselkä (Tolosjoki) 1980–85,
"Kuhmu" Suolaoja, Tolosenhaara 1985–90,
"Kuhmu 2" Suolaoja, Tolosenhaara 1986–90

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 19
Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 99
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 117 (sukunimi väärin, Nieminen)
Patala Anita, Taitä ja saivareita eli Iljetys 2: 25, 192
Ruonaniemi Arvo, Pövipullon kultaa: 208; Vuosi Sata: 113

MIETTINEN TEUVO OLAVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kutustaja" Kutustajanojan yläosa (Sotajoki) 1992–99

MIETTINEN VIKTOR

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kapernaum" (& Yliriesto Jouni) Harrijoki 1990–93

MIETTUNEN JAANA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Lutikka 1" Papinhamina (Sotajoki) 2000–09,
"Pässivuon Gunnar" Sotajoen yläosa 2010–14
<> KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2016:0016 "Pässivuon Gunnar", Sotajoki, Kutturantien sillasta noin 3,5 km ylävirtaan, lapiokaivu, 2018–21.

MIETTUNEN JANNE (Liminka)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0016 "Vuijeminsuu" Vuijeminhaaran suulta alavirtaan päin, Sotajoen itärannalla, lapiokaivu, 2012–11.7.2017. Jatkolupa 2018–28.

MIETTUNEN JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kopsus 3" Kopsusojä, Kopsusselkä (Sodankylä) 2004–12

MIETTUNEN MARTTI JUHANI (valtioneuvos) s. 17.4.1907 Simo, k. 19.1.2002

*** Tankavaaran Kultakylä**

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 74, 75, 76 kuva

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 9

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 98, 140

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 10

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 25, 26 kuvat, 49

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 27, 28 kuvat, 51

Launonen Kauko, Kultakiset 25 vuotta: 22 kuva

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 75, 97, 117

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 36, 40, 42, 42 kuva, 67, 73, 74, 82, 150, 170

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 437

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 22 kuva, 24, 101

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 161

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 4, 18 kuva, 19 kuva, 29, 50 kuva, 71, 77 kuva

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: (17 kuva), 38, 66

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 71, 73, 95, 203; Kultaa ja kohtaloita: 96–97 kuvat; Kultahiekka ja tiimalasi: 23, 26, 44 kuva; Povipullon kultaa: 71, 82, 90, 159; Lemmenjoen kultamuistot: 21, 28, 36, 54, 67; Vuosi Sata: 87

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 185

Stigzelius Herman, Kultakuume: 229, 230 kuva, 231, 238

MIIKULAINEN PEKKA s. _1951

MIINALA REINO (Tornio)

*** Lismajoki**

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruskola 1–4" Lismajoki 2008– (4 kpl)

<> VALTAUSKIRJA:

KaivNro 9075 "Kultaruskola 1" (& Miinala Reino, Korpi Maija-Liisa) Lismanjalo, Lismajoki, Sodankylä, 2014–18.

KaivNro 9263 "Kultaruskola 2" (& Miinala Reino, Korpi Maija-Liisa) Lismanjalo, Lismajoki, Sodankylä, 2014–18.

KaivNro 9264 "Kultaruskola 3" (& Miinala Reino, Korpi Maija-Liisa) Lismanjalo, Lismajoki, Sodankylä, 2014–18.

KaivNro 9065 "Kultaruskola 4" (& Miinala Reino, Korpi Maija-Liisa) Lismanjalo, Lismajoki, Sodankylä, 2014–18.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0023 "Ruskola" (& Pro Arctic Miinala Oy, Kuusirati Lauri, Miinala Reino) Lismajoki, Sodankylä, konekaivu, 2016–19. Jatkolupa 2019–29.

HL2014:0012 "Nipsu" (Miinala Reino, Korpi Marja-Liisa) Lismanjalon ja Riestovaaran välillä, Lismajoki, Sodankylä, lapiokaivu, 2016–20.

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 169

MIINI ANTERO JOHANNES (Huittinen) s. 1943

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Turha toive" Sompiohaara (Sodankylä) 2010–14

MIINI KEIJO (putkimies, Kainuu)

Keijo lähti Australiaan 1970-luvulla ja aloitti siellä vedenalaisen imukaivun muutaman vuoden kuluessa. Myöhemmin hän suoritti puskassa kulanetsinnän metallinpaljasti-

mella. Keijo on löytänyt sekahipun 1300 g, jossa sulattaessa tuli kultaa 1050 g. Hän on myös löytänyt hipun, joka painoi 489 g.

MIKKOLA

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 10

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 127

Partanen Seppo J., Ivalojoen: 11

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 150

MIKKOLA AILA

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

MIKKOLA AIMO (geologi) s. 1917

* Tankavaaran Kultakylän ympäristö

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 42 kuva

Stigzelius Herman, Kultakuume: 187 kuva, 190, 227, 229

MIKKOLA ARI

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 39

MIKKOLA EINO (kullankaivaja) s. 1885, k. 1973

* Zellberginoja

Eino oli Kivekkäällä töissä 1920-luvulla

.

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 68

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 94, 111

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 125, 126, 150

MIKKOLA ERIK (talollisen poika, Inari)

* Ivalojoen 1870 – luvulla

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 108

MIKKOLA ERKKI (talollinen, Inari) (= Kukkala Erkki)

* Ivalojoen (Kultalan alue) ja Luttojoen

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Luttojoen 1" Luttojoen 1889–90,

"Luttojoen 2" Vanhaselkä Luttojoen 1896,

"Luttojoen 1" Luttojoen lähteet, Luttojoen 1902,

"Luttojoen 1" Luttojoen lähteet, Luttojoen ylemmän haaran niemessä, Luttojoen 1905

Niskanen Annamari (toim.), Tahto oli vanhempien taskussa: 26

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 38

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 50

Stigzelius Herman, Kultakuume: 84

MIKKOLA ERKKI M. (geologi, tohtori)

– s. 1904 Ikaalinen, k. 13.2.1940 kaatui Taipaleella

* (Ivalojoen Oy)

Erkki julkaisi vuonna 1932 väitöskirjana tutkimuksen On the Physiography and Late-Glacial Deposits in Northern Lapland. Se käsittelee kallioperän muotoja sekä maapeitteen erilaisia muotoja, nimenomaan sulamisvesien kerrostamis- ja kulutustyötä Ivalojoen laaksossa ja sen ympäristössä.

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 7, 18, 23

Stigzelius Herman, Kultakuume: 135, 137, 141, 148
Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: 20

MIKKOLA HEIKKI (talollinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsioja 1" Zellberginojan suulla, Palsioja 1896
"Louhioja 3 ja 10" Louhioja (Ivalojoiki) 1902 (2 kpl),

MIKKOLA HEIKKI "Heikku" s. 1897, k. 1978

*(Harrioja)

Heikki oli Kivekkäällä töissä 1920-luvulla.

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 234 kuva
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 126, 150, 152

MIKKOLA HENRIK

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

MIKKOLA JOHAN ERIK "Erkki" (itsellinen, Kemi) s. 1850, k. 1922

* (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Erkki oli töissä Kivekkään kultahommissa 1920-luvulla.

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 89
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 125

MIKKOLA JUHO ERKKI Mikonpoika (talollinen, Inari) s. 15.2.1850, k. 26.11.1922

* Ivalojoiki (Kultalan alue)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Laanilauttanen 1–2" ojan suulla Laanilauttanen 1889–90 (2 kpl),
"Laanilauttanen 1–2" Laanilauttanen, ojan suulta 2 km (Tolosjoiki) 1890–94 (2 kpl),
"Luttojoiki 1" ylempi latvahaara Vahtamapää (Luttojoiki) 1890–92,
"Palsioja 1" Zellberginojan suulta 150 m alavirtaan (Palsioja) 1894–97

MIKKOLA KEIJO s. 1909

* (Ivalojoiki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 148

MIKKOLA LINDA (Mikkolan Heikin tytär, kokki) s. 1894, k. 1979

* Ivalojoiki, Hunajapisaranniemi

Linda oli Nils Kyrön valtauksella kokkina. Nils kehui Lindaa kauniiksi kuin hunajapisara.
Näin saivat Hunajapisaranpuro ja Hunajapisaranniemi nimet.

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 127

MIKKOLA MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kivikko" Sotajoki 1981–86

MIKKOLA MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Someron pojat" (& Helle Heikki, Luoto Pentti, Virtanen Matti ja Seppo) Vuijeminhaara 1996–2003

MIKKOLA MICHEL Michelinpoika (Inari)

* Ivalojoiki (Sotajokisuu)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" (& Törmänen Petter) suulla Sotajoki 1887–96

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235, 237

MIKKOLA MIKKO (talollinen, Inari) (valtauskirjassa Mickel Mickelson)

* (Ivalojoen, Luttojoen) ja Sotajoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" (& Törmänen Peter) Sotajoen suulla 1887–96,

"Sotajoki 2-3" (& Törmänen Peter) Sotajoen suulla 1887–90 (2 kpl),

"Riitamukka 1–2" Sotajoki 1901 (2 kpl),

"Mustapankki 1" Ivalojoen 1907

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 64

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238

Luhta Vesa, Ivalojoen erämainen kultajoki: 17

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 102, 108, 135; Ivalojoen: 98

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

Stigzelius Herman, Kultakuume: 80

MIKKOLA RYYNE (* KUKKALA RYYNE)

MIKKOLA TOINI (geologi)

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 72

MIKKOLA TOIVO (geologi)

* Kemi

Stigzelius Herman, Kultakuume: 224

MIKKOLA UULE

* Anterijoki

Uule ja Kemppaisen Jaakko kävivät etsimässä kultaa itäkairassa Anterijoen latvoilla. Siellä oli kuivunut kuru josta löytyi pieniä kullan merkkejä.

MIKKOLA VEIJO

Veijo on kaivanut Usko Kopran kaivospiirialueella Moberginojan latvalla.

MIKKOLA VILJO (asentaja, Inari)

* Ivalojoen (Kolmoskosken yläosa, Ruikanmutka) ja talvikaivu

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruikka" Ruikanmutka, Ivalojoen 1949–50

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 56

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 64–65 kuvat, 75; Lapin kultaa: 151

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 84; Sankareita, veijareita ja huijareita: 87; Ivalojoen: 89

MIKKOLA VUOKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Inarinmaan kulta" Zellbergioja (Palsioja) 1998–2003

MIKKONEN ABRAM (Liminka)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

MIKKONEN AILA (Ivalo) ("Isä–Jussin" tytär), s. _1955 Inari

Ailan ystäviin ovat kuuluneet vanhat kultamiehet, Niilo Raumala, Yrjö Korhonen, Heikki Kokko, Unto Koivunen ym. Aila oli Lemmenjoella parina vuonna 1960–luvun lopulla. Kun Tankavaaraan perustettiin turistihuuhtomo, Aila tuli töihin sinne. Aila on kullanhuhdontakilpailujen ensimmäinen naisten Suomen mestari.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rönkönrupijat" Rönkönoja (Tolosjoki) 1999–2008,
"Roprogold" Sotajoen yläosa 2009–13

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 10, 20, (24), 48, 291

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 18, 91

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 138 kuva, 139, 140, (155 kuva)

MIKKONEN ANTTI (geologi)

* Suomen Malmi Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 217, 217 kuva, 224, 225

MIKKONEN HENRIK (työläinen, Liminka)

* Ivalojoen (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

MIKKONEN IRJA

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 101

MIKKONEN JUHO PAAVALI (Jussi) "Isä–Jussi"

– s. 30.9.1907 Inari, k. 9.1.1988 Inari

* Miessijoki vuonna 1950

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasyposium: 10

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 49, 49 kuva, 60

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 51 kuva, 51, 62

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 24, 25, 45, 55, 56, 74, 96, 175, 270

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 15, (22 kuva), 73, 88 kuva

Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 242

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 32, 51

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 167

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 90 kuva; Kultakuumeen kuvat: 14 kuva, 29, 34 kuva, 78 kuva; Kultamaiden retkeilyopas: 10 kuva, 90; Lapin kultamaat: 13 kuva, 127; Sankareita, veijareita ja huijareita: 138 kuva, 189

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 119

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 157, 158

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 39 kuva, 42 kuva, 43, 61 kuva, 66, 139, 157; Kultamaan tyttäret: 123

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 40, 49, 108, 116, 117, 126, 128–129 kuvat, 190, 191, 192;

Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 41, 42; Povipullon kultaa: 7, (72), 138, 139 kuva, 208; Lemmenjoen kultamuistot: 18, (54), (57), 58, 65 kuva, 97 kuva; Vuosi Sata: 95 kuva, 112

MIKKONEN KARL (Rovaniemi)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

MIKKONEN MARTTI

* Palsioja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

Polaris Gold" (& Kauppinen Martti, Mikkonen Matti) Palsioja 1984–89

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 64

MIKKONEN MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Polaris Gold" (Kauppinen Martti, Mikkonen Martti) Palsioja 1984–89

MIKKONEN PAAVO "Pate"

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 6, 14, 16, 18

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 9

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 38 kuva, 42

MIKKONEN TYINE (Inari) s. 4.3.1927, k. 30.12.2016 Inari

Tyine avioitui Juha Mikkosen (Isä-Jussi) kanssa.

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 76 kuva

MINKKINEN

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 68, 141, 307

MINKKINEN ELVI (Oitti) s. _1945

* (Ruihtuäytsi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 3735 "Ruitun ihme" (& Minkkinen Elvi, Minkkinen Vesa-Pekka, Pischov Kai) Ruihtuäytsi, (Lemmenjoki), kaivospiiri 1993-. Kaivosoikeuden siirto Mika Telilälle 2015.

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 75

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 210, 219, 219 kuva, 244

MINKKINEN REIJO (Savonlinna) s. _1940

MINKKINEN REIJO s. _1946

* Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1984–92

MINKKINEN VEIJO (teknikko, Kerava)

* Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruitun Ihme" (& Kangasniemi Jaakko) Ruihtuäytsi 1985–93 kaivospiiri 1993–,

"Ruihtun kalliokulta" Ruihtuäytsin yläosa 1990–93 kaivospiiri 1992–(Kangasniemi)

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 93, 93 kuva

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 75

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 139

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 161

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1988: 20–23

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 22

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 210, 216, 218–219, 219 kuva, 240, 244

MINKKINEN VESA-JUKKA

* Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 3735 "Ruitun ihme" (& Minkkinen Elvi, Minkkinen Vesa-Pekka, Pischov Kai) Ruihtuäytsi, (Lemmenjoki), kaivospiiri 1993-. Kaivosoikeuden siirto Mika Telilälle 2015.

MINNI REIJO (Seinäjoki) s. _1946

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"JR:n Kultala (& Minni Reino, Mäkelä Jorma) Lemmenjoki 1983–90,

"RM:n kultala" Lemmenjoki 1989–94,

©JJK

"AR:n Kultala" (& Vuori Ari) Morgamoja, Humula (Lemmenjoki) 1995–2002,
"Kotaojan Kultala" Kotaoja (Morgamoja) 2001–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0048 "Kotaojan Kultala II" (& Minni Reijo, Vuori Ari) Kotaoja, Morgamojalta 500 m, lapiokaivu, 2012–14.

HL2011:0048 "Kotaojan Kultala II" (& Minni Reijo, Vuori Ari) Kotaoja, Morgamojalta 500 m, lapiokaivu, 2016–19. Jatkolupa 2019–29.

MINNI REINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"JR:n Kultala" (& Minni Reijo, Mäkelä Jorma) Lemmenjoki 1983–90

MINNILÄ KALEVI "Paappa"

* Hipputiedosto

Kalevi aloitti kullankaivuun vuonna 2002 Zelberginojalla ("Pakanamaa").

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0072 "Pakanamaa" (& Vaali Tapio, Kolu Henrikki, Minnilä Kalevi, Mäkilautila Martti) Zellberginojan yläosa ja sivukuru, lapiokaivu, 2013–16.

MITTLER

* Lapin Mineraali Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 185

MOBERG ANDERS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Topplänta" Uusihaara 2007–11

MOBERG ARTHUR MALAKIAS Gustavsson (Murama) (asianajaja, Rovaniemen pitäjä) s. 8.2.1872, k. 10.7.1932

* Moberginoja ja Sotajoki (Matinkiviniemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mobergin Sotajoki 1–5" (& Puhakka August) Sotajoki 1925 (5 kpl),

"Mobergin Moberginoja 6" (& Puhakka Antti) Moberginoja (Sotajoki) 1925

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 313

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 36

MOBERG GUSTAF Antinp. (ent. Montonen) (metsänpäällysmies, kruununnimismies Sodankylä), s. 20.11.1825 Puumala, k. 26.7.1886

* Hipputiedosto, Ivalojoen (Kolmoskosken yläosa, Kultalan alue), Kitinen, kullanetsintälupa, Moberginjätkä, Moberginoja, Moberginojan Kultala, Sotajoki (Moberginojasuu, Hoikanniemi, Matinkiviniemi ja Moberginniemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 40" Moberg Sotajoki 1878–79,

"Sotajoki 1–6" Ivalojoelta 11 km, Sotajoki 1882 (6 kpl)

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 19

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 54, 72

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 18, 19

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 37, 38

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 36; Lapin kultamaat: 27 kartta, 50 (Etunimenä Andreas)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11, 61, 61 kartta, 62, 63; Lapin kultamaat: 20, 27 kartta, 47;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 14, 33, 58, 67, 69, 86, 114, 115 kartta, 117, 134; Ivalojoen: 59 kartta, 89, 113, 124

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14, 29, 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17, 33, 35 kartta
Pitkänen Paavo, Kultaa ja kiviä: 27
Stigzelius Herman, Kultakuume: 51, 56, 59, 63, 66, 68, 71, 73, 77, 80, 83
Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 78, 79 kartat
Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 163
Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 133

MOBERG KAI s. 1950 Sodankylä

* Hevoskuru

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mobergin Kultala" Tankavaara (Tankajoki) 1985–91

Keränen Pekka, Teknokulturaatio: 60, 61, 62, 63, 64, 81, 83, 84, 85, 86, 91, 92, 95, 96, 97, kuvat 7, 9, 10, 11, 12

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 38

MOBERG KARL ADOLF (vuorimestari) s. 1840, k. 1901

* Ivalojoen (Alakoski, Kultalan Kruunun Stationi 1870–luvulla), Geologinen komissio

Mäkipuro Viljo, Kultaa–Lappia ja kullankaivajia: 32–33 kuvat, 38

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 98

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 18, 19; Kultamuseo 10 vuotta: 31, 33; Lapin kultamaat: 24;

Saariselkä: 48 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 65, 67, 76, 77

Stigzelius Herman, Kultakuume: 50 kuva, 50, 52, 53, 56, 58, 59, 62, 66, 73, 76, 77, 87

van der MOER PETRONELLA SYLVIA ANTOINETTE ("Petronella")

- s. 11.9.1923 Haag, Hollanti, k. 28.1.2014 San Francisco, Kalifornia

* Kuivakuru, Morgamoja, Petronellan kukkulat ja veneliikenne

Petronella teki ensimmäisen retken geologi Klaus Säynäjärven kanssa Lemmenjoelle kävellen heinäkuun lopulla 1949. Reitti lähti nykyiseltä nelostieltä Hirvasvuopioon Tolosjoelle, Pahaojan Kultalan ja Ivalojoen Kultalan kautta Kutturaan ja edelleen erämaan halki Morgamojalle. Paluu tapahtui veneellä Lemmenjokea pitkin Siko-vuonoon. Petronella ja Klaus kävelivät Inariin ja jatkoivat linja-autolla Kutturan tienhaaraan.

Petronella palasi Inariin ja elokuun lopulla Aaro Raumala lähti hänen kanssa polkupyörillä Inarista Menesjärvelle. He ylittivät järven veneellä Jomppalaan. Lopun matkan Njurgulahteen taittui kävellen ja sieltä Kultahaminaan veneellä.

Petronella lähti asioille syyskuun lopulla Pentti Harisen, Erkki Koskisen ja Niilo Rauman kanssa Inariin ja Ivaloon. Petronellan pidättivät Suopon miehet Ivalossa. Häntä syytettiin vakoilusta ja maksamattomista hotellilaskuista. Petronella sai sakkotuomioita erilaisista rikkomuksista. Ystävät maksoivat Petronellan sakot ja hänet karkotettiin maasta 22.10.1949.

Petronella oli Säynäjärven kanssa Lemmenjoella 6 päivää ja Pellisen porukan kokon apulaisena kolme viikkoa.

Petronella muutti 21.7.1969 Yhdysvaltoihin ja vietti 88-vuotissyntäreitä Kaliforniassa San Rafaelin pikkukaupungissa.

Forsberg Pepe, Sorsa Mikko, Kansallispuistot tutuiksi, Pohjois-Suomi: 135, 138

Johansson Peter ym., Lemmenjoki, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 17

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 70, 80, 81, 110, 111, 297, 305

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 67, 68, 87

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 285

Kemppinen Kullervo, Eräretkeily: 463

Kemppinen Kullervo, Poropolku kutsuu: 186

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 225, 226, 227, 228, 236; Lapin retkeilyopas: 93, 94; Pohjoiset erämaat: 126, 127
 Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 29–30, 66–70, 96–97 kuvat, 90, 102
 Kultamuseo nro 18, Golden World: 14 kuva, 15
 Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommuksset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 20
 Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 93
 Lainio Eka, Noitarummut ja kalajumalat: 44
 Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää
 Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 48, 54, 54 kuva
 Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 18, 27, 32 kuva, 33
 Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 432, 434
 Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 14
 Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 101, 207–216
 Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 154, 155, 156, 164, 165
 Liimatainen Sari, Pienestä kultahuutomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 82, 83
 Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 115, 238, 239, 240, 241, 242, 245, 272–273 kuvat; Lapin kultaa: 60, 64–65 kuvat, 81, 82, 83, 188; Lemmenjoen kultasatu: 19, 22, 112–113 kuvat, 116, 117, 118, 119, 120, 122, 123
 Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 53, 115, 118, 119 kuva, 120, 149, 171, 186; Kultakuumeen kuvat: 74; Kultamaiden retkeilyopas: 32, 53 kuva, 54, 56, 68, 75, 98, 99; Kultamuseo 10 vuotta: 43, 48; Lapin kultamaat: 43, 71, 73, 74, 87, 88, 110; Lemmenjoen kultamaat: 9, 18, 20, 21; Saariselkä: 63; Sankareita, veijareita ja huijareita: 5, 142 kuva, 164, 177, 180–182, 212; Ivalojoiki: 107
 Partanen Seppo J., Lukkarinen Hannu, Lapinmaan kuusi vuodenaikaa: 95, 96
 Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 11, 88
 Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 18, 186
 Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: koko kirja
 Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 13, 201, 202
 Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 29–30, 99 kuva, 118; Kultamaan tyttäret: 8, 49–58, 50 kuva, 59, 61, 65, 66, 68
 Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 23, 24, 25, 26, 27, 28, 29, 30, 32, 36; Kultahiekka ja tiimalasi: 13, 14, 15, 16, 17, 24 kuva; Povipullon kultaa: 45–46, 47 kuva, 58, (72), 109; Lemmenjoen kultamuistot: 16, 39
 Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 171, 179, 180, (182)
 Stigzelius Herman, Kultakuume: 206, 209, 210, 240
 Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 38
 Teeriaho Yrjö, Kartan kanssa kairassa: 95
 Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 110, 111, 112, 176 kuva, 176

van der MOER SOLANGE (Yhdysvallat) s. 7.2.1955 Marseill, Ranska, k. 15.1.2025

Jouko Korhonen järjesti Petronellan tyttären Solangen vierailun Lapissa heinäkuussa 2014 ja se salattiin lehdistöltä. Jouko kuljetti Solangen Morgamojan Kultalaan (Pellisen kämpälle). Solange kävi myös Inarissa Pyrkyrien Palstalla ja jätti äitinsä tuhkaa molempiin paikkoihin. Samalla kertaa Inarin hautausmaalla olevaan muistomerkkiin kiinnitettiin Petronellasta kertova metallinen laatta.

Solange oli vieraana Lapin Kullankaivajien Liiton 65-vuotisjuhlassa Tankavaarassa 31.7.2014. Solange osallistui kullanhuhdonnan perinnesarjaan.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 285
 Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 186
 Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 98; Kultamaan tyttäret: 56 kuva, 57, 57 kuva
 Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 180
 Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 110 kuva, 110, 111 kuva, 112 kuva, 112, 176

MOIKKA

* lisälmenoja

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 60

MOIKKA (työmies)

* Prospektor Oy
Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

MOIKKA M. E. (talollinen, Inari)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Valtaus 1–4" Palsioja 1902 (4 kpl)

MOILANEN ANTTI
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kullanmuru" (& Heikkinen Raimo, Kurkinen Eero, Kyllönen Tero, Pulkkinen Kari) Vuijemijoen suuosa (Sotajoki) 1996–2000

MOILANEN AULIS
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Hippu" Kyläjoenniva (Ivalojoki) 1995–2000

MOILANEN BENJAMI (maanviljelijä, Salla)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Sodankylä upa 1–3" Hopiaoja (Tankajoki) 1941–1942 (3 kpl),
"Sodankylä upa 1–2" Hopiaoja (Tankajoki) 1943 (2 kpl)
"Soklioja" (Nuortijoki, Savukoski) 1953–53,
"Soklioja" (Nuortijoki, Savukoski) 1954–54

MOILANEN JAKOB (työläinen, Puolanka)
* Ivalojoki (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

MOILANEN JOHAN (työläinen, Puolanka)
* Ivalojoki (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

MOILANEN KALERVO (Ivalo)
* Kivikkopuro vuonna 1950
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 15

MOILANEN KONSTA KALEVI
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 40; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

MOILANEN LARS (kyytimies, Oulu)
* Ivalojoki (Alakoski, Kolmoskosken alaosa, Saunakoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 76, 87

MOILANEN MARKO
<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2016:0023 "Golleba'iki", (& Kämäräinen Pekka, Annanolli Jussi, Moilanen Marko, Mannila Jari, Kuru Pirkka-Pekka), Lismajoen yläosalla, Roivainen, Sodankylä, lapiokaivu, 2017–21. Jatkolupa 2022–26.

MOILANEN TIMO (Oitti) s. _1954
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Lapinkulta" Lemmenjoki 1991–95

MOISANEN MAUNO (Oulu, Ivalo)
* (Hangasoja, Kuivakurun yläosa)

Maunon ensimmäinen vaskaus tapahtui 1980-luvun puolivälin jälkeen Voitto Muikun opastuksella Jänisjoella (Puolanka). Mauno sai myös hyviä neuvoja Erkki Kreiviltä.

Mauno kaivoi Hangasojan valtauksella ja 2000-luvulla Janne Kanniston valtauksella Kuivakurulla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hangas-Kulta" (& Heikkilä Seppo) Hangasoja (Tolosjoki) 1989–94,

"Kultaselkä" Kopsuselkä 2010–10

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

"HL2012:0035 Hevoskurun kulta" (& Moisanen Mauno, Ranta Kristian) Hevoskuru, Korhosenharjun pohjoispuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2013–17. Moisanen on luopunut luvasta. Luvan siirto Kristian Rannalle 2013.

MOISIO JUSSI (Ivalo) s. _1942

MOISIO MAURI

* (Palsioja 1980-luvulla)

MOKKO TATU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kaarrepankki" (& Orajärvi Ilmari, Kohtamäki Antti, Niinikoski Ulla, Kudinoff Ralf, Orajärvi Sami) Kaarreoja Miessijoki kaivospiiri 1997–

MOLIN HERMAN (renki, Kemi)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

MOLKOSELKÄ PASI (ylitarkastaja, Kittilä)

* Tukes

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 57

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 140 kuva, 140

MONONEN MARTTI KALEVI (Hämeenlinna) s. 17.10.1938, k. 23.6.2012

Kalevi on etsinyt kultaa useita vuosia.

MONONEN TERHO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

Moberginjojan kaivospiiri, kaivosoikeuden siirto 2019: Ahola Jorma, Bäckman Göran, Heikkinen Jouko, Jauhiainen Jussi, Kopra Usko, Luhta Vesa, Mastomäki Ari, Mononen Terho, Salonen Jukka, Salonen Juhani ja Valkonen Juhani.

HL2019:0031 "Teru" Moberginjoja, Sotajoelta 800 m, konekaivu, 2020–30. Siirto 2025, saajat Alaruikka Mirja, Kaartinen Raimo.

MONTHAN TIMO (Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hikiunelma" Rönkönoja 1993–98

MONTO ERNST

* Sotajoki (Riihelänojan paikkeilla)

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 34

MONTONEN (* MOBERG ANDREAS)

MOORLAG FROUKJE ESTER

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0086 "Äffäväärin", Elsaojan yläosalla, Palsintien länsi-pohjoispuolella, konekaivu, 2015–19. Jatkolupa 2019–29. Luvan siirto 1.2024, saajat: Walda Tim, Moorlag Froukje Ester. Aikaisempi haltija Liukkonen Reima.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 72, 99

MOROTTAJA

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 11

MOROTTAJA ANDERS (lappalainen, Inari)

* Ivalojoiki (Saarnaköngäs 1870-luvulla)

Anders kaivoi kultaa Jakob Ervastin ja Nils Lepistön kanssa.

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 67

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235, 236, 237

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 44, 168

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 44; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 47

MOROTTAJA ANTTI s. 1866, k. 1933

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: s.287

MOROTTAJA ANTTI Yrjänänpoika "Ranta-Antti" (kruununtorppari, Inari)

– s. 5.1.1891 Inari, k. 25.12.1965

* Kotaoja, Lemmenjoki ja Sotajoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jomppanen 1–2" Kotaoja (Morgamoja, Lemmenjoki) 1902 (2 kpl)

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 54, 70, 71 kartta, 72, 82, 84, 85

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 43

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235, 237, 241

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 133, 140

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 107, 123, 179; Sankareita, veijareita ja huijareita: 168, 178, 185

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 181, 182

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 79

Stigzelius Herman, Kultakuume: 194, 195, 197

MOROTTAJA ANTTI "Menes-Antti tai Karhu-Antti"

– s. 1853, k. 1907

* Sotkajärvi, Lemmenjoki

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 41

Stigzelius Herman, Kultakuume: 197, 201

MOROTTAJA JUHO PEKKA (Inari) s. 27.4.1910, k. 17.6.1967

* Miessijoki ja (Puskuoja)

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14

Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 111

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 189, 206, 209

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 40; Kultahiekka ja tiimalasi: 21

MOROTTAJA MARIA (* myöhemmin Raumala Maria ja Kokko Maria) "Ranta-Mari"

Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 43 kuva, (68)

MOROTTAJA PEKKA "Karhu-Pekka" s. 11.4.1924 Kaamassaari, k. 25.9.2006

* Karukorvenkuru ja Miessijoki

Pekka lähti Urho Korppilan kanssa Lemmenjoelle 1950-luvun alussa. He kaivoivat ensin Karukorvenkurussa Sven Karukorven porukassa. Paikassa oli heikosti kultaa ja he siirtyivät Miessijoen latvalle Jouko Loppukaarten ja Pauli Ruokasen porukkaan.

MOROTTAJA TUURE (Inari)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 231, 232 kuva

MOSABACKA GUSTAF (itsellinen, Kalajoki)

* Ivalojoen (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

MUHLI ESA

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 167 kuva

MUHONEN PEKKA (koneteknikko) s. 8.9.1930 Enonkoski, k. 29.9.1997 Haaparanta

* Ammattisormus

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 15, 67, 68 kuva, 89, 94, 97

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkymät: 83, 84, 102, 144, 150, 151, 170, 174

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuutomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 22 kuva, 23 kuva

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 237, 244

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 121, 122, 168, 171; Povipullon kultaa: (62), (63), (64), (65), (66), (88), 124, (128), (129), (130), (152), 153; Suuri vaskaaja on vaskannut: 44, 45; Lemmenjoen kultamuistot: 35, 42 kuva, 46, 49, 51, 52, 53, 64 kuva, 67, 75, 84, 94, 102, 106 kuva; Vuosi Sata: 84
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 182

MUIKKU ANNELI (Puolanka)

* Kioski Kutturantiella

Anneli myi Kutturantien ja Sotajoentien risteyksessä erilaisia käsitöitä vuonna 1989.

Anneli aloitti vuonna 1993 elintarvikkeiden ym. myynnin myymälävaunusta Kutturantien ja Sotajoentien risteyksessä. Hirsinen kämpä rakennettiin vuonna 1995 ja sitä laajennettiin vuonna 2000. Annelin kahvipullat, leivonnaiset ja munkit olivat aina tuoreita, aamulla leivottuja. Voitto lopetti kullan kaivamisen Vuijemilla ja oli sen jälkeen kioskillä apuna. Keväällä 2005 Anneli ja Voitto myivät kioskin.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 40, 41, 90

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 168

MUIKKU VOITTO (Puolanka) s. _1944

* (Palsioja ja Vuijeminhaara)

Heikki Korhosen paikka siirtyi Jalolle Hokkaselle ja Voitolle vuonna 1987.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jänisjoki" Jänisjoki (Aittokylä, Puolanka) 1985–90,

"Palsin kultala" Palsioja 1988–96,

"Kultakala" Vuijeminhaara (Sotajoki) 1996–2003

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 145 kuva, 168; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): (88 kuva)

Tietoa netissä: <http://mahti.pp.fi/voitto1.htm>

MUKKALA PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rikala" Ivalojoen 1986–91

MUNCK HENRIK (poliisikonstaapeli, Helsinki, vt. fiskaali Oulu)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Grönholm 1–2" Grönholmankoski, Ivalojoen 1901 (2 kpl),

"Hangasoja 1" Hangasojan suulla (Tolosjoki) 1901

MUNNE VILHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hämäräkuru" (& Pilttonen Hannu) Ritaoja (Ivalojoiki) 1995–99

MUNTER NILS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Suomies" Kultaoja, Tolosjoki (Sodankylä) 1999–2006

MUONIOVAARA MANNE (insinööri) (entinen Knoblock) s. 1884

* (Ivalojoiki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 143, 146, 147, 148

MUOTKAJÄRVI HERMAN (metsuri, kullankaivaja) k. 21.11.1928

* (Klondike)

MUOTKAJÄRVI PIRJO

* (Jäkälä–äytsi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Elinkautinen" Hopiaoja, Tankavaara 2000–2005

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: (7 kuva), 191–203

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 78, 80, 171, 186, 194

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 124, 190

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 135 kuva, 148 kuva, 150

MUOTKAJÄRVI VILMA s. 2004

* (Jäkälä–äytsi)

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 84, 92 kuva, 195

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 124

MURRO JARMO TAPANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eltoraato" (& Lungren Mika) Livonlammenpuro (Posio) 1996–2000

MURTO MIKAEL

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0008 "Kultaharakka" (& Murto Mikael, Martikainen Sami-Pekka) Pahaojan keskiosalla, (Sotajoki), lapiokaivu, 2022–26.

MURTO TAPIO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0020 "TP Gold 2" Vuijeminhaara, lapiokaivu, 2025–29.

MURTOLA OLAVI (Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Ruikanmutka 1870–luvulla)

MURTONEN MANNE (Vaasa) s. Jurva

* (Pikku–Kutustajanoja, Sotajoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatusina" (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku, Syvänen Kari ym.) Pikku–Kutustajanoja, Kutustajanharjut (Sotajoki) 2001–08,

"Kultatasku–Goldpocket" (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku) Pikku–Kutustajanojan latvaosalla (Sotajoki) 2005–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0079 "Kultatasku 2–Goldpocket 2" (& 7) Pikku–Kutustajanojan latvaosalla, Kutustajanharjun ja Kutturantien eteläpuolella, (Sotajoki), lapiokaivu, 2013–16, (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola

Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku), jatkolupa 2017–27. Kullanhuhdentaluvan siirto 27.2.2020.

MURTONIEMI EERO

* (Ruihtuäytsi)

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 219

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 101; Lapin kultamaat: 88; Lemmenjoen kultamaat: 21

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 56; Povipullon kultaa: 18

MUSTA YRJÄNÄ (talollinen Inarista)

* Ivalojoen (Rovaniemenkoski, Vaskisjoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoen 1" Palsinojansuu (Ivalojoen) 1892–93,

"Palopirttinoja 1" Palopirttinoja (Palsioja) 1895–96,

"Palsioja 1" Palsiojan suulta 2,5 km Palsioja 1896–97,

"Sotajoki 1" Moberginjoen suulla, Sotajoki 1898–1900,

"Valtaus 1" Vaskisjoen suulla, Ivalojoen 1901,

"Iisalmen kaivos" Iisalmenoja, Ivalojoelta 4 km 1901–05,

"Vaskissuvanto 1–2" (& Kyrö Nils) Vaskissuvanto, Ivalojoen 1904 (2 kpl)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 56, 57

Luhta Vesa, Kullaa Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 57

MUSTAJÄRVI PEKKA (Nokia) s. _1950

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Latvapankki II" Kultajoen latvalla (Sodankylä) 2002–06,

"Latvapankki" Kultajoen latvalla 2003–07

MUSTAKANGAS JUHA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Isovuomaselän Pankki" (& Kaikkonen Kari) Iso Vuomaselkä Tankajoen latvat 1996–2001

MUSTONEN HANNU

* Lappoimurointi, (Tolosjoki, Harrijoen eteläinen haara)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuru" Harrijoki (Sotajoki) 1995–2000,

"Kultaliru" Harrijoen sivupuro (Tolosjoki) 1998–2009

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 153

MUSTONEN THOMAS

* Ivalojoen (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

MUSTONEN VESA

* Lappoimurointi, (Tolosjoki, Harrijoen eteläinen haara)

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 110; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 153

MUTANEN LEILA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Coro Juuvus" Miessijoki 1991–96 (kaivospiiri 1994–),

"Tunturipuro" (& Nygren Taisto) Jomppastenojan yläosa, Morgamoja (Lemmenjoki) 1991–99

MUTANEN TAPANI (geologi)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 233, 235

MUTENIA REINO

* (Lemmenjoen alueella 1950-luvulla)

MUTENIA VILJO KALEVI s. 28.9.1943 Sodankylä, Mutenia, k. 2.10.2008 Sodankylä

* Hipputiedosto, Linja–auto–oja ja Viikset

Viljo käytti imuria montun kaivamiseen, koska hänen selkänsä oli huonossa kunnossa. Viljo myös kertoi, että oli ollut imuroimassa Nattasilta laskevaa puroa sekä Härkäselässä isohkon kiven reunoja. Molemmista paikoista kultaa löytyi. Viljo käytti "viiksiä" kullan etsinnässä.

Kioskilla tapasimme useita kertoja kahvittelemassa. Viljo kävi usein Nalle koiran kanssa allekirjoittaneen valtauksella ja me myös tehtiin vastavierailuja.

Muistuu eräs tapaus, kun olimme tulleet Pekan kanssa vierailulle Viljon valtaukselle.

Viljo ja Teuva Korpikoski korjasivat linja-autossa kaasujääkaappia. Molemmilla paloivat tupakat suussa ja päät olivat jääkaapin sisällä. Molemmat tuumasivat, ettei kaasua tule. Minä ja Pekka poistuimme linja-autosta nopeasti jos vaikka sitä kaasua alkaisikin tulla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eldorado II" Linja–auto–oja (Sotajoki) 1996–2005,

"Eldorado III" (& Immonen Jukka) Linja–auto–oja (Sotajoki) 2006–10

MUTKA PAULI

* Ruihtuäytysi vuonna 1950

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 15

MYKKÄNEN HEIKKI

* Jäkäläpää

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 72

Stigzelius Herman, Kultakuume: 220, 222

MYLLER F. H. (elänyt 1800–luvulla)

* Kultatietoa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 17

MYLLYKANGAS JARI "ligori" (Toholampi)

* Hipputiedosto, (Sotajoki)

Jari toimii Kalervo Ruohoniemen valtauksella Sotajoella.

Jari kaivoi koneella Usko Kopran valtauksella ja myöhemmin Göran Backmannin valtauksella Moberginojan latvauomalla. Jari kokeili pääsiäisenä 2006 talvikaivuuta Hangasojalla. Raimo Hammar kaivoi Hangasojalla Jarin ja Taisto Myllykankaan kanssa.

MYLLYKANGAS KEIJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 9016 "Goldmainers" (& Myllykangas Timo, Myllykangas Keijo, Ruotsalainen Juha, Taivassalo Tuomo) Vuijeminhaara 2011–15. Valtausoikeuden siirto lokakuu 2014, uudet haltijat Väyrynen Pekka, Pöllänen Heikki ja Saukko Tapio.

MYLLYKANGAS TIMO VELI (Toholampi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 9016 "Goldmainers" (& Myllykangas Timo, Myllykangas Keijo, Ruotsalainen Juha, Taivassalo Tuomo) Vuijeminhaara 2011–15. Valtausoikeuden siirto lokakuu 2014, uudet haltijat Väyrynen Pekka, Pöllänen Heikki ja Saukko Tapio.

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2012:0004 "Kultakirstu" (& Myllykangas Timo, Huuki Julle) Multatunturin pohj. puol., Pulkkisenojasaulta 550 m alavirran suuntaan Palsiojaa, lapiokaivu, 2012–17.

MYLLYKANGAS TAUNO

<>KULLNHUUHDONTALUPA:

HL2017:0008 "Köysivaaran kultapuro" Köysivaaranoja, Köysilammelta tulevassa purossa, (Köysihaara), lapiokaivu, 2018–21.

MYLLYKOSKI MAURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mullankuru" Vuijemi (Sotajoki) 1992–97

MYLLYKOSKI TAUNO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kumpurinne" Köysihaaran yläosa 1992–99,

"Portti Niva" Porttikallio, Ivalojohti 2004–08

MYLLYLÄ JOUNI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0017 "Kulta & Kuukki" (& Keskisipilä Timo, Myllylä Jouni) Kuusiojan alaosa, Palsiojalta 200 m, lapiokaivu, 2014–18.

MYLLYMÄKI ANTTI (työnjohtaja)

* Laanila

Stigzelius Herman, Kultakuume: 217

MYLLYMÄKI JUSSI

* Ivalojohti (Björklundinkoski)

Luukkola Pekka, Kultajoki: 84 kuva, 85 kuva

MYLLYNEN MIKKO-MATIAS

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0045 "Mylykky" Riestovaara, Tuulisojan latvalla, Sodankylä, konekaivu, 2021–25.

MYRYRY LEEVI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0057 "Gold Hill" Harrioja, Iso Harrivaaran eteläpuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu. Jatkolupa 2018–28 (& Suominen Juhani, Jaatinen Pekka, Kananen Reijo, Myryry Leevi). Luvan siirto, luvan saajat 2020: Suominen Juhani, Kinnunen Jyrki, Myryry Leevi, Jaatinen Pekka.

MÄENPÄÄ EINO KUSTAA (kirvesmies, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puordna" Puordnajoki, Postijoki (Vaskojoki) 1951–54

MÄENPÄÄ ILKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Unilehto" Pataoja (Ivalojohti) 2003–07

MÄENPÄÄ JAAKKO (Nivala) s. 2000

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 26 kuva, 27 kuva

MÄENPÄÄ JARI (Nivala)

* (Sotajoki)

Jari ja Pirkko aloittivat kultahommat vuonna 1992 kavereitten valtauksella vuokralaisena. He etsivät kultaakin joen pohjasta imurikaluston avulla. Viljo Siivola on porukassa mukana.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lutikka 1" Papinhamina, Sotajoki 2000–04,

"Kultapari" Sotajoki 2003–07,

"Koskenniska" Rovaniemenpankki, Sotajoki 2005–11,
"Koskenniska 2" Rovaniemenpankki, Sotajoki 2006–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0025 "Koskenniska 2" Rovaniemenpankki, Vuijeminhaaran suulta Sotajokea ylävirtaan lähelle Metsähallituksen kämppää, lapiio- ja imurikaivu, 2012–14.

HL2011:0036 "Koskenniska 2" Rovaniemenpankki Vuijemihaarasta ylävirtaan Sotajokea lähelle Moberginojan suulta, lapiio- ja imurikaivu, 2015–19. Jatkolupa 2020–30.

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 26 kuva, 27 kuva

MÄENPÄÄ JENNI (Nivala) s. 1994

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 27 kuva

MÄENPÄÄ KUSTAA EINO (kirvesmies Inarista)

* Puordnajoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puordna" Puordnajoki (Postijoki, Vaskojoki) 1951–54

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 86; Sankareita, veijareita ja huijareita: 197

MÄENPÄÄ MAURI

* Jäkälä-äytsi

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14

MÄENPÄÄ PETTERI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0018 "Tuntsan aarre" Nuolusoja, Salla, lapiokaivu, 2022–26.

HL2023:0006 "Tuntsan aarre II" (& Mäenpää Petteri, Tölli Sampo), Nuolusoja, Salla, lapiokaivu, 2024–28. Siirto 2026, siirron saaja Niinimaa Juha.

MÄENPÄÄ PIRKKO (Nivala)

* (Sotajoki)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0006 "Lismankulta" Lismajoki, Lismapalo, Roivainen, Sodankylä, lapiokaivu. Kullanhuuhdontaluvan raukeamispäätös joulukuu 2015.

HL2011:0036 "Koskenniska 2" Rovaniemenpankki Vuijemihaarasta ylävirtaan Sotajokea lähelle Moberginojan suulta, lapiio- ja imurikaivu. Jatkolupa 2020–30.

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 27 kuva

MÄENPÄÄ RIINA (Nivala) s. 1991

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 27 kuva

MÄENPÄÄ TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tolvanen 2" Ivalojoen 1989–94

MÄENPÄÄ VEIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Onnenmaa" (& Kostinen Hannu ja Leila) Heikkilänoja ja Morgamoja 1996–2001.

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0058 "Morgamin kulta" (& Kostinen Leila, Mäenpää Veikko, Kostinen Hannu, Kemppi Teija) Morgamoja, Kotaojan suuosalla, lapiokaivu, 2020–30.

MÄENSIVU MARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0057 "Ahteensyrjä" (& Mäensivu Ola, Mäensivu Mari) Härkäseljänoja, Kivekkään entisen kämpän kohdalla, konekaivu, 2022–26.

MÄENSIVU OLA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2016:0038 "Rinneulta" (& Salonen Hannu, Kautovuori Kimmo), Palsiojan luoteispuolella, Elsaajan ja Jääskeläisenojan välimaastossa, konekaivu, 2018–21. Kullanhuuhdontalupa siirtynyt Kautovuoren Kimmolle 2019. Luvan siirto, saaja: Mäensivu Ola, 2021–22. Jatkolupa 2022–32.

HL2020:0057 "Ahteensyrjä" (& Mäensivu Ola, Mäensivu Mari) Härkäseljänoja, Kivekkään entisen kämpän kohdalla, konekaivu, 2022–26.

MÄHÖNEN JONI (Rovaniemi)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0085 "Mäkäräoja" (& Mähönen Joni, Takala Markus) Mäkäräoja, Kiviharjun ja Hyypänkummun välillä, oja laskee Siikajokeen joka on Tankajoen sivuhaara, Sodankylä, lapiokaivu, 2013–17.

MÄHÖNEN MATTI (sähköinsinööri, ekonomi, Hollola, Helsinki) s. 22.7.1932 Hollola, k. 22.10.2009 Helsinki

* Loijakkokuru

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Suden Kuru" Luiro 1977–83,

"Suden kakkoskuru" Tankavaara (Tankajoki) 1983–89,

"Sudankuoppa" (& Alanko Reino) Tankavaara (Tankajoki) 1989–93,

"Sudenpesä" (& Alanko Reino) Loijakkakuru (Tankavaara) 1994–2000,

"Prokuristi II" (& Grönlund Johan) Valkiankalliojoja (Hangasoja) 1999–2003,

"Gumppegurra" Loijakkokuru, lampi (Tankavaara) 2003–07

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 82, 172

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 27, 28, 70, 72, 75, 90, 118, 123; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 52

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 124–125, 125 kuva

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 89, 102

Suomen jalokiviharrastajain yhdistys, 25 vuotta jalokiviharrastusta Suomessa: 18, 35, 66 kuva

MÄHÖNEN TOMMI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0016 "Kultaselkä" Härkäselän päällä, Kutturantien eteläpuolella tien vieressä, konekaivu. Jatkolupa 2020–30, (Aikaisemmat haltijat: Mäkelä Ari, Järvenoja Heikki, Luimula Aarne). Luvan siirto 9.2020, siirron saaja Mähönen Tommi. Luvan siirto 8.2024, siirron saaja T&L Koivisto Oy.

MÄKELÄ AKI

* Hipputiedosto

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 8100 "Moreeni Myyrät" valtausoikeuden siirto 2013 Rainer Kaplilta ja uudet omistajat ovat: Luimula Aarne, Mäkelä Aki ja Sipponen Juha

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0016 "Kultaselkä" (Luimula Aarne, Mäkelä Aki, Järvenoja Heikki), Härkäselän päällä, Kutturantien eteläpuolella tien vieressä (entinen Sami Hakalan valtaus), konekaivu, 2016–18. Luvan siirto 9.2020, siirron saaja Mähönen Tommi.

HL2013:0046 "Moreeni Myyrät II" (& Luimula Aarne, Mäkelä Aki, Sipponen Juha) Härkäselkä, Härkäoja, Kutturantien vieressä tien pohjoispuolella, konekaivu, 2016–18.

HL2014:0010 "Kätkö" Härkäselkä, Härkäojan sivukuru, (Uusihaara), konekaivu, 2016–19. Jatkolupa 2019–29. Siirto 2022, aikaisempi haltija Sipponen Juha. Luvan siirto 2024, siirron saaja Mäkelä Aki. Lupa peruttu keuhkolla 2026, koska haltija ei ole maksanut maanomistajalle vaadittavaa korvausta.

HL2013:0028 "Veini" Nenosenojan alaosa ja pätkä Palsiojaa, lapiokaivu. Jatkolupa 2017–27 (& Tunturi Sulo, Tunturi Tuija). Luvan siirto 9.2024, siirron saaja Mäkelä Aki.

MÄKELÄ ARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0016 "Kultaselkä" (& Mäkelä Ari, Järvenoja Heikki, Luimula Aarne) Härkäselkä, Kutturantien eteläpuolella, konekaivu, 2020–30.

HL2013:0046 "Moreeni Myyrät" (& Mäkelä Ari, Luimula Aarne, Sipponen Juha) Härkäselkä, Härkäojan latvalla, Kutturantien pohjoispuolella, konekaivu, 2020–30. Luvan siirto 12.2022, siirron saajat Mäkelä Ari, Rouhiainen Jussi, Vainio Timo.

MÄKELÄ EILA PETRONELLA (os. Ylä–Rantala) "Ihmelapsi"

s. 11.4.1925 Punkalaidun, k. 14.12.2002 Tampere

Eila ilmestyi kultamaille 1950-luvulla.

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 96 kuva: Kultamaan tyttäret: 99–100, 100 kuva

MÄKELÄ HARRI

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2014:0046 "Kultainen pukki", (& Heikkilä Eila, Ollila Risto), Elsaoja, Palsintien pohjois- ja eteläpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2016–19. Jatkolupa (& Mäkelä Harri, Ylioja Ari, Ylioja Esa), 2019–29. Siirto 10.2022, siirron saajat Ylioja Esa ja Ylioja Ari.

HL2014:0047 "Kultainen pukki 2", (& Mäkelä Harri, Heikkilä Eila, Ollila Risto), Elsaoja, Palsintien pohjois- ja eteläpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2016–19. Jatkolupa (& Mäkelä Harri, Ylioja Ari, Ylioja Esa), 2019–29. Siirto 10.2022, siirron saajat Ylioja Esa ja Ylioja Ari.

MÄKELÄ HEIKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultapooli" (& Korpela Simo, Mäkelä Heikki, Vuola Timo) Annabellanoja ja Sotajoki 2000–04,

"Kultapooli II" (& Mäkelä Heikki, Vuola Timo) Annabellanojansuun molemmin puolin, Sotajoki 2003–07

MÄKELÄ JACK (Ylistaro)

* (lähti Kanadan kultamaille v. 1957)

MÄKELÄ JORMA (Evijärvi) s. _1954

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"JR:n Kultala" (& Minni Reijo, Minni Reino) Lemmenjoki 1983–90

MÄKELÄ JUKKA

<> KULLNHUHDONTALUPA:

HL2012:0072 "Pakanamaa" Zellberginojan yläosa ja sivukuru, (Palsioja). Jatkolupa (& Vaali Tapio, Kolu Henriikki, Mäkelä Jukka), lapiokaivu, 2017–20. Jatkolupa 2024–34.

MÄKELÄ KAIJA (lehtori)

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 18

MÄKELÄ PAULI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ähkämäkhämä" Eskottijoki (Alajoki) 1998–2003

MÄKELÄ PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Fiat Back Creek" Harrijoki (Sotajoki) 1992–95,

"Muurarinkuru" Harrijoki (Sotajoki) 1993–95,

"Kultajänkä" (& Kerttula Aimo, Mäkelä Aimo) Uusihaara 1995–2003

MÄKELÄ PENTTI (Ritola) s. _1947

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsinsuon Kulta 1" (& Justander Eino) Palsioja 1985–86

MÄKELÄ PIA (Visuvesi)

©JJK

MÄKELÄ T.

* (Lemmenjoki 1950-luvulla)

MÄKI ELJAS VALENTIN "Elias", "Kulta-Elja" ja "Mäki-Pappa" (Peräseinäjoki tai Ilmajoki, Honkakylä) s. 1877, k. 1966

* Hopiaoja, Hipputiedosto, Laanioja, Moberginoja, Sotajoki (Erkkilänniemi) ja Vuijeminhaara

Elias tuli kultamaille ensimmäisen kerran vuonna 1933. Seuraavana kesänä olivat Eliaksen lapset Väinö, Toivo ja Suoma mukana.

Eljas kaivoi Kellotapulinojalla 1938 ja Sotajoella 1940-luvulla. Elias kaivoi myös Hangasojalla, Laaniojalla ja Tankavaarassa (Hopiaoja).

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 106, 160

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 84, 86, 192

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 36, 50, 75 kartta, 76

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 129, 201; Kultaa ja kohtaloita: 153; Kultahiekka ja tiimalasi: 51; Vuosi Sata: 103, 105

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 154

MÄKI ERKKI (Nummijärvi) s. _1951

MÄKI ERKKI (Toivon poika) s. 1955

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 154, 155

MÄKI KAARLO (* HILL CHARLES)

MÄKI MARTTI (Toivon poika) s. 1952

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos):154, 155

MÄKI SANNI (Eliaksen tytär)

* Moberginoja > Kaivoi 1945

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 84, 192

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 154, 155

MÄKI SUOMA (Eliaksen tytär) s. 1922

* Hipputiedosto, Moberginoja > Kaivoi 1945

Suoma tuli kultamaille isänsä mukana vuonna 1934.

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 106, 118

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 84, 86, 87, 192

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 154, 155

MÄKI TOIVO (Eliaksen poika) s. 1911, k. 2009

* Hipputiedosto, (Laanila), Luttojoki ja Moberginoja >Kaivoi 1945

Toivo aloitti kullankaivun vuonna 1934 ja viimeinen kultareissu tapahtui vuonna 1966.

Toivo on kaivanut Kaunispäältä laskevassa purossa ja itäpuolella olevan lammen kohdalla, kurvin alapuolella hänellä oli pitkä kaivanto.

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 106, 107, 109, 160

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 84, 192

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 152, 154, 155, 159

MÄKI VÄINÖ SAMUEL (Eliaksen poika, kullankaivaja)

– s. 1907 Peräseinäjoki, k. 4.7.1943 Laanila

* Laanila, Lutto

Väinö tuli kultamaille vuonna 1943. Väinö kaivoi Luttojoella vuosina 1936, – 37 ja – 38.

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 84, 106, 107, 156, 159, 160, 161, 161 kuva, 181

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 84, 191, 192

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 87; Saariselkä: 28; Sankareita, veijareita ja huijareita: 148, 150 kuva

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 51; Kultaa ja kohtaloita: 153; Vuosi Sata: 105

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 154, 155, 159, 227, 228

Wikipedia, luettelo Lapin kullankaivajista

MÄKIHALVARI KALERVO

* Hipputiedosto

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Himate" Lismänpalo Lismajoki (Sodankylä) 1999–2008,

"Kultakinkama" Lohipalon länsipuolella (Sodankylä) 2001–05

MÄKILAUROLA MARTTI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0072 "Pakanamaa" (& Vaali Tapio, Kolu Henrikki, Minnilä Kalevi, Mäkilaurella Martti) Zellberginojan yläosa ja sivukuru, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa (& Vaali Tapio, Kolu Henrikki, Mäkelä Jukka), lapiokaivu, 2017–21.

MÄKINEN ARJA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Koruton" (& Nivala R., Pekkala L., Tammelin K., Uski J., Vikman M.) Kyläjoen sivupuro 1998–2002,

"Kummituskuru" (& Asunta Markku, Laine Timo, Nivala Reijo, Ritvanen Pirkko, Siekinen Sauvo, Tammelin Kyösti, Uski Jorma, Vikman Martti) Kummitusojan latvat (Kyläjoki) 1999–2003 Kummitusojan latvat (Kyläjoki) 1999–2003

MÄKINEN ATSO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hukkaselkä" (& Mäkinen Matti, Mäkinen Pentti) Hukkaselkä (Lemmenjoki) 1982–86

MÄKINEN EERO (geologi, toimitusjohtaja)

– s. 27.4.1886 Sortavalan mlk., k. 27.10.1953 Helsinki

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 27, 28

Stigzelius Herman, Kultakuume: 172, 220

MÄKINEN HARRI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2021:0052 "Nuuskamuikkula" (& Mäkinen Harri, Kuuva Taru) Lato-ojanvaara, Rönkönojan valuma-alueella, nelostien itäpuolella, lapiokaivu, 2022–26.

HL2024:0020 "Tyynelä" (& Mäkinen Harri, Kuuva Taru) Tolosjoki, länsiranta, lapiokaivu, 2025–29.

MÄKINEN HEIKKI (nimismies, Raahe)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta ja kulaus" Kellotapulinoja (Sotajoki) 1987–90

MÄKINEN JAAKKO (työmies, Pori, Inari) "Kulta-Jaska" s. 19.5.1921 Ulvila, k. 23.6.2005 Inari

* (Luttojoki) ja Kuivakuru

Jaakko oli opiskellut geologiaa ja oli ollut etsimässä malmeja Kalliovuorilla asti. Lisäksi hän oli malminetsinnässä Satakunnassa ja Pohjanmaalla. Vuonna 1960 hän aloitti kultanetsinnän Inarissa. Vuonna 1974 Jaakko muutti asumaan pysyvästi ympäri vuoden Kuivakurussa sijaitsevassa lautamökissä. Jaska kokeili myös talvikaivuuta talvella 1981 Kuivakurun lammessa. Hän teki jäähaudan mutta vesi lopulta täytti sen.

Heikki Antikainen kiinnitti syksyllä 2011 Jaakko mökkiin muistolaatan. Siinä kerrotaan Jaakon asuneen ympärivuotisesti mökissä vuosina 1974–2004.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuivakuru" Kuivakuru (Tolosjoki) 1960–64,

"Kuivakuru" Kuivakurunlampi (Tolosjoki) 1976–84,

"Hangasmutka" Hangasoja (Tolosjoki) 1979–87,

"Kuivakuru" Kuivakurunoja (Tolosjoki) 1991–98

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 66

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 70

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 159

Oulun yliopisto (inventointityöt), Tankavaara, Laanioja, Kuivakuru 1983: 109

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 91; Lapin kultamaat: 66; Saariselkä: 64; Sankareita, veijareita ja huijareita: 151, 239; Ivalojoen: 128

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 35 kuva; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 37 kuva

Ruonaniemi Arvo, Vuosi Sata: 113

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 155, 163, 171 kuva, 172, 173, 174, 178

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 6, 7

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: 22, 23 kuva

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariselältä: 203–205

MÄKINEN JUSSI

* Hipputiedosto ja Jäkälä-äytsi

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: s. 174

MÄKINEN KALEVI

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 9

MÄKINEN K.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Sodankylä 1997

MÄKINEN KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Karikuru" (& Koivisto Kari) Jäkälä-äytsin yläosa (Ravadasjoki)1993–2000 (kaivospiiri 2000–),

"Karvinen" Hevoskuru 2000–2005

MÄKINEN MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hukkaselkä" (& Mäkinen Atso, Mäkinen Pentti) Hukkaselkä (Lemmenjoki) 1982–86

MÄKINEN MAURI (Unton poika) s. 26.7.1955, k. 17.6.2011 Rovaniemi

* Hipputiedosto, Jäkälä-äytsi ja Pihlajakuru

Mauri saapui Unto-isänsä perässä Jäkälä-äytsin Pihlajakurulle. Aluksi he kaivoivat lapiolla ja 1990-luvun alkupuolella konevoimin.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Äytsin kulta" (& Jalmari Korhosen perikunta) Jäkälä-äytsi kaivospiiri 1993–

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 159, 170–181

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 52

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 230, 231; Ivalojoen: 124

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17, 18

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 95, 118, 119, 120, 121, 122, 123, 125

MÄKINEN MIKKO

* Jäkälä-äytsi

MÄKINEN PEKKA (poliisi, Parkano) s. 9.7.1941 Virrat, k. 5.1.2023 Parkano

* (Elsaoja, Pahaoja, Sotajoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mäkinen" Moberginoja (& Rasinen Risto + kymmenen muuta) (Sotajoki) 1988–94,

"Kultatusina" Pahaojan latvalla (& Rasinen Risto + kymmenen muuta) (Sotajoki) 1991–96,

"Mäkinen" Halvarinniemi, Sotajoki (& Rasinen Risto, Huhtakallio Paavo + yhdeksän muuta) 1996–2003,

"Kultatusina" (& Rasinen Risto + kymmenen muuta) Elsaoja (Palsioja) 2004–08,

"Kultatusina II" (& Rasinen Risto + kymmenen muuta) Halvarinniemi, Annabellanojan suusta alavirtaan, Sotajoki 2007–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0025 "Kultatusina II" (& Rasinen Risto + kymmenen muuta) Halvarinniemi, Sotajoki, lapiokaivu, 2012–15. Jatkolupa 2017–20 ja 2020–30.

MÄKINEN PEKKA kuolinpesä

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0025 "Kultatusina II" (& Rasinen Risto + kymmenen muuta) Halvarinniemi, Sotajoki, lapiokaivu, 2012–15. Jatkolupa 2017–20 ja 2020–30. Siirto 3.2024, saajat Siljander Mikko, Ruusunen Lari ja Kousa Ilpo.

MÄKINEN PENTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hukkaselkä" (& Mäkinen Atso, Mäkinen Matti) Hukkaselkä (Lemmenjoki) 1982–86

MÄKINEN RIITTA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lentokentänoja" (& Korhonen Kari) Lentokentänoja (Jäkälä-äytsi, Ravadasjoki) 1987–92

MÄKINEN TOIVO s. _1929

* (Pihlajakuru)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jäkälä Mäkinen" (& Mäkinen Unto) Pihlajakuru (Jäkälä-äytsi, Ravadasjoki) 1979–86

MÄKINEN TOMMI (Haapavesi) s. _1965

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Taskuntäyteinen" Korhosenharjut (Tankavaara) 2003–10

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0023 "Goldfingers" (& Tyvelä Tommi, Itkonen Jouni, Sotkasiira Marko) Lismajoki, Riestovaaran länsirinteessä, lapiokaivu, 2022–26. Luvan siirto 11.2024, siirron saaja Mäkinen Tommi. Jatkolupa 2025–35.

MÄKINEN UNTO s.29.6.1924 Teisko, k. 1.2.2002

* (Jäkälä-äytsi, Pihlajakuru)

Unto tuli kultamaille Jalmari ja Yrjö Korhosen kanssa Jäkälä-äytsille vuonna 1977. Ensimmäinen kaivukone tuotiin paikalle 1990-luvun alkupuolella.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jäkälä Mäkinen" (& Mäkinen Toivo) Pihlajakuru (Jäkälä-äytsi, Lemmenjoki) 1979–86,

"Jäkälä" Jäkälä-äytsi (Lemmenjoki) 1986–93 (kaivospiiri 1991)

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 173, 177, 181

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 231

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 118

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 20, 26

MÄKINEN VASANT (ent. nimi MÄKINEN ESKO, Ivalo) s. 27.4.1954, k. 15.10.2014

* Hipputiedosto ja Zellberginoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vasantila" Sotajoki 1996–2003,

"Vasanttila II" Zellberginoja (Palsioja) 2000–10,

"Kultavaara" Zellberginoja Palsioja 2001–08

MÄKINESTE JUHA

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0034 "Kultakurut" (& Ylioja Ari, Mäkineste Juha, Ritvonen Ari, Ylioja Esa) Palsiojan sivukuru, Palsiojalta 400m, rajoittuu Palsintiehen, lapiokaivu, 2020–24. Jatkolupa 2025–35.

MÄKINIEMI KARI (Pyhtää) s. _1939

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Karvinen" Hevoskuru Korhosenharjut (Tankavaara) 2000–10

MÄKI-ONTTO JANNE

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0004 "Teirai2" Lato-oja, Tullinkuru, itäisen hiekkamontun kohdalla (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–28. Luvan siirto 2018, aikaisempi haltija Färm Raine, uudet haltijat Sorri Kari ja Järveläinen Juhani. Muutos 4.2021: konekaivu. Siirto 2025, siirron saaja Mäki-Ontto Janne.

MÄKIPURO ANSSI (Sakarin poika)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Yläpohja" (& Mäkipuro Sakari) Pohjoiskurun yläosa (Jäkälä-äytsi) 1992–99

MÄKIPURO JOEL (Riston poika)

Joel on kaivanut isänsä valtauksilla.

MÄKIPURO RISTO JUHANI (DI, siltasuunnittelija) s. 3.9.1940 Oulu, k. 23.5.2016 Espoo

* Hipputiedosto, Miessijoki ja Pohjoiskuru

Risto aloitti kullan kaivamisen vuonna 1951 isänsä Viljon kanssa. Riston veli Sakari oli myös mukana kaivamassa. Risto on nähnyt Lemmenjoen kultahistorian ylä- ja alamäet. Hän kaivoi kultaa Miessijoella, Jäkälä-äytsin latvoilla ja alajuoksulla sekä Morgamojalla. Riston poika Joel sirotteli isänsä tuhkat Lemmenjoen tuntureille kesäkuussa 2016.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pohja" Jäkälä-äytsi (Ravadasjoki) 1979–84,

"Mutru" Lemmenjoki 1983–89,

"Yläpohja" Pohjoiskuru, Jäkälä-äytsi 1985–91,

"Rahpes" Lemmenjoki 1989–93,

"Syöveri" Lemmenjoki 1991–96,

"Alaäytsi" Jäkälä-äytsin alaosa (Ravadasjoki) 1997–2004,

"Mäkipuro" Jäkälä-äytsin alaosalla 2002–06,

"Moron" Hirvikuru ja Morgamoja (Lemmenjoki) 2006–10

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0017 "Moron" Morgamoja, Hirvikurusta 200 m ylävirtaan 2012–31.12.2016, lapiokaivu

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 181, 194
Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 93 kuva
Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 281, 282, 283, 286, 287, 288, 289, 290; Lemmenjoen kultasatu: 69, 70, 98, 160–161 kuvat, 162, 163, 164, 165, 166
Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 64; Sankareita, veijareita ja huijareita: 221
Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 125
Ruonaniemi Arvo, Vuosi Sata: 97
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 5 kuva, 40 kuva, 41, 177

MÄKIPURO SAKARI EERO "Sakke" (taiteilija, opettaja) s. 15.9.1930 Jyväskylä, k. 12.6.1991 Salo

* Hipputiedosto, Miessijoki ja Pohjoiskuru

Sakari kaivoi kultaa Lemmenjoen alueella Jäkälä-äytsissä, Miessijoella ja Morganojalla vuosina 1951–1990.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Yläpohja" Jäkäläpää, Pohjoiskuru (Ravadasjoki) 1985–91,
"Yläpohja" (& Mäkipuro Anssi) Pohjoiskurun yläosa (Jäkälä-äytsi) 1992–99

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 72 kuva
Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 38
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 111
Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 193, 257, 263, 276, 277, 278, 279, 280, 281, 282, 283, 286, 287, 288, 289, 290; Lapin kultaa: 26, 31, 32, 64–65 kuvat, 69, 70, 89, 90, 91, 94, 98, 142, 143, 144, 144–145 kuvat, 145, 146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 155, 156, 157, 158, 159, 160, 160–161 kuvat, 162, 163, 164, 165, 166; Lemmenjoen kultasatu: 86, 87, 98, 101, 102, 106, 108, 109, 110, 111, 112, 112–113 kuvat, 115, 116, 117, 118, 120, 124, 125, 126, 133, 134, 135, 137–165
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 101 kuva, 102, 158; Kultamaiden retkeilyopas: 64; Sankareita, veijareita ja huijareita: 164
Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 117–118
Vaarala Harri, Kultahippujen rännitys ja korundien tunnistus: 32 kuva
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 177

MÄKIPURO VILJO ILMARI (toimittaja, kirjailija, Oulu) s. 26.1.1899 Hartola, k. 23.1.1982 Salo (aikaisempi sukunimi Mäkinen, vaihtoi vuonna 1918)

Viljo vaelteli ahkerasti kultamailla vuosina 1950–54, valokuvasi ja haastatteli kullankaivajia. Viljon ensimmäinen kulta–aiheinen kirja ilmestyy 1951, seuraava 1965 ja kolmas 1975. Viljo kaivoi kultaa Lemmenjoen alueella Kotaojalla, Hukkaajalla, Jäkälä-äytsissä ja Pohjoiskurussa vuosina 1952–1976. Mäkipurot kaivoivat Jäkälä-äytsissä kesät 1957 ja 1958 Kullervo Korhosen kaivukonetyömaan laidalla.

* Hukkaaja, Jäkälä-äytsi, Kotaoja ja Pohjoiskuru

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ylä-Kota" Kotaoja (Morgamoja, Lemmenjoki) 1952–55

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 71, 80
Kojo Raimo, Lapin retkeilyopas: 122
Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 141
Kultamuseo nro 18, Golden World: 14 kuva
Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommuksien, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 26
Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 113
Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 80
Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 52
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 27, 36, 173
Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 433, 436

Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 242
 Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 377
 Luhta Vesa, Kullan Placer—esiintymät Sotajoen alueella...: 31
 Mäkipuro Viljo, Kulta—Lappia ja kullankaivajia: 276, 277, 278, 279, 280, 281, 282, 283, 286, 287, 288, 289, 290; Lapin kultaa: 86, 87, 88, 95 kuvat, 97, 98, 99, 101, 102, 103, 105, 106, 107, 108, 109, 110, 111, 112, 113, 115, 116, 117, 118, 120, 124, 125, 126, 133, 134, 135, 137–165, 187; Lemmenjoen kultasatu: 10, 11, 12, 13, 14, 15, 16, 19, 20, 21, 26, 31, 32, 46, 77, 89, 90, 91, 94, 99, 132, 133, 142, 143, 144, 145, 146, 147, 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 155, 156, 157, 158, 159, 160, 160–161 kuvat, 162, 163, 164, 165, 166
 Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 52, 90 kuva, 158, 174; Kultakuumeen kuvat: 78 kuva, 86; Kultamaiden retkeilyopas: 2, 64, 67, 70; Kultamuseo 10 vuotta: 19; Lapin kultamaat: 78, 103, 114, 115; Saariselkä: 22, 56; Sankareita, veijareita ja huijareita: 123, 178, 220, 221, 233, 244
 Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15
 Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 4: 38
 Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 190
 Rantanen Lasse, Tarmio Hannu, Lapin sydän: 121
 Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 76 kuva
 Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 41; Kultaa ja kohtaloita: 117, 118; Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 22; Suuri vaskaaja on vaskannut: 42; Povipullon kultaa: 33; Lemmenjoen kultamuistot: 18; Vuosi Sata: 94
 Stigzelius Herman, Kultakuume: 210
 Teeriaho Yrjö, Pitkin ja poikin Saariselkää ja muita Lapin takamaita: 92, 243
 Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 134
 Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 14; Uhkia & isommuksia: 41, 177

MÄKITALO AUGUST (työmies, Sodankylä)

* Ivalojoeki (Möllerinojasuu 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 43

MÄKITALO HENRIK (Alatornio)

* Ivalojoeki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

MÄKI-TURJA JYRKI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0025 "Multakulta" (& Hakomäki Jari, Helenius Timo, Lampela Rami, Mäki-Turja Jyrki) Pulkisenjoen, Multatunturin luoteisreunalla, lapiokaivu, 2023–27.

MÄLÄSKÄ RISTO (kullankaivaja, Inari) s. 3.8.1941 Petsamo, k. 9.12.2023

* Hipputiedosto, Korhosenoja ja Miessijoki

Risto lähti ensimmäistä kertaa Puskuojalle vuonna 1965 Niilo Raumalan oppilaaksi.

Risto oli myös Ville Keurulaisen ja Yrjö Korhosen opissa. Vuosien lapiokaivu ei tuottanut riittävästi kultaa ja Risto alkoi suunnitella konekaivuuta. Traktorikaivurin Risto ja Antti Jomppanen kuljettivat vuonna 1976 Miessijoelle. Aluksi kaivurilla nostettiin maat nostolavalle josta ne ohjattiin lapiolla ja vedellä ränneihin. Risto hankki pesuseulontalaitteistot Heikki Korhoselta Palsiojalta ja Reino Vehviläiseltä Sotajoelta. Risto teki laitteistoon erilaisia teknillisiä parannuksia. Pesulaitteisto kuljetettiin ilmavoimien raskaalla helikopterilla Miessijoelle. Laitteiden kehittäminen ja koneistaminen jatkui vuosien aikana ja parhaimmillaan koneita oli kymmenkunta.

Ristolla on kulkuvälineenä ilmatyynyalus, jolla voi kulkea kaikenlaisilla keleillä Lemmenjokea pitkin.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Miessinpankki" Miessijoki (Vaskojoki) 1971–79,

"Miessinpankki" Miessijoki 1979–87,

"Miessinpaikka" Miessijoki 1979–87,

"Eldorado" Miessijoki 1984–93 (kaivospiiri 1991),

"Miessin Eldorado" Miessijoki 1987–93 (kaivospiiri 1991–),
"Eteläsuunta" Miessijoki 1989–93,
"Eldorado" Miessijoki Korhosenoja ja Kivikkopuro kaivospiiri 1993–,
"Jeagiloaivi Kultasarvi" (& Ekström Marcus, Sandelin Erik, Rantanen Kai, Ruokonen Urpo, Ahvonen Jorma, Räisänen Jari) Jäkälä-äytsin yläosa Palmrootinoja (Kokko) kaivospiiri 1996–
<> KULLANHUHDONTALUPA:
HL2018:0026 "Syystarina" Miessijoki ja Kivikkopuro, lapiokaivu, 2019–23.
HL2019:0017 "Eldorado 50 v." Miessijoki ja Kivikkopuro, lapiokaivu, 2020–30.
HL2019:0039 "Hunajakukka" (& Leino Tauno, Mäläskä Risto) Miessijoki, lapiokaivu, 2020–30. Siirto 1.2024, siirron saaja Puikkonen Anssi.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 10, 25, 25 kuva, 26, 31, 77, 79, 109, 109 kuva, 120, 120 kuva
Johansson Peter ym., Lemmenjoki, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 21
Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 73, 74, 296
Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 55, 57, 96, 152
Keränen Pekka, Teknokulturaatio: 70, 71, 72, 81, 86, 89, 90, 93, 94, 100, 104, 106, kuvat 4, 22, 23, 24, 25, 26
Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina
Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 5, 14, 30, 31 kuva, 62, 81, 103
Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 8, 44, 72 kuva
Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 13
Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 50
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 97, 161, 169
Niskanen Annamari (toim.), Tahto oli vanhempien taskussa: 170
Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1984: 107
Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 64, 80, 80 kuva, 81 kuva, 81, 82–85 kuvat; Uusi kullankaivajan käsikirja: 4, 5, 83
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 73, 135, 140, 141 kuva; Kultakuumeen kuvat: 82; Lapin kultamaat: 79 kartta, 83, 84; Sankareita, veijareita ja huijareita: 5, 10, 11 kuva, 194, 198–199, 199 kuva, 221, 232, 240, 241; Ivalojoen: 124
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14, 15; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 15, 17, 18
Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 24, 92, 96
Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 33, 43, 65, 99, 100
Prospäkkäri 1/2024: 30–37
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 74, 77, 165, 198; Kultahiekka ja tiimalasi: 36; Povipullon kultaa: 80, 82, 84; Lemmenjoen kultamuistot: 28, 29, 110, 111
Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 31

MÄLÄSKÄ RISTO kuolinpesä

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0017 "Eldorado 50 v." Miessijoki ja Kivikkopuro, lapiokaivu, 2020–30. Siirto 6.2024, saaja Lindholm Lea.

MÄLÄSKÄ SALLI myöhemmin Jääskö (kokki, Inari) s. 7.1930

* Jäkälä-äytsi, (Puskuoja) ja Ruihtuäytsi

Salli oli kokkina Ruihtuäytsillä vuonna 1949 Onni Savolaisen, Pentti Harisen ja Bruno Pitkäsen valtauksella. Salli oli Ruihtulla kesällä 1950 Niilo Raumalan porukan kokkina.

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 19–21, 23–25, 27, 29–31, 43, 55–56, 69, 72, 74, 76, 81–82, 84–85, 96–97 kuvat, 107–108, 111–112
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14, 15
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 186, 221

MÄLÄSKÄ VÄINÖ

Väinö välitti Aarne Alhosen tekemiä hippukoruja Norjassa.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 26

MÄNNISTÖ ESKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Karhukurun kulta" Harrijoki (Sotajoki) 1990–95

MÄNNISTÖ TERO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0042 "Kultakolmoset" (& Pajuniemi Petri, Lehto Jani, Männistö Tero) Loijakkokuru, lampea mukana, Tankavaara, lapiokaivu, 2022–26.

MÄNTYJÄRVI MATTS (talonpoika, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

MÄNTYKANGAS ENSIO "Tähtisilmä", "Piipunkrassi" (Inari) s. 1956 Helsinki

* (Palsioja) ja Tervanpoltto

Ensio aloitti tervanpolton vuonna 1999 Terva–Matti Pokkisen opissa Kutturantien alkupäässä. Matin kuoleman jälkeen Ensio jatkoi tervanpolttoa ja siirtyi Palsiojan latvalle vuonna 2007. Ensio on kokeillut myös kullankaivuuta mutta on liian rankkaa tervanpolttoon verrattuna.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 43

MÄNTYKANGAS JARMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Samintre Mines" Palsiojan yläosa, lieveuomat 2011–15

MÄNTYKANGAS TAISTO

* Elsaioja ja Zellberginoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuumakuru" Zellbergioja, Palsioja 1980–86,

"Jänkä" Elsaioja, Palsioja 1981–86,

"Laanikuru" (& Ylä–Lapin kivikulta Oy) Laanioja 1993–2003

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 104, 169

MÄNTYLÄ HENRIK (talollinen, Salo)

* Ivalojoiki (Penttilänkosi, Saarikorva 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 52

MÄNTYLÄ MARTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ritakoski" Ritakoski, Ivalojoiki 1980–85

MÄSSELI PENTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Penttilä" Sotajoki 1980–83,

"Gold bottom creek" Sotajoki 1986–92

MÄTTÖ MARTTI (Ruokolahti) s. _1941

* Hipputiedosto, (Elsaioja Lapin Kullankaivajain liiton valtaus, Ivalojoiki)

Martin kultahommat alkoivat vuonna 1989. Martti on kaivanut useissa paikoissa.

MÄÄTTÄ ARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0010 "Kullan Muru" (& Määttä Kalervo, Kvist Risto, Määttä Ari) Nuolusoja, Salla, lapiokaivu, 2022–26.

HL2025:0008 "Isomukset" (& Määttä Ari, Kvist Risto, Kvist Mikko, Sassi Veli-Pekka, Kyllönen Samuli, Kullberg Kimmo), Nuolusoja, Salla, lapiokaivu, 2025–29.

MÄÄTTÄ ERKKI (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" Rautaojan suulla, Sotajoki 1892–93

MÄÄTTÄ HILJA (Heikki Kokon mukana kullan kaivussa) s. Kuusamo, Tavajärvi

* (Sotajoki)

Hilja toimi Heikki Kokon repunvahtina ja kaivoi Sotajoella Pahaojan Kultalan läheisyydessä vuosina 1947–48.

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 193, 194, 195, 196, 197, 198, 201, 208, 209, 214, 215, 217, 230, 247, 248
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: (126)

MÄÄTTÄ KALERVO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0010 "Kullan Muru" (& Määttä Kalervo, Kvist Risto, Määttä Ari) Nuolusoja, Salla, lapiokaivu, 2022–26.

MÄÄTTÄ PEHR (Liminka)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

MÄÄTTÄ TEUVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ahokuru" Kakslauttanen 1995–99,

"Ahokuru" (& Kuoppala Raimo, Vaarala Kalle) Aholamminoja, Hangasoja 1995–99

MÄÄTTÄ VEIKKO (Oulu)

* Hipputiedosto, Morgamoja ja Sotajoki (Kokon kanava)

Veikko Määttä ja Veikko Johansson olivat kesällä 1948 Sotajoella apumiehinä Isolan, Kokon ja Pellisen padotustyömaalla Pahaojan alapuolella.

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 96–97 kuvat

Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää: 18, 19

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 73

Stigzelius Herman, Kultakuume: 212

MÄÄTTÄNEN ANTTI (Lieto) s. _1954

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0052 "Antin oja" Hiekkamontun pohjoispuolella oleva pieni oja, Tolosjoen sillasta n. 1 km alavirtaa, (Tolosjoen länsirannalla), lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2017–20.

MÖLLER GUSTAF HERMAN (perämies, kauppias, viinatehtailija, Raahe) s. 1821

* Ivalojoen (Porttikoski, Möllerinojasuu) ja Kullanetsintälupa 1870–luvulla

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 5" (puolikas huuhtomo) Mölleriojansuu, Ivalojoen 1870,

"Huuhtomo 30" Kultalasta 11 km ylävirtaan Porttikoski, Ivalojoen 1872

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 15

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 4, 26

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 26, 30, 31

Luhta Vesa, Ivalojoki erämainen kultajoki: 12

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11, (38); Kultamaiden retkeilyopas: 22; Lapin kultamaat: 20, 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 4, 12, 14, 33, 37, 42 kuva, 42–43, 90; Ivalojoki: 40, 68, 68 kartta

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 25; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 29

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

Stigzelius Herman, Kultakuume: 36, 44, 51, 53

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 160

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 132

MÖLLER STEFAN

* (Mobergin latvaosa)

MÖLLER J. (nimismies)

* Kaarreoja ja Kittilä

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 176; Sankareita, veijareita ja huijareita: 234

MÖLSÄ VEIJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Prokuristi" Hangasoja (Tolosjoki) 1997–2005

MÖTTÖNEN LIISA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hippula" (& Seppänen Kauko) Pikku-Harrijoki (Tolosjoki) 1987–93

N

L M N O

NAPPERI JOHAN (merimies) s. 1834 Oulu

* (California)

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 4

NAUKKARINEN ANTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Katinkultakuru" (& Kaija Jorma) Vuijemi (Sotajoki) 1988–93

NEITOLA TUOMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tähtivaara" Palsioja 1981–86

NELLIM PETTER (talollinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" Sotajoen suulta 8 km ylävirtaan, Sotajoki 1892–95,

"Sotajoki 2" Moberginon suulta 360 m alavirtaan, Sotajoki 1894–97,

"Sotajoki 1" Vuijemin suulla, Sotajoki 1896–98,

"Vuijemijoki " Vuijemijoki (Sotajoki) 1898–1901,

"Vuijemi 1" Vuijemijoki (Sotajoki) 1902

NEMLANDER JAN ROGER (Jurva) s. _1955

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kivipesula" Lato-oja (Tolosjoki) 2004–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0021 "Kivipesula" Lato-oja (Kutturantien pohj. puol., Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–16. Jatkolupa 2017–27.

NENJUKOFF PETER ALEKSEJEFF (kauppias, Pietari)

* Vaskojoki 1870–luvulla

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 176; Lapin kultamaat: 104; Sankareita, veijareita ja huijareita: 234

NENJUKOFF PETER LUKITSCH (kunniaporvari, Pietari)

* Ivalojoiki (Alakoski, Louhiojasuu, Nulkkamukka) ja Vaskojoki 1870–luvulla

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 64

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 60; Ivalojoiki erämainen kultajoki: 2

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 8, 176, 183; Lapin kultamaat: 19, 104, 108; Lemmenjoen kultamaat: 18; Sankareita, veijareita ja huijareita: 19, 33, 110, 234; Ivalojoiki: 110

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 21; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 25, 26

Pitkänen Paavo, Kullan ja luonnon kutsu: 11, 12

Stigzelius Herman, Kultakuume: 29, 31, 33, 42, 44, 46

NENJUKOV PJORT (kauppias, Pietari)

* Ivalojoiki (Ritakoski, Ryssänpiirtti) ja Kullanetsintälupa

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 15, 17

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 31, 32, 72; Lapin kultamaat: 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33

NENONEN HERKKO

* Nenosenoja

NENONEN JARI (geologi) s. _1959 Kuopio

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 240
Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 101

NENONEN PENTTI

* Palsioja, (Nenosenoja)

Pentti kaivoi 1970-luvun puolivälin paikkeilla Zellberginojalla. Pentti asui kunnostamassaan Zellbergin kämpässä talvenkin. Pentti kaivoi jonkin aikaa myös Nenosenojan suulla.

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 65
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 133

NENONEN WILJAM

* Nenosenoja

NENYKOFF, NENYKOV PETER (* Nenjukoff) 1870–luvulla

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 171
Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 98
Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 40
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11, 12; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33; Ivalojoen: 110
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 98

NEOVIUS HARALD (arkkitehti)

* Prospektor Oy

Laine Eevert, Neljänneksen vuosisata maamme kaivostoimintaa...: 15
Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 12
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 78; Saariselkä: 53; Sankareita, veijareita ja huijareita: 139
Stigzelius Herman, Kultakuume: 95, 103, 115

NERG PAULI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lauttaoja" (& Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Nummela Pentti, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, Yli-Koski Matti) Tankavaara kaivospiiri 1993–.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" Lauttaoja (Tankavaara) kaivospiiri 1993–, kaivosoikeuden siirto 2013, aikaisemmat haltijat: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvinen Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" uudet haltijat 2013: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti. Lakkauttamispäätös 2.12.2022.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0064 "Lauttaoja 3-norra" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper, Heinonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapio- ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthernau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0065 "Lauttaoja 2-mitte" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper, Heinonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapio- ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthernau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0066 "Lauttaoja 1-puisto" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper, Heinonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapiokaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthernau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

NETTELBLADT ERLAND

* (Ivalojoiki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 150

NEUVONEN OLAVI

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 83

NEVALA JORMA (Pirkkala)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 8119 "Majani" Lövgreninon suulta 300 m Sotajokea ylävirtaan päin, valtausoikeuden siirto Veijo Heiskarilta 2013.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0055 "Majani" Sotajoen itärannalla, Halvarinniemen eteläpuolella, lapiokaivu, 2014–17.

NEVALA PAULI (keihäänheittäjä, Teuva) s. 30.11.1940 Pohjan pitäjä, Raasepori, k. 20.6.2025 Kauhajoki

Pauli teetätti Suomen suurimman kultakoneen Teuvalla. Kone kuljettiin vuonna 1993 lavetilla Hangasojalle ja sieltä Pikku–Kutustajanojalle. Kone oli testattu sorakuopassa kuivalla maa–aineksella mutta kullanhuuhdonnassa konetta ei käytetty päivääkään. Huhupuheiten mukaan kone maksoi 72000 mk.

Koneessa oli kolme moottoria ja niitä tarvittiin kuljetushinnan liikuttamiseen, ison rummun pyörittämiseen, täriseulan ja hydraulisten tukien säätöön.

Mutenian Viljo sanoi Paulille, että jos viet tuon kultakoneen tuonne jängälle niin sinne se uppoo.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Teuvan Tiltu" Pikku–Kutustajanoja (Sotajoki) 1993–96,

"Kultainen Keihäs" Vuojemi 1993–96,

"Kulta–Hangas" (& Kaarela Jouko, Kukkala Keimo, Nissilä Ari, Rauhala Hannu) Hangasoja (Tolosjoki) 1991–99,

"Härkäpää" Suolaojan läheisyydessä 1997–2000,

"Häränsilmä" Härkäoja, Härkäselkä (Uusihaara) 2000–04

NEVALAINEN JUHANI "Juusa"

* (Jäkälä–äytsi, Korhosen porukassa)

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 46

NEVALAINEN PENTTI (Helsinki)

* (Kuivakuru vuonna 1933)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 155, 156, 158, 159

NEVALAINEN VEIKKO ILMARI (kullankaivaja, Inari) "Kolmen repun mies, Maailman–kuulu–Nevalainen"

– s. 20.8.1910 Simpele, k. 29.9.1978 Jäkälä–äytsi

* Hipputiedosto, Jäkälä–äytsi, Kivikkopuron suuosalla, Miessijoki, Puskuoja ja Ruihtu–äytsi

Veikko aloitti kultahommat vuonna 1948 Miessijoen Kaarreojalla. Hän siirtyi myöhemmin Jäkälä–äytsin alimmalle valtaukselle. Veikolla oli kolme reppua ja yhtä hän kuljetti palan matkaa, palasi hakemaan toisen repun ja lopuksi kolmannen.

Veikko toimi kättilönä 3.10.1966 kämpässään. Helsinkiläinen 21–vuotias tyttö tuli kämpälle ja synnytys alkoi. Poikalapsi oli Oula Nykänen.

Veikko kuoli kämpän palossa Jäkälä-äytsillä syksyllä 1978.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Neva" Miessijoki (Vaskojoki) 1952–55,

"Koivuräme" Miessijoki (Vaskojoki) 1954–57,

"Luoteisväylä" Jäkälä-äytsi (Ravadasjoki) 1972–77

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 8, 89

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 71

Johansson Peter ym., Lemmenjoki, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 16, 19

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 71, 77, 110, 282

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 45, 47

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 180, 187

Kojo Raimo, Heittien vaellus: 270, 271, 272; Lapin retkeilyopas: 82, 86, 89, 93; Pohjoiset erämaat: 117, 126

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 59, 79

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 49

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 51

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 52

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 48 kuva, 64, 69

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 40, 79, 82, 89, 159, 168

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 157

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 155, 224, 231, 240–241 kuvat, 265, 266, 267, 272–273 kuvat; Lemmenjoen kultasatu: 48–49 kuvat, 59, 64–65 kuvat, 80, 95, 98, 141, 155

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1991: 5

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 113, 135, 140, 148, 158, 159, 160, 160 kuva, 180, 181;

Kultakuumeen kuvat: 73, 86; Kultamaiden retkeilyopas: 58, 61, 66; Kultamuseo 10 vuotta: 11, 41, (44), 46; Lapin kultamaat: 69, 70, 79 kartta, 83, 86, 90, 91, 91 kartta, 92 kuva, 97, 107, 127; Lemmenjoen kultamaat: 3, 11, 12 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 175, 211, 212, 220, 221–222, 223, 238, 239

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 14, 70, 105; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 115, 191–192

Peltonen Milla, Erakot: 38

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 22, 33, 34, 35, 36, 83, 187, 188, 214

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: (64)

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 20, 50, 66, 77, 117, 128–129 kuvat, 138, 139, 140, 141, 142, 177; Kultaa ja kohtaloita: 89–91, 94, 96–97 kuvat, 137; Kultahiekka ja tiimalasi: 23, 33 kuva, 36, 37, 38 kuva, 39, 40, 63 kuva, 63; Povipullon kultaa: 7, 29, 31, 32, (34), (50), (51), (52), (53), 54 kuva, (60), (67), (68), (73), (100), 137, (138), 146–149, 151, 207; Suuri vaskaaja on vaskannut: 12, 13 kuva, 15, 16, 41; Lemmenjoen kultamuistot: (39), 49, 104 kuva, 109, 121; Vuosi Sata: 97, 98, 112, 122

Stigzelius Herman, Kultakuume: 227

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 177

Wikipedia, luettelo Lapin kullankaivajista

NEVANPERÄ JOHAN (merimies, Raahe)

* Ivalojoen (Alakoski, Kolmoskosken alaosa, Saunakoski 1870–luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 76, 87

Stigzelius Herman, Kultakuume: 49

NIEHOFF KAIJA

Kaija aloitti kultauransa vuonna 1985 Lemmenjoen Puskuojalla. Yhdessä Aarne Alhosen kanssa he kehittivät Lapin kullasta ja korukivistä tuotantoon sopivat korut. Kaija myi näitä koruja messuilla 1980–luvun loppupuolella ja vuodesta 1994 lähtien Kaunispään myymälässä.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 71, 72, 74, 74 kuvat, 78, 83

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 168

NIELSEN ILKKA (Rovaniemi)

* (Köysivaara)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultala JR" (& Hiltunen Hannu) Ivalojoiki 1995–97,

"Petronella" (& Franssi Ari, Hiltunen Hannu) Kyläjoen sivupuro, Kutturantien lähellä 1997–2005

NIEMELÄ (rak.mest.)

Niemelä jatkoi Charles Hillin kuoleman jälkeen töitä Palsiojalla vuonna 1921.

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 125

NIEMELÄ AKSEL (Törmänen)

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 68; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 77

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 107

NIEMELÄ ANSSI (Ilmajoki)

* Hipputiedosto, (Elsaoja)

NIEMELÄ HENRIK (itsellinen, Haapavesi)

* Luttojoki 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 135

NIEMELÄ HERMAN (Liminka)

* Ivalojoiki (Sotajoenkoski 1870– luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

NIEMELÄ JUKKA–PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"James" Tolosjoki 2002–06

NIEMELÄ MATTI (Multia) s. 30.7.1945

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Stonedish" Ruikanoja (Ivalojoiki) 2009–13

NIEMELÄ MIKKEL ERIK "Mikko" (kullankaivaja, maanviljelijä, kalastaja, poromies, metsästäjä, Törmänen)

– s.1866, k. 1951

* Hangasojja, Hipputiedosto, Ivalojoiki (Surmaköngäs), Laanila, Luttojoki, Moberginoja ja Sotajoki

Mikko kaivoi kultaa 16–vuotiaasta lähtien 23 kesän ajan.

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 78

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 106, 144–145 kuvat; Lapin kultaa: 144–145 kuvat, 169, 170

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 192

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 127, 140, 157, 158, 160, 161

NIEMELÄ OLOF (itsellinen, Kuolajärvi)

* Ivalojoiki (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 46

NIEMELÄ PETRI (Vaasa)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0033 "Väkivalta" (& Niemelä Petri, Jänisoja Mikael ja Tommi, Kauppi Janne, Soukkala Mikko) Zellberginojan latvaosalla, (Palsioja), lapiokaivu, 2014–18.

HL2017:0042 "Väkivalta II" (& Niemelä Petri, Jänisoja Mikael ja Tommi, Kauppi Janne, Soukkala Mikko) Sotajoen ja Annabellanojan yhtymäkohdassa, lapiokaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–32.
Luvan siirto 6.2024, saajat Niemelä Petri, Jänisoja Tommi ja Jänisoja Kari.

NIEMELÄ RAIMO (Tuusula)

* (Sotajoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mobergin kulta" (& Silvennoinen Liisa) Moberginjojan alaosa (Sotajoki) 1996–2002,

"VeKaRan kultala" Rovaniemenpankki Hoikanniemi (Vuijeminhaara ja Sotajoki) 1996–2004,

"Palsin Paras" (& Noukkala Esa) Pulkkisenoja (Palsioja) 2000–04, siirtyi Lapin Kullankaivajain Liitolle 2005,

"Palsinsuo" (& Noukkala Esa) Pulkkisenojan kohdalla Palsioja 2000–04, siirtyi Lapin Kullankaivajain Liitolle 2005,

"Mobergin kulta" Moberginjoja ja Moberginjoanniemi (Sotajoki) 2003–12,

"Wekaran kulta" Moberginjojan alaosalla 2007–11,

"Kultarinne" Laanion keskivaiheilla ja sivupuro (Tolosjoki) 2010–14

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0057 "Wekaran Kultala" (& Niemelä Raimo, Noukkala Esa, Tiainen Vesa) Moberginjojan alaosa, lapiokaivu, 2012–15.

HL2012:0077 "Mobergin kulta" (& Niemelä Raimo, Noukkala Esa, Tiainen Vesa) Moberginjojan alaosan etelärinteessä, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–20. Jatkolupa 2020–30 (& Niemelä Raimo, Noukkala Esa, Tiainen Petri).

HL2018:0004 "Mobergin kannas", Moberginjojan ja Sotajoen välinen kannas, lapiokaivu, 2019–23.

Muutos 2022, konekaivu. Jatkolupa 2024–34. Raukeamispäätös 12.2024.

HL2019:0024 "Moberginjojan latva" Moberginjoja, konekaivu, 2021–30. Luvan siirto, saaja: Tapio Marko, 2021–30.

HL2023:0008 "Kultapaikka Rautaojan päällä" Rautaojan suuosan pohjoispuolen ja Sotajoen itäpuolen kannas, lapiokaivu, 2024–28.

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 100; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 197 kuvat, 204

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 128

Ruonaniemi Arvo, Vuosi Sata: 10 kuva

NIEMELÄ SAMUEL (Ivalo) (Mikon isä)

* (Ivalojoiki 1880–luvun paikkeilla)

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 192

NIEMENMAA ERKKI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

KaivNro 5207/1a "Jeagiloaivi Kultasarvi" Jäkälä-äytsin yläosa Palmrootinoja (Kokko) kaivospiiri 1996–.

Kaivosoikeuden aikaisemmat haltijat: (& Ekström Marcus, Ahvonen Jorma, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Mika Telilä).

Kaivosoikeuden uudet haltijat 2019: (& Niemenmaa Erkki, Janhunen Heikki, Lindblad Harri, Sainio Jukka, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Telilä Mika). Kaivospiirin lakkautus 4.2024.

HL2019:0026 "Kultasarvi" (& Niemenmaa Erkki, Ojanen Pertti, Tunturi Seppo, Niemenmaa Reijo, Lahtinen Tapio, Lahtinen Turo) Jäkäläjoja (Palmrootinoja), Jäkälä-äytsin latva, lapiokaivu, 2020–30, entinen kaivospiirin alue).

NIEMENMAA REIJO

HL2019:0026 "Kultasarvi" (& Niemenmaa Erkki, Ojanen Pertti, Tunturi Seppo, Niemenmaa Reijo, Lahtinen Tapio, Lahtinen Turo) Jäkäläjoja (Palmrootinoja), Jäkälä-äytsin latva, lapiokaivu, 2020–30, entinen kaivospiirin alue).

NIEMI ANTTI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0026 "Jaws Mine" (& Wikman Marko, Salminen Jarkko, Nygård Sami, Niemi Antti), Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2025–30.

NIEMI HEIKKI (talollinen, Kemi)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

NIEMI JOHAN (työmies, Rovaniemi)

* Ivalojoki (Surmaköngäs, Ruikansuvanto 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45

NIEMI KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta–Paukku" (& Haataja Seppo, Jussila Tapio, Kaltio Kullervo, Kropsu Timo, Lähdesmäki Pekka, Maunu Esko, Nissilä Kari, Oikonen Taisto) Hangasoja (Tolosjoki) 1986–91

NIEMI MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Nysä" Uusihaara (Härkäselkä, Tolosjoki) 1991–96

NIEMI OLLI

* (Vuijeminhaara)

Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 40, 41

NIEMI OLLI–PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta–Kurkku" Tolosjoen sivupuro, Riekkopäät 1999–2004,

"Kuukkelin kulta" Tolosjoen sivupuro 2010–14

NIEMI PEKKA (itsellinen, Rovaniemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Valtaus 1" Timanttiojansuu, Ivalojoki 1902

NIEMI PEKKA

* Ivalojoki (Kyläjokisuu)

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 51

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 2

NIEMI VESA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rikkauden kehto" Ivalojoki 1981–86

NIEMINEN JUKKA

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2021:0014 "Desperado II Gold Mining Company Ltd." (& Kvist Mikko, Reunanen Petri, Nieminen Jukka, Toropainen Marko) Vuijeminhaara, heti Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2022–26.

NIEMINEN PEKKA (Karkku) s. _1943

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruikan Mukka" Penttilänkoski ja Saarikorva, Ivalojoki 2004–08

NIEMINEN PENTTI (pitää olla *MIETTINEN PENTTI, Partasen kirjassa nimi väärin)

NIEMINEN REIJO (Rymättylä) s. _1943

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmaskivi" Papinhamina, Sotajoki 2002–06

NIEMINEN TEUVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Turhapuro" (& Katainen Kari) Palsioja 1983–90,
"Turhapuro 2" (& Katainen Kari) Palsioja 1984–91,
"Kulta–Souvarit" (& Halonen E., Harjulahti H., Helenius A., Hietala J., Hoikka L., Kulmala J., Käsälä H., Lampela J., Niukkanen R., Ruokamo J., Särkinen L.) Roivaisenoja Palsioja 1997–2004

NIEMITALO ARTO

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2018:0002 "Livohka" (& Aaltio Hannu, Aalto Eetu, Paatelainen Jarkko) Loijakkokuru, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23. Uusi nimi "Vallinkulta" (& Paatelainen Jarkko, Niemitalo Arto ja Aalto Eetu), konekaivu, 2024–34.:

HL2011:0032 Ilmakuoppa", Loijakkokuru, Tankavaara, lammien eteläpuolinen oja, osittain kansallispuiston puolella, lapiokaivu, 2017–27. Siirto 8.2024, saajat Paatelainen Jarkko, Aalto Eetu ja Niemitalo Arto.

HL2011:0033 "Floppiainen", Loijakkokuru, Tankavaara, lammien eteläpuolella, osittain kansallispuiston puolella, lapiokaivu, 2017–27. Siirto 8.2024, saajat Paatelainen Jarkko, Aalto Eetu ja Niemitalo Arto.

HL2012:0074 "Kultavalli" Loijakkokuru, osa isommasta lammesta ja pikkulampi, (Iso-oja), Tankavaara, lapiokaivu. Jatkolupa 2017–27. Siirto 8.2024, saajat Paatelainen Jarkko, Aalto Eetu ja Niemitalo Arto.

HL2025:0020 "Piiru" (& Paatelainen Jarkko, Niemitalo Arto, Aalto Eetu), Tolosjoki, lapiokaivu, 2026–30.

NIEMITALO REINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kivikkopuron yläkaivos" Kivikkopuro (Miessijoki) 1980–82

NIINIKOSKI K. A. (insinööri, Tampere)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Valtaus 1–76" Tolosjoki (Prospektor) 1902 (76 kpl),

"Valtaus 99–117" Luton lähteet Luttojoki 1902 (19 kpl),

"Valtaus 128–133" Luton lähteet Vahtamapää (Luttojoki) 1902 (6 kpl),

"Valtaus 144–145" Luton lähteet, Vahtamapää Luttojoki 1902 (2 kpl),

"Valtaus 158" Luton lähteet, Luttojoki 1902

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 241

NIINIKOSKI ULLA (Turku) s. _1953

* (Kaarreoja, Ruihtuäytsi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kaarrepankki" (& Orjärvi Ilmari, Kohtamäki Antti, Kudinoff Ralf, Mokko Tatu, Orjärvi Sami) Kaarreoja Miessijoki kaivospiiri 1997–.

KaivNro 4887 "Kaarrepankki", Kaarreoja, Miessijoki, kaivospiiri 1997–.

Kaivosoikeuden siirto 2014, aikaisemmat haltijat: Kohtamäki Antti, Björkman Arto, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kudinoff Jari, Kurkela Jouko, Niinikoski Ulla, Orjärvi Ilmari ja Ylennysmäki Jouni.

Uudet haltijat: Kohtamäki Antti, Isola Tarja, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kurinoff Jari, Kurkela Jouko, Niinikoski Ulla ja Orjärvi Ilmari. Lakkauttamispäätös 3.2023.

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0052 "Kaarrepankki" (& Madetoja Pentti, Isola Tarja, Isola Terho, Niinikoski Ulla) Kaarreoja, Miessijoki, lapiokaivu, 2020–30.

Kaivosoikeuden siirto 2015, uudet haltijat: Isola Terho ja Tarja, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kudinoff Jari, Kurkela Jouko, Madetoja Pentti, Niinikoski Ulla ja Orjärvi Ilmari.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 148, 151, 152, 235
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 210

NIINIMAA JUHA

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2021:0018 "Tuntsan aarre" Nuolusoja, Salla, lapiokaivu, 2022–26. Jatkolupa 2026–36.

HL2023:0006 "Tuntsan aarre II" (aikaisempi haltija Mäenpää Petteri ym.), Nuolusoja, Salla, lapiokaivu, 2024–28. Siirto 2026, siirron saaja Niinimaa Juha.

NIINIVE OLLI (= Korvanen Olli) (talollinen, Sodankylä)

* Sotajoki (Niinivirta)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Korvasen Huuhtomo 1–3" Ivalojoelta 12 km, Moberg, Sotajoki 1881 (3 kpl)

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 36

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 115 kartta; Ivalojoen: 59 kartta

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 35 kartta

Stigzelius Herman, Kultakuume: 68, 71

Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 78, 79 kartat

NIITTYMÄKI PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruittu" Ruihtuäytsi 1980–83, Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1983–87

NIITTYVUOPIO ASLAK UULA "Tunturi-Aslak" s. 23.2.1930, k. 21.7.2014

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Luobmusjoki" Luomusjoki (Utsjoki) 2002–06

NIKANDER HUGO (työmies)

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

NIKKANEN HENRIK (työmies)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla, K. A. Ekmannin valtauksella)

NIKKARI OLAVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Härkäkultala" (& Nikkari Tauno) Härkäselän päällä (Uusihaara) 1991–99,

"Kummitusojat" Kummitusojan latvat (Kyläjoki) 1993–98

NIKKARI TAUNO (eläkeläinen) s. 1926 Himanka

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatase" (& Alakopsa Seppo) Uusihaara (Tolosjoki) 1989–92,

"Härkäkultala" (& Nikkari Olavi) Härkäselän päällä (Uusihaara) 1991–99

Keränen Pekka, Teknokulturaatio: 82, 83, kuva 13

NIKKARIKOSKI VEIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ähkämäkähkämä" Paljakaisenjoki (Alajoki) 1998–2003

NIKKI PÄIVIÖ

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saapanähä" Härkäselänjoen latvoilla (Sotajoki) 2001–05

NIKKILÄ KAISA (Hämeenkyrö) s. 1972

* Tankavaaran Kultakylä

Kaisa aloitti Kultamuseon johtajana huhtikuussa 2019.

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 289

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 104

NIKKINEN ABRAM (maanmittausapulainen, poliisi, Oulu)

* Ivalojoen (Kultalan Kruunun Stationi 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 64, 96

NIKKINEN HEIKKI

* (Miessijoki, Puskuoja, Ruihtuäytsi, K. Merenluodon työmies)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 49, 63, 64, 67, 69, 71, 81 kuva, 111, 114, 120, 123, 149, 270 kuva, 284, 286, 287, 291, 292, 305, 307, 309, 324, 325, 326, 327

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 112–113 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 153 kuva

NIKODEMUS MARKKU (poromies, Vuotso)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kaitakotsamo" Tankapirtti (Tankajoki) 1992–97

NIKODEMUS NILO (poromies, Purnumukka, Vuotso) s. 1915?

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Purnuoja" Purnuoja (Iso-oja, Tankajoki) 1949–50

NIKODEMUS PENTTI (Purnumukka, Vuotso) s. 1958

* (Tankavaara ja Vuijeminjoki)

NIKOLSKIJ KEPA?

Kaivoi miehensä kanssa Kotaojalla 1980-luvulla.

NIKOLSKIJ NINA

Nina kaivoi isänsä kanssa Kotaojalla 1980-luvulla.

NIKOLSKIJ VLADIMIR "Vallu" (koelentäjä, kultaseppä, Orivesi) s. _1943

* Hipputiedosto, (Lemmenjoki, Puskuoja)

Vallu oli aluksi Aatos Flinckin valtauksella renkinä. Myöhemmin hän kaivoi Vilho Ollikaisen kanssa Puskuojalla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Veteraani II" Kivikkopuro (Miessijoki) 1990–97,

"NIKO I" Puskuojan yläosa (Lemmenjoki) 1999–2008

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 93, 93 kuva

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 244

NIKULA ALLAN

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 63

NIKULA JOHAN

* Ivalojoen (Möllerinojasuu 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 43

NIKULA MATTI (Isokyrö) s. _1937

Kullankaivaja

NIKULA MIKA

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2019:0038 "Kairan Kulta" Miessijoki (Hepo-ojan paikkeilla), lapiokaivu, 2020–30. Aikaisempi haltija Kanamäki Raimo. Siirto 3.2024, saajat Nikula Mika ja Lehtonen Marko.

HL2023:0024 "Seiska plus" (& Riihimäki Heikki, Hölsö Severi, Ollanketo Sanni, Ollanketo Jari, Nikula Mika), Hangasoja, Valkoisenkallionojan suuosalla, lapiokaivu, 2025–29.

NIKUPETERI MATTI (talollinen, Kemi)

* Ivalojoen (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

NISKA EERO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kakslauttasanjängä" (& Jalkanen Samuli) Kakslauttanen (Tolosjoki) 1988–92

NISKANDER ANNA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 3" (& Aspegren Samuel) Edvard Björkmannin entinen huhtomo, Ivalojoiki 1879

NISKANDER PETTER (värjäri, Tornio)

* Ivalojoiki (Kolmoskosken alaosa, Saunakoski) ja kulanetsintälupa 1870–luvulla

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 3" (puolikas huhtomo) (& Aspegren Samuel, Niskander P.) Ala Saariportikoski Kultalasta 1,3 km alavirtaan, Ivalojoiki 1870–75

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 33

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 22; Sankareita, veijareita ja huijareita: 76, 86

Stigzelius Herman, Kultakuume: 36, 43, 46, 49, 55

NISKANEN ANDERS (renki, Kiuruvesi)

* Ivalojoiki (Vaskissuvanto-lisalmenoja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

NISKANEN ERKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mogrant Gold Island" Sotajoki 1987–92

NISKANEN HEIKKI

* Hipputiedosto ja Sotajoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Harrimukka" Moberginoja (Sotajoki) 1988–93

NISKANEN IMMANUEL (ent. sotilas, Alatornio)

* Ivalojoiki (Kolmoskosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 87

NISKANEN JARI

<> KULLAHUUHDONTALUPA:

HL2014:0018 "Sääskenpesä" Ramsanoja, Kutturantien eteläpuolella (Tolosjoki), lapiokaivu. Jatkolupa 2019–29, mukana Wirkkala Esko. Siirto 2022, siirron saaja Niskanen Jari.

HL2011:0018 "Kultarohmu" (& Ylitalo Timo, Gynther Tuija, Kaartinen Petri, Lakaniemi Jarmo) Ramsanoja, Kutturantien eteläpuolella, Tolosjoki, lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–23. Luvan siirto 12.2022, siirron saaja Niskanen Jari. Jatkolupa 2023–33.

NISKANEN JUSA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0037 "Kultapalakinen" Siikaselän kaakkoispuolella, Tankajoki, Sodankylä 2016–2019, lapiokaivu. Kullanhuuhdontaluvan muuttaminen lapiokaivusta koneelliseksi, 2017–19. Jatkolupa 2019–29. Kullanhuuhdontaluvan siirto helmikuu 2020, aikaisempi haltija Makkonen Hanna, siirron saaja Niskanen Jusa. Siirto 2022, siirron saajat: Lauronen Marko, Touru Marko, von Wuthenau Kasper 2022–29.

HL2016:0026 "Elämän rikkaus" Siikaselän kaakkoispuolella, (Tankajoki), Sodankylä. konelupa, 2019–23. Kullanhuuhdontaluvan siirto helmikuu 2020, siirron saaja Niskanen Jusa.

HL2021:0005 "Sakiatieva 1" Ruossekä, Sakiatievan ja Ruossekjärämeiden välimaastossa, ei puroa, konekaivu, 2022–26.

HL2021:0006 "Sakiatieva 2" Ruossekä, Sakiatievan ja Ruossekjärämeiden välimaastossa, ei puroa, konekaivu, 2022–26.

HL2021:0007 "Sakietieva 3" Ruossekä, Sakietievan ja Ruossekjärämeiden välimaastossa, ei puroa, konekaivu, 2022–26.

NISKASAARI LAURI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0036 "Rönkön raatajat" (& Kaakinen Matti, Niskasaari Lauri) Aho-oja, Hangasojan latvahaara, Rönkönvaaran länsipuolella, lapiokaivu, 2016–20. Jatkolupa 2020–30.

NISSILÄ ANDERS (irtolainen, Oulu)

* Ivalojoen (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 106; Ivalojoen: 60

NISSILÄ ARI (Ivalo)

Ari kaivoi Vuijemilla 1980-luvun loppupuolella. Raimo Hammar kaivoi vuokralaisena Arin ja Kukalan valtauksella Hangasojalla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Korundikivi" Ivalojoen 1988–93,

"Kulta–Hangas" (& Kaarela Jouko, Kukala Keimo, Nevala Pauli, Rauhalainen Hannu) Hangasojan (Tolosjoen) 1991–99

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL 2014:0053 "Kyläkulta", (& Nurmi Visa, Kontinen Esko, Lankinen Jorma, Nissilä Ari, Pursiainen Alpo), Kylälehdonjoen, Kutturantieltä 800 m pohjoiseen, (Kyläjoen), lapiokaivu, 2016–20.

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 167 kuva, 167

NISSILÄ IMMANUEL (työmies)

* (Ivalojoen, vuonna 1881)

Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 18

NISSILÄ KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta–Paukku" (& Haataja Seppo, Jussila Tapio, Kaltio Kullervo, Kropsu Timo, Lähdesmäki Pekka, Maunu Esko, Niemi Kari, Oikonen Taisto) Hangasojan (Tolosjoen) 1986–91

NISSILÄ MAURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulas–Kulta" Kulasjoen, Kulasjoenlammen pohj. puolella 1996–2000

NISULA EERO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Talonjoen" Vuijemi 1993–97,

"Kultakirnu" Vuijeminhaara 1993–98

NIVALA PENTTI (kauppias, Kauhava)

* Kivikkopuro

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Purola 1" (& Kolehmainen Veikko) Kivikkopuro (Miessijoen) 1949–52,

"Purola 2" (& Kolehmainen Veikko) Kivikkopuro 1949–52

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkymät: 12, 15

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 85; Sankareita, veijareita ja huijareita: 189

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 13, 70, 79, 80, 87

NIVALA REIJO (Jyväskylä) s. _1942

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Koruton" (& Mäkinen A., Pekkala L., Tammelin K., Uski J., Vikman M.) Kyläjoen sivupuro 1998–2002,

"Kummituskuru" (& Asunta Markku, Laine Timo, Mäkinen Arja, Ritvanen Pirkko, Siekkinen Sauvo, Tammelin Kyösti, Uski Jorma, Vikman Martti) Kummitusojan latvat (Kyläjoki) 1999–2003, "Kessu" Palsioja 2008–12

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2012:0048 "Kessu" (& Nivala Reijo, Ekman Veikko, Hämäläinen Tuomo, Kaartinen Risto, Kinnunen Ari, Pekkala Lauri, Pihlman Mikko, Tammelin Kyösti) Nenosenojasuulta 760 m Palsiojaa ylävirran suuntaan, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27, (& Nivala Reijo, Gratschev Eila, Eskelinen Vesa, Friman Esa, Liljeström Tino, Pihlman Mikko, Sivula Mauri).

NIUKKANEN RAIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta–Souvarit" (Halonen E., Harjulahti H., Helenius A., Hietala J., Hoikka L., Kulmala J., Käsälä H., Lampela J., Nieminen T., Ruokamo J., Särkinen L.) Roivaisenoja Palsioja 1997–2004

NOJONEN HEIKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Deloraine" Vuijeminhaara 2003–08

NOJONEN JOHAN ERIK (itsellinen, Rovaniemi)

* Ivalojoen (Appiskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

NOPONEN T. H. (Rovaniemi)

* (Lapin Kulta Oy)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 67; Sankareita, veijareita ja huijareita: 122

NORDBERG F. O. V. (Tornio)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 22

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39, 105

NORDBERG FRANS OTTO U. (kauppias, Tornio)

* Ivalojoen (Appiskoski, Björklundinkoski) ja kullanetsintälupa 1870–luvulla

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 23" Appisjoen suulta ylävirtaan, Kultalasta 2 km ylävirtaan, Ivalojoen 1871,

"Huuhtomo 8" (& Witikka J. A.) Kultalasta 8 km alavirtaan, Ivalojoen 1879

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 36

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 14, 54, 55, 92; Ivalojoen: 73, 77 kartta

Stigzelius Herman, Kultakuume: 51, 52

NORDBERG P. A.

* Kemin Kullanetsintä Oy

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 22

Stigzelius Herman, Kultakuume: 116

NORDBERG S.

* (Ivalojoen Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

NORDBERG Z. A. (kauppias, Raahen)

* Ivalojoen (Björklundinkoski) ja Tolosjoen Harrioja vuonna 1874

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236, 237

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91, 124, 135

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 46, 103

Stigzelius Herman, Kultakuume: 55, 61

NORDBÄCK EINAR AUGUST (Helsinki)

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 40; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

NORDENSKIÖLD ADOLF NILS ERIK (ruotsalainen mineralogi)

– s. 18.11.1832 Helsinki, k. 12.8.1901 Dalby, Södermanland

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 69, 176, 227

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio–Wihurin hippukokoelma: 88

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 14, 16, 17, 81; Tunturien yli Jäämerelle: 292; Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 71–73, 124, 277, 277 kuva, 278, 279

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 35, 38, 98

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 6

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 46

Stigzelius Herman, Kultakuume: 22, 67

Suomen jalokiviharrastajain yhdistys, 25 vuotta jalokiviharrastusta Suomessa: 37, 57

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 179

NORDENSKIÖLD MAUNO OTTO

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 6

NORDENSKIÖLD NILS GUSTAF (mineralogi, yli-intendentti) s. 1792, k. 1866

*** Kultatietoa**

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 7

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 69, 123, 134, 159

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 35, 98

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 30; Sankareita, veijareita ja huijareita: 79

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 6

Stigzelius Herman, Kultakuume: 12, 13, 14, 15, 15 kuva, 16, 17, 18, 19, 21, 22

Suomen jalokiviharrastajain yhdistys, 25 vuotta jalokiviharrastusta Suomessa: 37

Turkka Seppo, Kanto Seppo, Pohojalaasten kultakirja: 56

NORDENSWAN EINAR (geologi) s. 1899, k. 1970

*** Ivalojoen Oy**

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 51

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 146, 147

Stigzelius Herman, Kultakuume: 135, 136 kuva, 140, 143, 146, 148, 149, 150

NORDGREN GEORG (liikemies, Tampere)

*** Lapin Kulta Oy**

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 67; Lapin kultamaat: 52; Sankareita, veijareita ja huijareita: 122

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 39; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 44

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110

Stigzelius Herman, Kultakuume: 128, 153, 161, 162

NORDIN GUSTAF (kapteeni, Turku)

*** Ivalojoen (Grönholmankoski 1870 – luvulla)**

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

NORDLING ELIAS (Inari)

*** Palsioja**

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 72

Stigzelius Herman, Kultakuume: 59

NORDLING SELIM (Haapajärvi, Inari)

*** (Sotajoki, Moberginojansuu 1870 – luvulla)**

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 40" Sotajoen suulta 10 km ylävirtaan Sotajoki 1873–75

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 114

NORDLING XENOFON VILLEHARD (järjestysmies, nimismies, Turku)

* Hipputiedosto, Ivalojoen (Appiskoski, Kultalan Kruunun Stationi, Louhiojasuu, Sotajoenkoski, Sotajoensuu, Sotajoen suupankki) ja Palsioja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 27" Palsiojansuu Palsioja 1872

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 45

Hustich Ilmari, Tuhottu ja tulevaisuuden Lappi: 46

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 21

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 178

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 64, 90

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 22, 37

Lehtola Veli–Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236, 237,

Luhta Vesa, Kullan Placer–esiintymät Sotajoen alueella...: 56, 70; Ivalojoen erämainen kultajoki: 15, 17

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 86, 87, 108, 120; Lapin kultaa: 172

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 48, 71; Kultamaiden retkeilyopas: 30; Lapin kultamaat: 41;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 15, 64, 65, 102, 111, 114, 128, 129; Ivalojoen: 98, 99, 100, 102, 111, 112

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 29; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 36

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 224

Stigzelius Herman, Kultakuume: 50, 52, 53, 58, 59, 63, 65, 76

NORLING Z. A.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 38" Harrioja (Tolosjoki) 1874

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 103

NORDLUND KOSTI (kaivosmestari) s. 1896

Kosti muutti epäonnistuneiden kultahankkeiden jälkeen Suomesta. Vuonna 1937 Norrlund siirtyi brittiläiseen Kolumbiaan ja on tehnyt merkittäviä mineraalilöytöjä, samoin brittiläisessä Guyanassa. Lehtiartikkelissa 2.2.1958 mainitaan Nordlundin löytäneen suuren kulta–alueen Kanadassa 80 km Quebecistä etelään.

* Hangasjoen, Ivalojoen (Ritakosken yläosa, Vaskissuvanto), Ivalojoen Oy, Kuivakuru, Sotajoen–Ivalojoen Tutkimusyhdistys ja Sotajoki (Nordlundin pankki syksy 1923)

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 14

Luhta Vesa, Ivalojoen erämainen kultajoki: 10 kuva, 19

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 72, 73, 86, 104, 105, 113; Lapin kultaa: 173, 185, 186

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 55, 56; Kultamaiden retkeilyopas: 74; Lapin kultamaat: 45;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 105, 143 kartta, 144; Ivalojoen: 106 kuva

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 39 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 44

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 39 kuva, 41

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 59

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 114, 119, 132, 147, 252

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129, 131 kuva, 132 kuva, 133 kuva, 134, 135, 138, 139 kuva, 143, 146, 147, 148, 149, 150, 151, 152 kuva, 153

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: 18

NORDSTRÖM KIM

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2020:0046 "Seitsemän veljeksien kultavaltaus" (& Salminen Kari, Kyllönen Jyrki, Nordström Kim, Keinänen Aatto, Tikkanen Pirkka, Nordström Niko, Kyllönen Elias) Tolosenhaara, Nälkäselän luoteispuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2022–26.

NORDSTRÖM NIKO

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2020:0046 "Seitsemän veljeksien kultavaltaus" (& Salminen Kari, Kyllönen Jyrki, Nordström Kim, Keinänen Aatto, Tikkanen Pirkka, Nordström Niko, Kyllönen Elias) Tolosenhaara, Nälkäselän luoteispuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2022–26.

NOREN TOIVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mäntykivi" Sotajoki 1983–88

NORMAN REINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Neuvosoja" Neuvosoja (Kopsusjoki, Luiro) 1977–81

NORMANN JONNE nuorempi (Norja) k. 1926 Paatsjoki, Hakoköngäs

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 27

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 36

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 131, 140, 146

Stigzelius Herman, Kultakuume: 125

NORMANN JOHAN GUSTAF vanhempi (malminetsijä, Norja, Fevik)

* Hangasoja, Ivalojoen, Kittilä, Kuivakuru ja Sotajoki

Johan rakensi kaksikerroksisen hirsikämpän Makasiinikuruun. Yläkerrassa asuivat Normannit ja alakerrassa työmiehet.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalo 1–9" Hammasniva, Ivalojoen 1911 (9 kpl),

"Ivalo 10–32" Lohiojansuu, Ivalojoen 1911 (23 kpl),

"Ivalo 33–42" Ritakoski, Ivalojoen 1911 (10 kpl),

"Ivalo 43–56" Sotajoensuu 1911 (14 kpl),

"Ivalo 57–61 Hangasoja (Tolosjoki) 1911 (5 kpl),

"Ivalo 62" Laanilauttanen (Tolosjoki) 1911,

"Ivalo 67" Hangasoja Tolosjoki 1911,

"Ivalo 65" Kuivakuru (Tolosjoki) 1911,

"Ivalo 70" Appisjokisuu, Ivalojoen 1912,

"Ivalo 71–75" Ruikka ja Surmaköngäs, Ivalojoen 1912 (5 kpl),

"Ivalo 76–78" Surmaköngäs, Ivalojoen 1912 (3 kpl),

"Sotajoki 1" Nordlinginpankki, Sotajoki 1912,

"Sotajoki 2" Erkkilänpankki, Sotajoki 1913,

"Sotajoki 3–4" Ojalanpankki, Sotajoki 1913 (2 kpl),

"Sotajoki 5" Moberginpankki, Sotajoki 1913,

"Sotajoki 6" Maailmanpankki, Sotajoki 1913

"Ivalo 1–9" Hammasniva, Ivalojoen 1919 (9 kpl),

"Ivalo 10" Louhioja (Ivalojoen) 1919,

"Ivalo 11–26" Lohiojansuu (Ivalojoen) 1919 (16 kpl),

"Ivalo 27 a, b, c" Lohiojansuu (Ivalojoen) 1919 (3 kpl),

"Ivalo 28" Lohiojansuu (Ivalojoen) 1919,

"Ivalo 29–42" Ritakoski, Ivalojoen 1919 (15 kpl),

"Ivalo 43–55" Sotajoensuu, Ivalojoen 1919 (13 kpl),

"Ivalo 57–60" Hangasoja (Tolosjoki) 1919 (4 kpl),

"Ivalo 62" Laanioja Kuninkaanpankki (Tolosjoki) 1919,

"Ivalo 67" Hangasoja Karppinen 1919,

"Ivalo 70–74" Appisjokisuu, Ivalojoen 1919 (5 kpl),

"Ivalo 75" Ruikka, Ivalojoen 1919,

"Ivalo 76–78" Saunaköngäs, Ivalojoki 1919,
"Sotajoki 1–6" Sotajoki 1919 (6 kpl),
"Kuivakuru 1" Kuivakurunsuu, Tolosjoki 1919

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 23, 26
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 24, 26; Lapin kultamaat: 30, 31
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 36, 38, 67; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 40, 42, 74
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 131, 140, 142, 146
Stigzelius Herman, Kultakuume: 124, 125

NORO NILO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Hangastasanne" Kakslauttanen (Tolosjoki) 1990–96

NOROLEHTO HOLGER (maanmittausinsinööri)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 185

NORRMÈN GUSTAF (varatuomari, Helsinki)

* (Selection Trust Ltd)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ivalojoki" Ivalojokea Taimenjoen suulta ylävirtaan 1934,
"Skietshanjoki" Kietsimäjoki, Utsjoki 1934

Stigzelius Herman, Kultakuume: 171

NOUKKALA ESA (Tuusula) s. _1939

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Palsin Paras" (& Niemelä Raimo) Pulkkisenoja (Palsioja) 2000–04, siirtyi Lapin Kullankaivajain Liitolle 2005,
"Palsinsuo" (& Niemelä Raimo) Pulkkisenojan kohdalla Palsioja 2000–04, siirtyi Lapin Kullankaivajain Liitolle 2005
<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2011:0057 "Wekaran Kultala" (& Niemelä Raimo, Noukkala Esa, Tiainen Vesa) Moberginon alaosan lapiokaivu, 2012–15.
HL2012:0077 "Mobergin kulta" (& Niemelä Raimo, Noukkala Esa, Tiainen Vesa) Moberginon alaosan etelärinteessä, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–19. Jatkolupa 2017–20. Jatkolupa 2020–30 (& Niemelä Raimo, Noukkala Esa, Tiainen Petri).

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 168

NOUSIAINEN JARMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Poutala" Lemmenjoki 1988–93,
"Poutala 2" (& Kalenius Hannu) Kotaoja (Morgamoja) 1996–2003

NOUSIAINEN JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kultasaiho" (& Kyllönen Tero) Olusojat (Salla) 1996–2000

NOUSIAINEN LASSE (geoteknikko evp.)

Kullankaivajat lähettivät varsinkin 1970-luvulla näytteitä Lasselle ja hän liikkui laajalti kultamailla. Lasse kaivoi kultaa loma-aikoina tuttujen kaivajien valtauksilla.

NUMMELA PENTTI (Espoo) "Pena" s. _1945 (puoliso Arho Raija)

* Vuijeminhaara, (suurin hippu 2,8 g)
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Biellukolle" Kellotapulinoja (Sotajoki) 1976–82,
"Harriitti" Sotajoki 1980–85,
"Biellukolle" (& Arho Raija) Vuijeminhaara ja Kellotapulin suulla 1984,
"Biellukolle 2" (& Arho Raija) Vuijemi (Sotajoki) 1984–89,
"Harriitti 2" (& Arho Raija) Kellotapulinoja (Vuijemi) 1986–92,
"BielluKolle" (& Vahtera Esko, Nummela Pentti) Vuijeminhaara, Kellotapuli 2001–11,
"Lauttaoja" (& Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, Yli-Koski Matti) Tankavaara kaivospiiri 1993-, kaivosoikeuden siirto 2013.
KaivNro 3951 "Lauttaoja" uudet haltijat 2013: Karhu Juhani, Heimonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti.
Lakkauttamispäätös 2.12.2022.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0064 "Lauttaoja 3-norra" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapio- ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0065 "Lauttaoja 2-mitte" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapio- ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0066 "Lauttaoja 1-puisto" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapiokaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 28

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 30

Launonen Kauko, Kultakiset 25 vuotta: 44 kuva

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 19, 34

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 50, 51

Partanen Seppo J., Ivalojoen: 100

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 27, 29, 32, 49, 54, 56, 98; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 95, 100, 102, 105, 107 kuva, 156, 178

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 54 kuva

NUMMELIN JUSSI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0043 "Kultasensio" (& Heino Seppo, Nummelin Jussi, Rautiainen Matti) Palsiojan sivupuro, Pulkkisenojasta noin 1 km alavirran suuntaan, lapiokaivu, 2013–16.

NUOTIO AULIS OSKAR (erakko) s. 1905 Kyrö

* (Muorravaakkajoki, Harrijoki)

Aulis omisti vaskoolin ja etsi kultaa Luton alueen puroista. Aulis kesytti ahmoja ja kuljetti polkupyörän kyydissä ahmaa, joskus kahtakin. Kesällä 1952 Aulis palasi erämaasta Ivaloon ja katosi ehkä Tornionjoen varrelle.

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 250; Inarilaisia 3: 214

Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 15, 142, 146, 148, 161, 162 kuva, 163, 164, 165 kuva, 166

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 187–188, 187 kuva

NUOTIO JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Yokon" (& Kaitalo Heikki, Kinnunen Petri, Koskinen Simo, Kääriäinen Kari, Teinilä Erkki) Tolosenhaara (Tolosjoki) 1989–94

NURISALO KAUKO

Kauko ja Olli Tikkanen aloittivat kultahommat yhteisvaltauksella Köysihaaran latvalla vuonna 1984.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puronhaara" (& Keiski Matti) Köysihaara (Vuijemi) 1984–91

NURISALO OLAVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Köysihaara" (& Tikkanen Olavi) Köysihaara (Vuijemi, Sotajoki) 1984–92

NURKKALA REINO (Pertteli) s. _1943

NURMI VISA (Turenki) s. _1964

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gold Visanen" Kylälehdonjoja, Kyläjoki, Kutturantien eteläpuolella 2009–2013

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0032 "Gold Visanen" Kylälehdonjoja, Kyläjoki, Kutturantien eteläpuolella tien vieressä (Häkkisen Riston entinen valtauspaikka), konekaivu, 2016–20. Jatkolupa 2021–31.

HL 2014:0053 "Kyläkulta", (& Nurmi Visa, Konttinen Esko, Lankinen Jorma, Nissilä Ari, Pursiainen Alpo), Kylälehdonjoja, Kutturantieltä 800 m pohjoiseen, (Kyläjoki), lapiokaivu, 2016–20.

NURMIMÄKI VILHO "Suomu-Ville" s. 1907, k. 9.4.1966

* (Suomujoki)

Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 14, 15, 16, 138 kuva, 139–141, 142, 144, 146, 147, 158, 164

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 175–176, 188

NURMINEN JARMO TAPIO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hehkutulppa" (& Wallenius Tapani) Alimmainen Nuoluskuru (Salla) 1998–2002

NURMINEN KYÖSTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Särkkä 1" Suolaoja, Hanhilammen läheisyydessä (Tolosjoki) 1996–2000

NURMIO MARKKU (Mustasaari, Kokkola) s. _1946 Ilmajoki

* (Pikku-Kutustajanoja, Sotajoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatusina" (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku, Syvänen Kari ym.) Pikku-Kutustajanoja, Kutustajanharjut (Sotajoki) 2001–08,

"Kultatasku-Goldpocket" (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku) Pikku-Kutustajanojan latvaosalla (Sotajoki) 2005–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0079 "Kultatasku 2-Goldpocket 2" (& 7) Pikku-Kutustajanojan latvaosalla, Kutustajanharjun ja Kutturantien eteläpuolella, (Sotajoki), lapiokaivu, 2013–16, (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku), jatkolupa 2017–27. Kullanhuuhdontaluvan siirto 27.2.2020.

NUUTINEN PEKKA (Siuntio) s. _1947

* Ruosteoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruosteenojan Ykkönen" Ruosteoja (Sotajoki) 1981–85

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 36

NUUTINEN PENTTI

©JJK

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Pataoja" Pataoja (Ivalojoiki)1991–96

NUUTINEN RISTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Jänkäpankki" Harrijoki (Sotajoki) 2000–04

NYBERGH KARL JOHAN (kirjuri ja järjestysmies) s. 28.8.1853, k. 8.9.1876

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi 1870-luvulla)

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 45

Skants Lauri, Kulta, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 99

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39, 63 kuva, 64

NYBLIN RAGNAR (insinööri, Kulosaari)

* (Ivalojoiki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129

NYGREN TAISTO

> Viranomaisten valtaustiedot:

"Tunturipuro" (& Mutanen Leila) Jomppastenojan yläosa, Morgamoja (Lemmenjoiki) 1991–99

NYGÅRD SAMI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0026 "Jaws Mine" (& Wikman Marko, Salminen Jarkko, Nygård Sami, Niemi Antti), Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2025–30.

NYHOLM FREDRIK (rahapajan työnjohtaja Helsingistä)

* (Lihrin retkikunta ja Nulkkamukka 1870–luvulla)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 58; Kultamaiden retkeilyopas: 76, 77; Sankareita, veijareita ja huijareita: 17

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 19; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 21

Stigzelius Herman, Kultakuume: 27

NYKÄNEN ANNIKKI

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 67

NYKÄNEN ANNUKKA (kauppias, Inari) s. 15.1.1927 Sukeva, k. 25.12.1998

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 55–56, 58

NYKÄNEN NIILLO

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 9

NYKÄNEN OULA s. _1966 Jäkälä–Äytsi (Nevalainen)

* Jäkälä–äytsi

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 35

NYKÄNEN VALDE (Inari, Törmänen) k. sodassa 1940–luvulla

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 141, 142

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 110; Lapin kultamaat: 68; Sankareita, veijareita ja huijareita: 170

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 9, 10; Kultahiekka ja tiimalasi: 5; Suuri vaskaaja on vaskannut: 78, 81; Lemmenjoen kultamuistot: 9

NYKÄNEN VEIKKO

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 9

NYLANDER F. (lääketieteen tohtori, Oulu)

* Ivalojoen (Alakoski), Kullanetsintälupa 1870–luvulla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11; Lapin kultamaat: 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33, 77

Stigzelius Herman, Kultakuume: 33, 36, 55, 61

NYLEN PER-ERIK

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2014:0034 "Camp Skäggwood" (& Holstad Alex, Eriksson Mattias, Nylén Per-Erik) Kellotapulinoja, Vuojeminaharasta 500 m (Sotajoki), lapio- ja imurikaivu, 2016–20.

Luvan siirto elokuussa 2019, siirron saajat: Söderberg Magnus, Eriksson Mattias, Steele John, Söderholm Jan ja Ståhl Daniel.

NYLUND AUGUST (maakauppias, Kiuruvesi)

* Ivalojoen (Vaskissuvanto-lisalmenoja 1870 – luvulla) ja kullanetsintälupa

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 7" (puolikas huutomo) lisalmenoja, Ritasuvanto, Ivalojoen 1870 (lisalmen kullanetsintäyhtiö)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 76

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 37–38

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11, 50; Lapin kultamaat: 20, 27 kartta, 42; Sankareita, veijareita ja huijareita: 15, 25, 33, 104–105; Ivalojoen: 52, 95, 100, 101

Pitkän Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

Stigzelius Herman, Kultakuume: 36, 44, 46

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 163

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 134

NYLUND JUHANI (Somero) s. _1938

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Stuorrabuggi" (& Ahvenlampi Markku) Kietsimäjoki 1990–95,

"Stuorrabuggi" Borsoguoika, Inarijoki 1996–2000

NYMAN C. (rajaviskaali)

* Ivalojoen (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 40

NYMAN HEIKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rin" Palsioja 2004–08

NYMAN KARL JOHAN (työmies)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla, K. A. Ekmannin valtauksella)

NYMAN TEUVO ("Tepa")

* (Pohjoiskuru ja Jäkäläoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Alakuru" (& Suonio Markku) Jäkäläpää 1988–93

NYSSÖNEN PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Del Monte" Kellotapulinoja (Sotajoki) 1993–2001

NÄKKÄLÄJÄRVI IISAKKI (poromies, Inari)

* Iiskonoja ja Puskuoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jekke" (& Näkkäläjärv I.) Puskuoja (Lemmenjoki) 1949,

"Jekke" (& Näkkäläjärv I.) Puskuoja (Lemmenjoki) 1950–53,

"Rouva" (& Näkkäläjärv I.) Puskuoja (Lemmenjoki) 1950–53,

"Iiskonoja" Puskuoja (Lemmenjoki) 1950–51

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 405, 406, 422

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1988: 2

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 86; Sankareita, veijareita ja huijareita: 208, 209, 210

Stigzelius Herman, Kultakuume: 224

NÄPPÄ ANDERS (työmies, Oulu)

* Ivalojoen (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

NÄRHI MIKKO (Lumijoki) s. _1947

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palokärki" (& Lassila Olavi) Jäkäläpää (Lemmenjoki) 1985–92,

"Närhilä" Maddib Ravadas yläosa 1993–2000,

"Hukkala" Härkäselkä (Ravadasjoki) 1995–96,

"Rosolaita" Maddib Ravadas latvapuro 1999–2008,

"Keskentekoinen" Maddib Ravadas sivupuro 2008–12

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2012:0075 "Keskentekosen loppu" Mattit Ravaraksen yläosalla, Latnjoivin lounaispuolen rinteessä, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

NÄTTI JUHO VIHTORI "Nätti-Jussi" s. 31.8.1890 Karstula, k. 4.8.1964 Rovaniemi

Nätti-Jussin on sanottu olevan Lapin kuuluisimman jätkän. Hän kierteli Lapin suurilla savotoilla ja kertoi mahdottoman liioiteltuja tarinoita.

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 281

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 3: 104–105

NÄÄS ELIAS (Härmä)

* (Ritakosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 108

O

[L](#) [M](#) [N](#) [O](#)

O`CONNELL JENNY

Jenny oli ystävänsä Solange van der Moerin kanssa sirottelemassa Sylvia Petronellan tuhkat Inariin Pyrkärien palstalle vuonna 2014.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 285

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 186

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 57 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 111, 112 kuva, 112, 149 kuva

OESTERREICH FEODOR FEODAROV (kauppiaan poika, Pietari)

* Ivalojoen (Ritakosken ala- ja yläosa, Saarnaköngäs)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 25" Porttikosken alasuvanto Kultalasta 10 km ylävirtaan, Ivalojoen 1871

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 26, 78, 79

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 37, 38

Luhta Vesa, Kullaan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 57, 58; Ivalojoen erämainen kultajoki: 19

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 22; Sankareita, veijareita ja huijareita: 15, 43, 58, 92, 104, 106, 108, 135; Ivalojoen: 71, 92, 95, 101

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 27; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 32

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

Stigzelius Herman, Kultakuume: 51, 55

OHRA-AHO TEUVO (Lohja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuijemi 3" Vuijemi (Sotajoki) 1903

OHRANEN JOHAN (Oulunpitäjä)

* Ivalojoen (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

OHTONEN ALPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saariselän kultasuoni" (& Lindholm Esa, Simonaho Esko) Luton latvat (Luttojoen) 1993–2001

OHUKAINEN ABRAM (Liminka)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

OHUKAINEN ANDERS (Liminka)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski, Vaskissuvanto-lisälmenoja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

OHUKAINEN JAKOB (itsellinen, lisämi)

* Ivalojoen (Vaskissuvanto-lisälmenoja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

OIKARAINEN STAFFAN (räätäli, Rovaniemi)

* Ivalojoen (Appiskoski, Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

OIKARI OSMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultalippo" Ivalojoki 1985–90,

"Ullaleena Kultra" (& Rantala Pekka) Harrijoki (Tolosjoki) 1988–93

OIKARINEN MATTS (renki, Rovaniemi)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 89

OIKARINEN TEIJA

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 11

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 77

OIKARINEN TARMO (insinööri, Ely-keskus)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 293, 294

OIKKONEN VÄINÖ s. 13.11.1908, k. 17.8.1978

Ruonaniemi Arvo, Povipullon kultaa: 207; Vuosi Sata: 112

OIKONEN TAISTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta–Paukku" (& Haataja Seppo, Jussila Tapio, Kaltio Kullervo, Kropsu Timo, Lähdesmäki Pekka, Maunu Esko, Niemi Kari, Nissilä Kari) Hangasoja (Tolosjoki) 1986–91,

"Kulta–Paukku II" (& Jussila Tapio, Kaltio Jouni, Korhonen Tauno, Pennanen Matti, Söderling Eva) Hangasoja (Tolosjoki) 1993–2001

OINAS HENRIK (irtolainen, Kemijärvi)

* Luttojoki 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 135

OINAS LARS (irtolainen, Sodankylä)

* (Palsioja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 128

OINAS NIKU (irtolainen, Kemijärvi)

* Ivalojoki (Appiskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

OINONEN EIJA (ks. Törnqvist)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0041 "Rove Vero" (& Laurukainen Veikko, Törnqvist Eija) Tankajoki, Jermikangas, Sodankylä, lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2018–28. Muutospäätös 2020, konekaivu. Luvan siirto 11.2024, siirron saajat Raesalmi Toni, Heikkinen Antti.

OJA H. (itsellinen)

* Muonio

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 176; Sankareita, veijareita ja huijareita: 234

OJAKANGAS MAUNO (Kokkola)

* Heikkilänoja, Jäkälä–äytsi ja Morgamoja

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14, 15, 27, 31, 167

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 179; Lemmenjoen kultasatu: 43

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 228

Ruonaniemi Arvo, Povipullon kultaa: 57, 58

OJALA ANTTI (työmies)

* Ivalojoki (Sotajoenkoski 1870 – luvulla, K. A. Ekmannin valtauksella)

OJALA ANTTI (Lempäälä) s. _1950

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kirsi S." Väyläjoki Väylän pohjoispuolella (Inarijärvi) 1998–2002

OJALA JOUKO

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 81 kuva, 185

OJALA JUHA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"POK–Kellotapuli" (& Kanninen Juha, Palonen Hannu) Kellotapulinoja (Vuijemi) 1986–91

OJALA MARKKU

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 81 kuva, 185

OJALA MIKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0005 "Deadwood 1" (& Lauronen Marko, Touru Marko), Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23. Siirto 2022, siirron saaja Ojala Mika. Luvan siirto 2.2024, saaja Raesalmi Toni.

OJALA PASI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Guldgravan Annabella" (& Ranta Juhani, Ranta Matti, Tossavainen Raimo) Annabellanoja (Sotajoki) 1989–94

OJALA SEIJA (Kokkola)

* Hipputiedosto, (Palsioja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pe–Se Gold" Vuijeminhaara 1997–2005

OJALA SEPPO (Ivalo) s. _1937

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sopukka Gold Team" (& Halla–aho Erkki, Kupila Matti, Suni Seppo, Tapola Anssi, Vuorela Jussi, Ylianttila Markku) Ramsaynoja (Tolosjoki) 1987–90,

"Tolosjoen Kulkurit" (& Granlund Olav, Karrola Asko, Rasehorn Markku, Vainionpää Mikko) Tolosjoki Pikku Hangasselkä 1997–2004

OJALA TARMO (Kelankylä) s. _1965

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0024 "Kaarrekuru" Kaarreojan itäpuolella, Miessijoki, lapiokaivu, 2014–17. Luvan siirto 2014 Kauno Kelantilta. Jatkolupa 2017–27.

OJANEN MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hippuhaara" Tolosjoki 1986–91

OJANEN PERTTI

HL2019:0026 "Kultasarvi" (& Niemenmaa Erkki, Ojanen Pertti, Tunturi Seppo, Niemenmaa Reijo, Lahtinen Tapio, Lahtinen Turo) Jäkäläoja (Palmrootinoja), Jäkälä-äytsin latva, lapiokaivu, 2020–30, entinen kaivospiirin alue).

OJANPÄÄ EINO "Eikka" (Nummijärvi)

* (Sotajoki)

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 80

OJANPÄÄ JUKKA (Nummijärvi) s. _1949

* (Pikku-Kutustajanojan läntinen haara, Sotajoki)

Jukka aloitti kultahommat vuonna 1979.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Nappo-Kuilu" (& Jokela Olavi) Vuijemi (Sotajoki) 1981–86,

"Myyri kolo" Sotajoen sivupuro 1994–2000,

"Taateron molski" Ruosteoja (Sotajoki) 1997–98,

"Eikan pisto" Pikku-Kutustajanojan läntinen sivupuro (Sotajoki) 1999–2003,

"Rumpali" Pikku-Kutustajanojan läntinen sivupuro (Sotajoki) 2003–12,

"Rumpali II" Pikku-Kutustajanojan läntinen sivupuro 2011–15

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0096 "Rumpali" Pikku-Kutustajanojan läntinen sivupuro, (Sotajoki), lapiokaivu, 2013–16.

HL2015:0016 "Rumpali II" Pikku-Kutustajanojan läntinen sivupuro, (Sotajoki), konekaivu, 2017–27.

Launonen Kauko, Kultakisa 25 vuotta: 42

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 102; Sankareita, veijareita ja huijareita: 164

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 197

OKSANEN ARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0046 "Bootcamp" (& Solante Ari, Oksanen Ari) Kellotapulinojassa ja Vuijeminhaarassa, lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2018–28.

OKSANEN JOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pistoke" (& Kunnari Eero) Palsioja 1990–94,

"Rännäri" Vuijemijoen yläosalla 1996–2000

OLLANKETO JARI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0024 "Seiska plus" (& Riihimäki Heikki, Hölsö Severi, Ollanketo Sanni, Ollanketo Jari, Nikula Mika), Hangasjoja, Valkoisenkallion suuosalla, lapiokaivu, 2025–29.

OLLANKETO SANNI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0024 "Seiska plus" (& Riihimäki Heikki, Hölsö Severi, Ollanketo Sanni, Ollanketo Jari, Nikula Mika), Hangasjoja, Valkoisenkallion suuosalla, lapiokaivu, 2025–29.

OLIN ANDERS (itsellinen, Oulainen)

* Luttojoki ja Palsioja 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 135

OLIN J. (konstaapeli, väpeli, kaupunginvouti, Raahe) k. 30.5.1872 Surmaköngäs

* Ivalojoen (Alakoski, Björklundinkoski, Penttiläkoski, Saarikorva, Surmaköngäs 1870–luvulla)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 40; Sankareita, veijareita ja huijareita: 28, 51, 92; Ivalojoen: 71,

Stigzelius Herman, Kultakuume: 42, 55, 56

OLKKONEN ERKKI (Inari)

* Heikkilänoja ja Morgamoja vuonna 1950

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14, 15

OLLAKKA ROBERT (Oulu)

* Ivalojoen (Penttiläkoski, Saarikorva 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 52

OLLI HJALMAR (kauppiaanpoika, Muonio)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolvarova 1–8" (& Törnroth Hjalmar, Kolström K. A., Olli Hjalmar, Sormula Petter) Kolvarova, Keimioja, Koiraoja (Kittilä) 1902 (8 kpl),

"Pahta- ja Saarikoski 1–52" (& Törnroth Hjalmar, Kolström K. A., Olli Hjalmar, Sormula Petter) Käkälänjoki (Enontekiö) 1902 (52 kpl),

"Riivinperä 1–8" (& Törnroth Hjalmar, Kolström K. A., Olli Hjalmar, Sormula Petter) Levänperä Vuontisjärvi, Pallastunturi (Muonio) 1902 (8 kpl)

OLLIKAINEN

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 92

OLLIKAINEN IRMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Köysi 2" (& Suhonen Vilho) Lemmenjoki 1983–86

OLLIKAINEN JOHAN (Oulu)

* Ivalojoen (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 58

OLLIKAINEN LASSE

Lasse ja Sakari Junttila käyttivät vaijerihissiä soran siirtämiseksi ojan varteen.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Isomushippu" Lemmenjoki 1980–85

<>KULLANHUUDONTALUPA:

KaivNro 5122 "Hippu" Ruihtuäytsi, Lemmenjoki 1993–98 kaivospiiri 1994–, kaivosoikeuden siirto Pentti Ollikaiselta 2013.

OLLIKAINEN LEA (Vilhon tytär)

(* Puskuoja)

OLLIKAINEN PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Fatalji" Morgamoja (Lemmenjoki) 2002–11

OLLIKAINEN PENTTI (veturinlämmittäjä, Oulu)

* Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hippu" Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1973–78,

"Hippu" Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1979–85,

"Hippu" Lemmenjoki 1986–92,

KaivNro 5122 "Hippu" Ruihtuäytsi, Lemmenjoki 1993–98 kaivospiiri 1994–, kaivosoikeuden siirto Lasse Ollikaiselle 2013.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 181, 186, 244

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 161

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1988: 1, 8–12

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 210, 240

OLLIKAINEN PIRKKO

* (Ruihtuäytsi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultasuo" Lemmenjoki 1985–90

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 181, 244

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 210

OLLIKAINEN VILHO "Ville" s. 17.1.1932, k. 2015

* Hipputiedosto
Vilho kaivoi Puskuojalla Nikoskijin kanssa.

OLLILA

* (Sotajoki 1930–luvulla)

OLLILA EEVA (Pori) s. _1935

* Heikkilänoja, Hipputiedosto ja Miessijoki

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 15

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 113

OLLILA ILKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolleroggi" (& Lukkari Ilkka) Äimijoki (Utsjoki) 1981–89

OLLILA JOHAN (mäkitupalainen, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

OLLILA JOHAN (itsellinen, Sodankylä)

* (Palsioja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 128

OLLILA KIMMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Miessin kulta" kaivospiiri Miessijoki

KaivNro 4046 "Miessin kulta" kaivosoikeuden siirto (uudet haltijat: Hietala Helena, Ollila Kimmo, Hjelt Jukka, Hjelt Tuula, Kangas Annikki, Kangas Juhani, Pekkala Juhani) 2011-. Kaivosoikeuden siirto 2020, uudet haltijat: Raperi Martti, Kauppinen Markku, Inna Sami, Kangas Sanna-Mari, Junno Vesa, Ollila Kimmo.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2020:0020 "Daltonin torppa" Miessijoki, Pihlajamäen pohjoispuolella, lapiokaivu, 2021–31. Siirto 2026, siirron saaja Lapin Kullankaivajain Liitto ry.

OLLILA LAURI (Pori)

* Heikkilänoja, Hipputiedosto ja Miessijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vaskoolikurun Lutikka" Miessijoki (Lemmenjoki) 1979–84,

"Vaskoolikuru" Jäkäläpää (Lemmenjoki) 1986–93 kaivospiiri 1992–,

"Miessin kulta" (& Hjelt Jukka, Rapeli Martti, Lehtonen Timo, Hietala Helena) Miessijoki kaivospiiri 1993–
KaivNro 4046 "Miessin kulta" kaivosoikeuden siirto, siirron saaja Ollila Kimmo (uudet haltijat: Hietala Helena, Ollila Kimmo, Hjelt Jukka, Hjelt Tuula, Kangas Annikki, Kangas Juhani, Pekkala Juhani) 2011-

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 296

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 125, 130

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 30

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 50

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 207; Ivalojoiki: 124

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 15

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 113, 114

Ruonaniemi Arvo, Vuosi Sata: 3

Vartiainen Risto, Lapin korukivet: 22 kuva

OLLILA LAURI (konstaapeli)

* (Kerkelän kultakaivos)

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: 12

OLLILA RISTO

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2014:0046 "Kultainen pukki", (& Mäkelä Harri, Heikkilä Eila, Ollila Risto), Elsaaja, Palsintien pohjois- ja eteläpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2016–19.

HL2014:0047 "Kultainen pukki 2", (& Mäkelä Harri, Heikkilä Eila, Ollila Risto), Elsaaja, Palsintien pohjois- ja eteläpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2016–19.

OLLILA ULRİK (itsellinen, Sodankylä tai Oulainen)

* Luttojoki ja Palsioja 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 135

OLLILA URPO

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0059 "Carthago Gold Camp" (& Palomäki Pertti, Dahlberg Lars, Ollila Urpo, Suominen Kari) Ramsanojan alaosa, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2013–16.

HL2012:0059 "Carthago Gold Camp" (& Ollila Urpo, Dahlberg Lars, Patala Kari, Voutilainen Erkki, Ylitähti Tuomo), Ramsanojan alaosa, Kutturantien eteläpuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu 2017–27.

OLLONEN MIKKO (itsellinen)

* Sotajoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Anelinköngäs 1" Anelinköngäs, Ivalojoen 1887–83

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238

Stigzelius Herman, Kultakuume: 80

OLOFSSON BERTIL (ruotsal.) "Kivihäkki"

* (Tankavaara)

Launonen Kauko, Kultakivat 25 vuotta: 28 kuva

Patala Anita, Taita ja saivareita eli Iljetys 2: 66

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 141, 141 kuva, 142

OLSBO (insinööri)

* Tolfan Ab Oy

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110, 126

OLSEN DANIEL (itsellinen, Pudasjärvi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Laanilauttanen 1–3" Iso-Ahopää joen lähteillä Laanioja 1902 (3 kpl),

"Laanilauttanen 6–7" Iso-Ahopää Laanioja 1902 (2 kpl),

"Laanilauttanen 8" Pikku-Vahtamapää (Laanilauttanen) 1902,

"Pudasjärviyhtiön 3–4" Ahopää (Laanilauttanen, Tolosjoki) 1902 (2 kpl)

OLSEN TANI

* Kerkelä

Stigzelius Herman, Kultakuume: 106

OLSONI KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Aurora" Lemmenjoki 1991–96

OMENAINEN MATTI "Omena-Matti" (kaupanhoitaja)

– s. 20.2.1906 Kontoki, Vienan Karjala, k. 28.10.1974 Inari

* Hipputiedosto, Miessijoki, Morgamoja, Ruihtuäytsi ja Vaskojoki

Matti muutti Suomeen vuonna 1922 ja toimi kulkukauppiaana. Kaupan hoitajana hän aloitti vuonna 1938 Inarissa. Hepo-ojan kaivospiiri siirtyi 1959 Matti Omenaiselle.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Temmi" Miessijoki (Vaskojoki) 1956–59,

"Hakku" Miessijoki (Vaskojoki) 1956–59,

"Hepo-oja" Hepo-ojan kaivospiiri, Miessijoki 1959–75 (kaivospiirinä vuodesta 1951 alkaen)

Lapin legendat 5, Kruunupäitä ja kullankaivajia: 32

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14, 24, 26, 42, 44 kuva, 168

Mäkipuro Viljo, Kulta–Lappia ja kullankaivajia: 191, 268, 270, 272–273 kuvat; Lapin kultaa: 80–81 kuvat, 111; Lemmenjoen kultasatu: 66

Niskanen Annamari (toim.), Tahto oli vanhempien taskussa: 147

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1991: 3

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 125, 181; Kultamuseo 10 vuotta: 46; Lapin kultamaat: 78, 97, 107; Lemmenjoen kultamaat: 3; Sankareita, veijareita ja huijareita: 189, 198, 238

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 54, 106, 123

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 13

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 19, 41, 50, 69, 72, 76, 77; Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 23, 25, 35, 36 kuva, 36, 39, 64 kuva, 64; Kultaa ja kohtaloita: 122–125, 128; Povipullon kultaa: 19, 57, (68), 69, 207; Suuri vaskaaja on vaskannut: 35, 58, 74, 75 kuva, 77; Lemmenjoen kultamuistot: 18, 21, 27, 109; Vuosi Sata: 112

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 171

ORAJÄRVI ILMARI

* Kaarreoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultapajukko" Lemmenjoki 1982–90,

"Kultapajukko 1" Lemmenjoki 1991–97 (kaivospiiri 1991–),

"Kaarrepankki" (& Kohtamäki Antti, Niinikoski Ulla, Kudinoff Ralf, Mokko Tatu, Orajärvi Sami) Kaarreoja Miessijoki kaivospiiri 1997–.

KaivNro 4887 "Kaarrepankki", Kaarreoja, Miessijoki, kaivospiiri 1997–.

Kaivosoikeuden siirto 2014, aikaisemmat haltijat: Kohtamäki Antti, Björkman Arto, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kudinoff Jari, Kurkela Jouko, Niinikoski Ulla, Orajärvi Ilmari ja Ylennysmäki Jouni.

Uudet haltijat: Kohtamäki Antti, Isola Tarja, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kurinoff Jari, Kurkela Jouko, Niinikoski Ulla ja Orajärvi Ilmari.

Kaivosoikeuden siirto 2015, uudet haltijat: Isola Terho ja Tarja, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kudinoff Jari, Kurkela Jouko, Madetoja Pentti, Niinikoski Ulla ja Orajärvi Ilmari. Lakkauttamispäätös 3.2023.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0015 "Ilmarin Kaarrepankki" Kaarreoja, Miessijoki, lapiokaivu, 2020–30. Siirto 2025, siirron saaja Ahvenkoski Jesse.

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 74

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 133

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 66

ORAJÄRVI PAULI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pulinapuron pankki" Ruosteoja (Sotajoki) 2004–08

ORAJÄRVI SAMI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kaarrepankki" (& Orajärvi Ilmari, Kohtamäki Antti, Niinikoski Ulla, Kudinoff Ralf, Mokko Tatu) Kaarreoja Miessijoki kaivospiiri 1997–

ORAVA HENRIK (talollinen, Salo)

* Ivalojoen (Penttilänkösken, Saarikorva 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 52

ORAVA ESKO (majuri) (Sinettä) s. _1954

Kultamuseon julkaisu no 32, Kultajoki kertoo: 11

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 123 kuva

ORAVA HEIKKI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0008 "Ruihtu-Jooseppi" (& Orava Heikki, Kulta Prospektor Oy, Orava Mauri) Ruihtuäytsi (Lemmenjoki), lapiokaivu, 2021–31.

ORAVA MAURI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0008 "Ruihtu-Jooseppi" (& Orava Heikki, Kulta Prospektor Oy, Orava Mauri) Ruihtuäytsi (Lemmenjoki), lapiokaivu, 2021–31.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 254

ORAVA KAROLIINA (Salo)

* Ivalojoki (Penttilänskoski, Saarikorva 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 52

ORAVAINEN ISAK

* Ivalojoki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

ORRE ARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tuplat" Uusihaara 2001–05

OVASKAINEN TAPIO (Juuka)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Herkon kulta" Paskaoja (Vuijeminhaara) 2007–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0059 "Herkon Kulta" Paskaoja (Vuijeminhaarasta 300 m), lapiokaivu, 2012–15. Jatkolupa 2017–27.

L M N O

Tämä aineisto on julkaistu www.kultahippu.fi –sivustolla.